
1 
 

 
 

 

 
Protokół nr LXXII/2023 

z Sesji Rady Gminy 
Będzino 

 
 
 
 
 
 
 

Będzino, 26.01.2023 r. 



2 
 

 
W dniu 26 stycznia 2023 r. w sali narad Urzędu Gminy Będzino odbyła się LXXII Sesja VIII kadencji 
Rady Gminy Będzino. Sesja została zwołana w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2023 r. poz. 40). Radni obradowali zgodnie z zaproponowanym 
przez Przewodniczącego Rady Gminy zawiadomieniem i porządkiem obrad.  

Obrady rady gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 
internetowej gminy.  

 
 
Informacje na temat przeprowadzonych głosowań są dostępne online na portalu 
http://www.rada.bedzino.pl  

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:17 – 00:01:15 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy Będzino Pan Andrzej Nożykowski, który stwierdził, 
że na sesji z 15 obecnych jest 15 radnych, co stanowiło o prawomocności podejmowanych uchwał. 
Przewodniczący przywitał wszystkich obecnych. 

Obecni:  

• Joanna Banaszczak 
• Barbara Grudzień 
• Eugenia Imbiorowska 
• Andrzej Jóźwiak 
• Piotr Kołpacki 
• Andrzej Krawiec 
• Andrzej Nożykowski 
• Grzegorz Sztulc 
• Adam Gołębiewski 
• Krystyna Najdzion 
• Mariusz Gosławski 
• Tomasz Baczyński  
• Diana Kret 
• Sławomir Bryliński 
• Lucyna Parol 

Obecny pełny skład Rady. 

 

Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:01:19 – 00:05:22 

Nagranie video z sesji jest dostępne pod adresem:  
video: https://www.youtube.com/watch?v=dliV2Gm20Pc  
oraz w Biurze Rady Gminy Będzino 

http://www.rada.bedzino.pl/
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Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu: 

a) Protokół Nr LXIII z dnia 30 sierpnia 2022 r. 
b) Protokół Nr LXIV z dnia 30 września 2022 r. 

4. Wolna trybuna. 
5. Informacja Stowarzyszenia Środkowopomorska Grupa Działania dotycząca Lokalnej 

Strategii Rozwoju dla interwencji LEADER w ramach Planu Strategicznego dla Wspólnej 
Polityki Rolnej na lata 2023-2027. 

6. Podjęcie uchwał: 
a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Będzino na rok 2023; 
b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LXX/384/22 Rady Gminy 

Będzino z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Będzino na 
2023 rok; 

c) Projekt nr 3 –  Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu 
Gminy Będzino; 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino. 
7. Plany pracy komisji stałych Rady Gminy. 
8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej 

sesji.  
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 
11. Zamknięcie obrad. 

 

Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu: 

a) Protokół Nr LXIII z dnia 30 sierpnia 2022 r. 
b) Protokół Nr LXIV z dnia 30 września 2022 r. 

4. Wolna trybuna. 
5. Informacja Stowarzyszenia Środkowopomorska Grupa Działania dotycząca Lokalnej 

Strategii Rozwoju dla interwencji LEADER w ramach Planu Strategicznego dla Wspólnej 
Polityki Rolnej na lata 2023-2027. 

6. Podjęcie uchwał: 
a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Będzino na rok 

2023; 
b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w 

celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 
pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu 
dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych o których mowa w art. 
32 ust.6 i art. 39 ust. 4 i 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo 
oświatowe; 
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d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność pełniącej 
obowiązki kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w 
sprawie uchwalenia Statutu Gminy Będzino; 

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Będzino. 

7. Plany pracy komisji stałych Rady Gminy. 
8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej 

sesji.  
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 
11. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad: 

ZA: 15 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Krystyna Najdzion,  
Diana Kret, Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 0 radnych 
 
Porządek obrad został przyjęty. 
 

Pkt. 3. Przyjęcie protokołu. 
 
~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:05:23 – 00:03:50 
 

a) Protokół nr LXIII/2022 z dnia 30 sierpnia 2022 r. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu. 

Głosowanie: Protokół nr LXIII/2022 z dnia 30 sierpnia 2022 r.: 

ZA: 15 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Krystyna Najdzion,  
Diana Kret, Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 0 radnych 
 
Protokół został przyjęty. 

b) Protokół nr LXIV/2022 z dnia 30 września 2022 r. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu. 

 
Głosowanie: Protokół nr LXIV/2022 z dnia 30 września 2022 r.: 
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ZA: 15 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Krystyna Najdzion,  
Diana Kret, Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 0 radnych 
 
Protokół został przyjęty. 
 
Przerwa 10 min. 

Pkt. 4. Wolna trybuna. 
 
~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:09:03 – 00:09:17 
 
Nie było osób chętnych do udziału w Wolnej Trybunie. 

Pkt. 5. Informacja Stowarzyszenia Środowiskowa Grupa Działania 
dotycząca Lokalnej Strategii Rozwoju dla inwestycji LEADER w ramach 
Planu Strategicznego dla Wspólnej Polityki Rolnej na lata 2023-2027. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:09:18 – 00:57:28 

Informacja została przedstawiona Pana Piotra Górniaka Szefa Zarządu Środowiskowej Grupy Działania 
oraz Panią Aleksandrę Wołujewicz Dyrektor Środkowopomorskiej Grupy Działania, przedstawiając 
możliwości finansowania jakie otwierają się w ramach Planu Strategicznego dla Wspólnej Polityki Rolnej 
na lata  2023-2027. Po prezentacji głos pytanie zadał Pan radny Piotr Kołpacki. Pani Wójt Sylwia 
Halama przypomniała o dotychczasowej owocnej współpracy z Środkowopomorską Grupą Działania a 
Gminą Będzino, wyraziła również nadzieję a kolejne lata współpracy.  
Treść wypowiedzi znajduje się w transkrypcji  

Przerwa 10 min.  
W trakcie przerwy obrady opuścili radni Pan Andrzej Krawiec (usprawiedliwione wyjście) oraz Pan 
Mariusz Gosławski (bez uprzedzenia) 
 
Pkt. 6. Podjęcie uchwał. 
 
~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:57:59 – 01:30:36 
 
     a)  Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2023;  

Uchwałę przedstawiła Pani Skarbnik Anetta Tomala Gajec, projekt został omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia Komisji. Przewodnicząca Komisji Budżetowo – Finansowej pani Barbara 
Grudzień przedstawiła pozytywną opinię dla projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany budżecie Gminy Będzino na rok 2023: 

ZA: 13 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Krystyna Najdzion,  
Diana Kret,  Tomasz Baczyński, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński 
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PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Andrzej Krawiec(jako głos nieoddany), Mariusz Gosławski 
 
Uchwała została podjęta. 

b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w 
celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

Uchwałę przedstawiła Pani Wójt Sylwia Halama. Brak pytań w odniesieniu do uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu 
udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2019-2023: 

ZA: 13 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Krystyna Najdzion,  
Diana Kret, Tomasz Baczyński, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Andrzej Krawiec, Mariusz Gosławski, 

Uchwała została podjęta. 

c) Projekt nr 3 - Uchwała w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 
pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu 
dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych o których mowa w 
art. 32 ust.6 i art. 39 ust. 4 i 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo 
oświatowe; 

Uchwałę przedstawił Pan Tomasz Wirkus, inspektor ds. oświaty. Uchwała musiała zostać 
zmieniona w związku z koniecznością dostosowania do poziomu znajdującego się w 
rozporządzeniu. Głos zabrał Pan Andrzej Nożykowski, brak dalszych pytań. Przewodniczący 
zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 3 - Uchwała w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 
będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do 
placówek oświatowych o których mowa w art. 32 ust.6 i art. 39 ust. 4 i 4a ustawy z dnia 14 
grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe: 

ZA: 13 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Krystyna Najdzion,  
Diana Kret, Tomasz Baczyński, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Andrzej Krawiec, Mariusz Gosławski, 
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Uchwała została podjęta. 
 
d) Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność pełniącej 
obowiązki Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie; 

Uchwałę przedstawiła Pani Krystyna Najdzion Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Radni nie zgłosili zastrzeżeń. Radca Prawny Pan Sebastian Owczarzak, zwrócił uwagę aby stosować 
jednolite nazewnictwo organu – Rada Gminy Będzino, aby uwzględnić to w projekcie uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność pełniącej obowiązki 
Kierownika gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie: 

ZA: 13 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Krystyna Najdzion,  
Diana Kret, Tomasz Baczyński, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Andrzej Krawiec, Mariusz Gosławski, 
 
Uchwała została podjęta. 

e) Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w 
sprawie uchwalenia Statutu Gminy Będzino; 

 
Zasadność podjęcia uchwały przedstawił Radca Prawny Sebastian Owczarzak, informując o 
konieczności ogłoszenia tekstu jednolitego statutu w postaci Obwieszczenia. Brak dodatkowych 
pytań, Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminy Będzino: 

ZA: 13 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Krystyna Najdzion,  
Diana Kret, Tomasz Baczyński, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Andrzej Krawiec, Mariusz Gosławski, 

Uchwała została podjęta. 

Na czas podjęcia kolejnej uchwały Pani Wójt Sylwia Halama opuściła salę obrad.  

f) Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Będzino; 

 
Uchwałę przedstawił Pan Przewodniczący Andrzej Nożykowski. Głos zabrała Pani Radna Lucyna 
Parol. Nie było uwag do wysokości zaproponowanych kwot wynagrodzenia, Przewodniczący 
zarządził głosowanie.  
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Głosowanie Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino: 

ZA: 13 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Krystyna Najdzion,  
Diana Kret, Tomasz Baczyński, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Andrzej Krawiec, Mariusz Gosławski, 

Uchwała została podjęta. 

Przerwa 5 min. 
 
Pkt. 7. Plany pracy komisji stałych Rady Gminy. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 01:31:21 – 01:39:52 

Komisje stałe Rady gminy Będzino przedstawiły plany pracy na rok 2023, zgodnie z uchwalonym 
Harmonogramem Pracy Rady Gminy Będzino. 

Pkt. 8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i 
odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 01:39:53 – 01:52:08 

Informacja została przedstawiona osobiście przez Panią Sylwię Halamę Wójta Gminy Będzino, 
przedstawiając podjęte zarządzenia oraz omówione skrótowo spotkania jakie odbyła od czasu 
ostatniej sesji. Treść wypowiedzi w transkrypcji. Głos zabrał Pan radny Adam Gołębiewski, Pani 
Eugenia Imbiorowska, Pan Sławomir Bryliński, Pan Andrzej Nożykowski, Pan Andrzej Jóźwiak, 
Pani Lucyna Parol. W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zakończył ten punkt. 

Pkt. 9. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 01:52:09 – 02:12:40 
 

Głos zabrała Pani Barbara Grudzień, Pan Piotr Kołpacki, Pan Andrzej Jóźwiak, Pan Adam 
Gołębiewski, Pani Eugenia Imbiorowska, Pan Grzegorz Sztulc, Sławomir Bryliński, Tomasz 
Baczyński, zgłaszając aktualne problemy na terenie Gminy Będzino. Treść wypowiedzi znajduję 
się w transkrypcji. 

Pkt. 10. Ustalenie tematów i terminów kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:12:41 – 02:14:48 

Przewodniczący poinformował, iż na kolejnej sesji zgodnie z planem zostanie omówione 
sprawozdanie z Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Pani Wójt 
poinformowała, że w dniu 15 lutego w GOK funkcjonować będzie Lokalny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich, Pan Kołpacki zaproponował odbycie sesji wyjazdowej i sprawdzenie jak 
wygląda sytuacja świetlicy w Dworku. 
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Pkt. 11. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:14:49 – 02:14:52 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Będzino 
Andrzej Nożykowski 

Przygotowała: Magdalena Kustra 
Data przyjęcia protokołu: 

28.04.2023 r.



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dzień dobry, witam radnych na dzisiejszej sesji Rady Gminy, jednocześnie stwierdzam, że sesja 

jest prawomocna, jest obecnie 15 radnych. Witam panią wójt panią Sylwię Halamę. Witam panią 

skarbnik panią Anetę Tomalę-Gajec, witam radnych powiatowych panią Elżbietę Góral i pana 

Bartłomieja Wilka oraz przedstawicieli Stowarzyszenia Środkowopomorska Grupa Działania pana 

Piotra Górniaka oraz panią Aleksandrę Wołujewicz. 

Którzy zabiorą głos, w pkt 5 w dzisiejszej sesji.  

Obecny wśród nas jest też pan mecenas pan Sebastian Owczarzak.  

Proszę, państwa, pkt 2.  

Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. Proszę oddaję głos, pani wójt. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Dzień dobry państwu, Panie Przewodniczący, wysoka Rado, wnoszę o wykreślenie projektu nr 2 z 

porządku obrad także modyfikuje zapis projektu nr 3 w formie właściwej uchwała w sprawie 

uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminy 

Będzino. 

Ponadto wnoszę o wprowadzenie do porządku obrad 2 uchwał. Pierwsza to uchwała w sprawie 

określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu przepraszam. Uchwała w sprawie określenia stawki za 

1 km przebiegu pojazdu, będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci 

młodzieży i uczniów do placówek oświatowych, o których mowa w art 32 ust 6 i art 39 ust 4 i 4a 

ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku prawo oświatowe, a także o wprowadzenia do porządku obrad 

uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna)  
Bardzo proszę pana, przewodniczącego o wprowadzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność pełniącej obowiązki kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Czy są jeszcze jakieś uwagi do porządku obrad.  

Jeśli nie ma to może pokrótce przedstawię, jakby wyglądał nasz porządek obrad, czyli do pkt 5 nic 

się nie zmienia, w pkt 6 podjęcie uchwał, byśmy rozpatrywali w następującej kolejności: uchwała w 

sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023 jako druga uchwała wprowadza projekt uchwały w 

sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego 

rządowego programu posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023. Jako trzecia uchwała byłby 

projekt uchwała w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu będącego podstawą do 

ustalenia zwrotu rodzicom kosztów dowozu dzieci do placówek oświatowych. Jako kolejna uchwała 

była to uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność pełniącej obowiązki kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie i jako kolejna uchwała w sprawie ogłoszenia 

tekstu jednolitego statutu Gminy Będzino. I ostatnia uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Wójta Gminy Będzino pozostałe punkty tutaj się nie zmieniają.  

Przegłosujemy, kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad proszę 

przegłosować. 

Dziękuje głosowało 15 radnych, 15 głosów za przyjęciem porządku obrad stwierdzam, że porządek 

obrad został przyjęty. Pkt 3 przyjęcie protokołów. Protokół z sześćdziesiątej trzeciej sesji z dnia 

30 sierpnia 2022 roku. Czy ktoś z państwa jakieś uwagi do protokołu? 

Jeśli nie ma to przegłosujemy, kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu z 

sześćdziesiątej trzeciej sesji Rady Gminy. 

Dziękuję głosowało 15 radnych, 15 głosów za przyjęciem protokołu. Stwierdzam, że protokół został 

przyjęty i kolejny protokół mamy do przyjęcia z sześćdziesiątej czwartej sesji z dnia 30 września 

2022 roku. Czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi do tego protokołu? 

Przypominam, że protokoły są też wyłożone.  

Jeśli nie ma przegłosujemy, kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu z sześćdziesiątej 

czwartej sesji proszę oddać głos.  

Głosowało 15 radnych, 15 za przyjęciem protokołu stwierdzam, że protokół został przyjęty. Co tam 

Pan Magdo? 



Mamy informację, że jakieś zakłócenia są.  

Widzę, że pani skarbnik przygotuje parę groszy.  

Zrobimy przerwę dobrze.  

Przerwa 10 min. 

Proszę państwa, przepraszam, oglądających dzisiejszą sesję problemy techniczne z Internetu. 

Myślę, że tutaj trzeba będzie podjąć działania już takie, że trzeba coś tutaj zmienić, bo tak to nie 

może funkcjonować na każdej sesji, mamy jakiś problem. Wracamy do porządku obrad, pkt 3 

zakończyliśmy. Pkt 4 wolna trybuna.  

Nie wiem, nikt się nie zgłosił do wolnej trybuny. Pkt 5 informacja Stowarzyszenia Środowiskowa 

Grupa Działania dotycząca lokalnej strategii rozwoju dla inwestycji lider w ramach planu 

strategicznych oraz wspólnej polityki rolnej na lata 2023-2027 oddaje głos. Widzę pan Piotr 

Górniak jako pierwszy także, proszę bardzo, czy mikrofon gdzieś. 

Piotr Górniak (Szef Zarządu Środkowopomorskiej Grupy Działania)  
Szanowni Państwo, nie ja na stoją u nas siedząco. Dobrze dziękuję. 

Panie Przewodniczący, pani Wójt, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, jest nam niezmiernie miło, że 

możemy tutaj u państwa uczestniczyć w projekcie konsultacyjnym dotyczących przyszłych funduszy 

na dzisiejszym spotkaniu i jesteśmy reprezentuje Środkowopomorską Grupę Działania pani dyrektor 

Aleksandra chciałem powiedzieć Sidorska, ale to z waszego terenu Wołujewicz. Tak z waszego 

terenu. Ja się nazywam Piotr Górniak, jestem szefem zarządu Środkowopomorskiej Grupy 

Działania. No wcześniej byłem samorządowcem i teraz jestem stypendystą ZUS-u w Polanowie 

przez prawie 6 kadencji, byłem zastępcą burmistrza także odnośnie samorządu. To trochę 

doświadczenia mam i część z państwa też są mi osoby znajome są mi osoby tutaj znajome i chcę 

państwu na początek powiedzieć, że Środkowopomorska Grupa Działania już działa od 2006 roku. 

Tak się składa, że od 15 lat wasza pani wójt jest przewodniczącą Komisji Rewizyjnej, także my 

kontakt mieliśmy cały czas, to może było mniej znany, aczkolwiek zawsze pracy ma pod 

dostatkiem, więc widzimy się dość często. Szanowni Państwo w okresie funkcjonowania od tego 

2006 roku, mieliśmy dość dużo środków funduszy unijnych z przeznaczeniem na taką działalność w 

większości skierowane do samorządów. 



W 2004 2007 2013 to było prawie 18 000 000 zł na 15 gmin. Wtedy było jeszcze 11, teraz jest 15 

gmin 2014-2020 prawie 28 000 000 zł i teraz na 2023-27 mamy prawie na początek, na początek 

mamy prawie 30 29 000 000 zł, są to znaczne pieniądze część pieniędzy są to na inwestycje. To 

jest w granicach 16 000 000 i 13 000 000 tzw. miękkie fundusze FS-owskie na wykorzystania i 

tutaj liczymy na to, że właśnie wasze nasze wszystkie samorządy będą z tego korzystały również 

instytucje osoby zajmujące się opieką zdrowotną, bo tutaj opieką społeczną przepraszam, bo tutaj 

też będą znaczne pieniądze. Właśnie słyszę tutaj u państwa, że szukacie nowych dyrektorów, gdy 

nowego dyrektora do MOPS u na pewno będzie miał sporo sporo roboty, bo warto z tego 

skorzystać są to bardzo duże pieniądze takich pieniędzy nie mieliśmy i co nas osobiście bardzo 

cieszy to, że będziemy mogli ich po wykonaniu wszystkich formalności korzystać w kolejnych 

latach, zwłaszcza, że podpisana została umowa między Marszałkiem Województwa 

Zachodniopomorskiego, a Brukselą na te fundusze. Oczywiście teraz czekamy na pieniądze sprawy 

rządowe, to państwo chyba na bieżąco śledzicie, jak to wygląda, mam nadzieję to, że to z tych 

funduszy strukturalnych już nie będzie problemów, no tych typu politycznego organizacyjnego, 

jakby zwał. Szanowni Państwo w wasza gmina w ostatnim okresie otrzymała kwotę na te różne 

działania typu strefy rekreacji, ścieżki zdrowia 808 458 zł. Jest to znaczna kwota to oczywiście, bo 

jak państwo widzicie na tym na tej mapie mamy wszystkie gminy jest to 15 gmin Koszaliński, cały 

powiat Sławiński łącznie ze starostwami i z białogardzkiego powiatu gmina Tychowo za chwilę za 

chwilę tutaj państwu koleżanka przedstawi cały tą propozycję tych projektów na przyszłość do tego 

będą stosowne ankiety do korygowania tego, co byście chcieli, jakby to miało wyglądać, bo 

wszystkiego nie będzie można finansować, ale nie będę wchodził słowo po informacji pani 

dyrektor. Poproszę, poproszę jeszcze zabiorę jeszcze na chwilę głos, jeśli można i tak, żeby 

końcowo tutaj państwu parę słów powiedzieć, pani dyrektor, bardzo proszę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Pozwalamy do.  

Aleksandra Wołujewicz (Dyrektor Środkowopomorskiej Grupy Działania)  
Dobrze jest okej. 

Chciałabym dzisiaj przedstawić państwu możliwości, jakie otwiera przed nami nowa perspektywa 

finansowa środków Unii Europejskiej, która została zaprogramowana do roku 2027. Są to środki 



przeznaczone wyłącznie na stricte kierunkowo na rozwój obszarów wiejskich nazywamy ten 

program "Lider" zanim jednak do tego przejdę. Chciałabym krótko syntetycznie przedstawić co do 

tej pory udało nam się wspólnie osiągnąć. 

Budżet naszej lokalnej strategii rozwoju aktualnie wynosi niespełna 28 000 000 zł, prowadziliśmy 

wsparcie głównie w takich 3 obszarach tematycznych, był to rozwój przedsiębiorczości. Tutaj 

wspieraliśmy zakładanie nowych firm i rozwój już istniejących łącznie budżet wynosił 

11 400 000 zł, inwestycje w infrastrukturę turystyczną i rekreacyjną na kwotę niespełna 

11 000 000 zł. Robiliśmy też drobne gadżety promocyjne na kwotę 150 000 zł. 

W ramach w ramach dotacji, które prowadziliśmy na zakładanie nowych firm, zrealizowaliśmy 

łącznie 5 konkursów na kwotę niespełna 5 000 000 zł, zostało złożonych do nas 91 wniosków, 75 

wniosków zostało wybranych do realizacji. 

Z uwagi na naszym lokalizację w pasie Pomorza Środkowego, no te projekty dotyczyły głównie w 

branży turystycznej, były była to gastronomia noclegi, ale zdarzały się również inne perełki i 

chciałoby mnie tu państwu właśnie teraz zaprezentować. Np. tutaj gmina Biesiekierz produkcja 

przyrządów i narzędzi terapeutycznych oraz rehabilitacyjnych powstała taka firma tym się zajmuje i 

do dzisiaj istnieje. 

Podjęcie działalności gospodarczej zajmującej się szkoleniem w dziedzinie sportów wodnych tutaj 

wnioskodawców gminy Mielno. Pani Milena Barancewicz studio fotografii, miasto Darłowo. Ponadto 

realizowaliśmy wsparcie dla firm, które już istniały na rozwój, tutaj można było się ubiegać do 

300 000 zł, później limit ten w trakcie realizacji programu został zwiększone do 500 000 zł na 1 

beneficjenta i zrealizowano łącznie 3 konkursy na kwotę 10 000 000 niespełna 10 300 000 zł. Tutaj 

te dotacje cieszyły się naprawdę bardzo dużym zainteresowaniem. Mieliśmy w obrębie 1 naboru 

bardzo dużo wniosków więcej czterokrotnie więcej wniosków niż alokacji w konkursie 147 

wniosków złożonych, 111 wniosków wybranych do realizacji. 

Chętnie wnioskodawcy z tego korzystali. Tutaj również branża głównie turystyczna, oczywiście, bo 

taką mamy specyfikę regionu dla przykładu chciałabym pokazać ośrodek Promyczek w Sarbinowie. 

Tutaj pan wnioskodawca wymieniał np. okna i ocieplał budynek w celu dostosowania działalności 

do działalności całorocznej. 



Mamy domki letniskowe gmina Postomino i wyjątkowy projekt, który osobiście bardzo lubię, to jest 

gabinet stomatologiczny. Wnioskodawca tutaj doposażył się w sprzęt, cały gabinet w zasadzie 

zaczął funkcjonować na dobre z udziałem naszej dotacji i funkcjonuje do dzisiaj. 

Projekty infrastrukturalne, które dotyczyły głównie obszaru turystyki i rekreacji, które były 

zrealizowane za pośrednictwem naszej lokalnej grupy działania to są te projekty, z których 

korzystały głównie właśnie samorządy, czyli, czyli wybieraliśmy projekty zgłaszane głównie przez 

jednostki sektora finansów publicznych lub jednostki podległe, bądź też inne organizacje, które, 

jakby posiadały niezbędną dokumentację do realizacji ogólnodostępnej, infrastruktury 

ogólnodostępnej dla wszystkich mieszkańców gminy i niekomercyjnej. Takie były główne założenia 

tych projektów, one również zostały bardzo ładnie skonsumowane przez wnioskodawców 

praktycznie 100% alokacji tutaj mamy wydane, ostatnie projekty w zasadzie aktualnie są w fazie 

weryfikacji przez Zarząd Województwa Zachodniopomorskiego, jeśli one zostaną zakontraktowane 

w najbliższym czasie, będzie można już, jakby podsumować cały program, bo rzeczywiście te 

środki udało się bardzo fajnie wykorzystać. Łącznie było to 13,500 000 zł w 4 konkursach 

rozdysponowane 68 wniosków złożonych 67 wniosków wybranych. Tutaj pan prezes podał kwotę i 

jaką udało się wydać na terenie gminy Będzino te projekty częściowo są jeszcze w fazie realizacji 

częściowo w zasadzie chyba tylko 1 jest zakończone, a pozostałe czekają na rozstrzygnięcie 

odpowiednich wyboru wykonawców i zrealizowania inwestycji. Ostatni projekt, który pamiętam, to 

przy szkole w Mścicach, zagospodarowanie terenu, tam ścieżka edukacyjna wyposażenie w różne 

urządzenia dla dzieci z tego, co wiem do czerwca powinien on zostać zakończone. 

Inne przykłady z zakresu infrastruktury turystycznej, to np. miasto Sławno miejsca małej 

architektury, miejsca odpoczynku i rekreacji dla kajakarzy. 

Gmina Polanów infrastruktura turystyczna i rekreacyjna. To jest akurat Bobolice rynek miejski. 

Głównie proszę państwa, były to projekty, które dotyczyły placów zabaw, zagospodarowania 

terenu, były to siłownie plenerowe, były to wiaty, zagospodarowania akwenów wodnych, tam, 

gdzie było to możliwe wszystkie projekty, które zrealizowano w ramach takich dużych inwestycji, 

dotyczyły w zasadzie aktywnego wypoczynku dzieci i młodzieży. 

Ponad te standardowym operacie, które były rozdysponowane przez lokalną grupę działania w 

formie ogólne otwartych, takich ogólnodostępnych konkursów jako lokalna grupa działania 



realizujemy również projekty współpracy, one są limitowane odrębnym budżetem. Tutaj możemy 

się pochwalić zarówno współpracą na terenie z innymi lokalnymi grupami, działania na terenie 

naszego kraju. Jak również poza jego granicami współpracujemy aktywnie z lokalną grupą 

działania z Portugalii. Teraz robimy już drugi projekt z ich udziałem, być może tutaj jeszcze 

finalizujemy dokumentację, ale myślę, że mogę już powiedzieć, że uda się zrealizować 2 takie duże 

przedsięwzięcia z Portugalczykami, które będą polegały na wydaniu wydawnictwa dla każdej gminy 

członkowskiej o jej zasobach naturalnych, atrakcjach turystycznych bardzo prestiżowe 

wydawnictwo. Mam nadzieję, że będzie się państwu podobało, a drugi temat to chcemy stworzyć 

interaktywną mapę projektów realizowanych z udziałem środków unijnych, które będą niezwykle 

pomocne w przyszłej perspektywie finansowej, ponieważ tam będzie trzeba wykazywać 

komplementarność, zgłaszanych operacji do konkursu z inną infrastrukturą, która już istnieje na 

terenie gminy, tak aby, żeby tak, aby nie tworzyć inwestycji, które później zostają zamykane na 

klucz, niewykorzystywane i nieużywane. Przez tych te osoby, które miały z tej infrastruktury 

korzystać. 

Projekt współpracy, które aktualnie realizujemy, nazywa się miejsca aktywności koedukacyjnej. 

Jest to wysokobudżetowy projekt na ponad 2 000 000 zł do każdej gminy członkowskiej w tym 

również do gminy Biesiekierz zostanie dostarczony sprzęt. Przepraszam do Gminy Będzino tak jest 

oczywiście. 

Tak, ja wcześniej mieszkałam w gminie Biesiekierz, teraz znowu w Gminie Będzino, także obie 

gminy są mi bliskie, a w gminie Będzino się oczywiście urodziłam i stąd pochodzę tak jest wracając 

do tematu każda z gmin członkowskich w tym gmina Będzino zostanie wyposażona i już aktualnie 

ten sprzęt dojechał, który będzie zarządzany przez Gminny Ośrodek Kultury, a na jego 

wyposażenie składać się będą 2 namioty plenerowe, bardzo duże, 8 na 20 oznakowane naszymi 

logotypami również herbem gminy z przeznaczeniem na różne lokalne imprezy wg państwa 

indywidualnej dyspozycji. Ponadto zestaw będzie zawierał modułowe podesty sceniczne, jak 

również 48 zestawów bardzo dużo drewnianych ław i stołów. Stanowiących wyposażenie tego 

namiotu wysokość wartość wyposażenia. To kwota 120 000 zł. Myślę, że państwo będą zadowoleni 

z tego, co wiem, już większa część do państwa dojechała i już stanowi wyposażenie Ośrodka 

Kultury. 



Projekt ten sam projekt zakłada również stworzenie takich stref na terenie powiatu koszalińskiego i 

na terenie powiatu sławieńskiego, które również są naszymi członkami. Jest to dużo mniejszy 

zakres na kwotę około 50 000 zł, one zostaną doposażone w namioty promocyjne zestawy do 

tłumaczeń symultanicznych dla wycieczek oraz komputery. Jest to bardzo ciekawy element te 

zestawy do tłumaczeń symultanicznych, ponieważ będzie można korzystać. Mam nadzieję, że 

starostwo nasze koszalińskie z przyjemnością wypożyczy taki zestaw. W przypadku, gdyby akurat 

na terenie gminy zaszła taka potrzeba z takiego zestawu skorzystać. Podobny zakres będzie w 

dyspozycji biura lokalnej grupy działania będziemy go wykorzystywać na również różnego rodzaju 

okolicznościach promocyjnych na imprezach lokalnych. 

Tym samym chciałabym przejść już do meritum sprawy. Chciałabym przedstawić zasady, które 

będą obowiązywały w przyszłej perspektywie finansowej. Mamy ten okres programowania 

zaplanowane na lata 2023-2027 w tej chwili oczekujemy na ogłoszenie naborów dla lokalnych grup 

działania, do których będziemy mogli złożyć nowe lokalne strategie rozwoju dla naszego obszaru. 

Na tę chwilę oczekujemy na te terminy, one już powinny być ogłoszone w ubiegłym roku, 

natomiast jest pewne opóźnienie z uwagi na sytuacje w Unii Europejskiej, tam jeszcze nie 

wszystkie programy i nie wszystkie mówiąc kolokwialnie karty zostały rozdane. Natomiast mamy 

już w tej chwili informacje na temat pieniędzy, jakimi będziemy dysponować w przyszłości, będzie 

to całkiem nowa sytuacja, ponieważ po raz pierwszy będzie wdrażany budżet lokalnej strategii 

rozwoju będzie zasilony z 2 różnych funduszy unijnych. Będzie to Europejski Fundusz Rolny, czyli 

ten Fundusz, który finansował nasze dotychczasowe działania, jak również dodatkowo Europejski 

Fundusz Społeczny plus. 

Fundusz rolny będzie stanowił 15 750 000 zł w naszym budżecie. Natomiast lokalny Europejski 

Fundusz Społeczny plus 13 160 000 zł razem budżet strategii wynosi wyniesie 28 900 000. Myślę, 

że jest to kwota, być może nie oczekiwana była na pewno wyższa, natomiast jest ona 

satysfakcjonująca, biorąc pod uwagę to, że w obecnej perspektywie finansowej zaczynaliśmy z 

budżetem również 15 000 000 zł, a kończymy z budżetem 28 000 000 zł. Co wynikało z otrzymania 

różnorakich bonusów w międzyczasie nagród z tytułu efektywnej efektywnego wdrażania lokalnej 

strategii rozwoju, realizacji wskaźników, a także dodatkowych starań, jakie poczyniliśmy na 

potrzeby pozyskania dodatkowych środków. Mam nadzieję, że ta kwota jest kwotą wyjściową i uda 



się ją w miarę postępu realizacji strategii jak najbardziej powiększyć. 

Jeżeli chodzi o typy operacji, które będziemy mogli wspierać w przyszłości na pewno będzie to cały 

czas rozwój przedsiębiorczości. Tutaj będzie tworzenie nowych firm, zarówno zakładanie nowych 

firm, rozwój istniejących, a także pilotażowo będą wdrażane przedsiębiorstwa społeczne tego do 

tej pory nie było, a zostało dodane. Na tę chwilę, jeżeli chodzi o dotacje na zakładanie nowych 

firm, długo korzystaliśmy z limitu 60 000 zł, czyli taką kwotę można było pozyskać na otwarcie 

własnej firmy było to wypłacane ryczałtem z góry bez wkładu własnego, pod sam koniec realizacji 

programu w tym roku w roku ubiegłym. W zasadzie zwiększyliśmy to tą kwotę do 100 000 zł 

spotkało się to z bardzo dużym zainteresowaniem otrzymaliśmy dużo wniosków w konkursie są one 

aktualnie weryfikowane w Szczecinie, natomiast w przyszłości mam nadzieję, że już od roku 

następnego kwota ta będzie jeszcze wyższa na założenie nowej firmy, będzie można skorzystać z 

kwoty 150 000 zł, również ryczałtem, ale jest tu 1 haczyk, bo w tej chwili nie wymagane jest wkład 

własny, a w przyszłości niestety będzie dofinansowanie będzie wynosiło do 65% dla takich 

projektów, ale z dużo wyższą kwotę będzie można było, będzie można sobie sfinansować, jeżeli 

chodzi o koszty założenia nowej firmy. Kolejną nowością, którą chciałbym podkreślić, jest otwarcie 

dotacji dla osób, które prowadzą gospodarstwa rolne. Do tej pory osoby ubezpieczone w KRUS-ie 

nie były, nie mogły korzystać z naszego wsparcia, ale o przyszłości takie wsparcie zostanie im 

udostępnione. Jest to bardzo ważna informacja, dlatego że otwiera nowe możliwości dla tzw. 

krusowców takie osoby będą mogły ubiegać się na założenie działalności, to znaczy na rozwinięcie 

działalności rolniczej o dodatkowe elementy tak, bo to nie będzie można wspierać działalności 

rolniczej, tylko dywersyfikację przychodów, tak jak to zwykle w takich projektach bywa. Tutaj 

będziemy mogli wyróżnić gospodarstwa agroturystyczne, zagrody edukacyjne i gospodarstwa 

opiekuńcze, które, jakby wynikają, jakby trend na, gospodarstwa opiekuńcze i potrzeba tworzenia 

gospodarstw opiekuńczych, wynika oczywiście ze zmiany struktury demograficznej, którą 

obserwujemy od wielu lat i dominującą ilość osób jednak starszych tutaj jest zapotrzebowanie, aby 

stworzyć dla nich miejsca opieki, komfortowe miejsca opieki. I stąd dodanie takiego zakresu do 

zakresu wsparcia w przyszłości. Ponadto będziemy wspierać poprawę dostępu do usług dla lokalnej 

społeczności, będziemy wspierać przygotowanie koncepcji inteligentnych wsi. To jest coś takiego 

na pewno większość z państwa pamięta kiedyś w latach 4-6, gdzie realizowane był pilotażowy 



program lider, plus robiliśmy dokumenty, które nazywały się plany odnowy miejscowości. Teraz na 

podobnej zasadzie będziemy robić koncepcję Smart Village to będą koncepcje, które będą 

dotyczyły rozwoju obszaru do 20 000 mieszkańców, łącznie, czyli będzie można zaliczyć tutaj kilka 

sołectw do takiego dokumentu wg własnego wyboru. On będzie musiał uwzględniać komponent 

przede wszystkim cyfrowy, środowiskowy bądź klimatyczny będzie to będą to takie taki opis 

obszaru ze wskazaniem takich projektów, które by poprawiły funkcjonowanie lokalnej społeczności 

w przyszłości pod kątem cyfrowym środowiskowymi i klimatycznym z dużym uwzględnieniem 

ochrony środowiska. Posiadanie takiej koncepcji otworzy też państwu jako gminie drzwi do 

ubiegania się o dotacje w ramach innych naborów w Polsce, bo te koncepcje Smart Village będą 

dodatkowo premiowane. Jeżeli, jeżeli miejscowość będzie objęta taką koncepcją, będzie 

otrzymywać dodatkowe punkty w ramach innych naborów dotacyjnych czy rządowych, czy 

realizowanych za pośrednictwem marszałka. 

W kolejnym punkcie mamy poprawę dostępu do małej infrastruktury publicznej. Tutaj mamy 

zmianę do tej pory, stosowaliśmy sformułowanie infrastruktura turystyczna i rekreacyjna i takie 

projekty było można realizować za naszym pośrednictwem. Teraz mamy uogólnienie, czyli tak 

naprawdę stwarzamy sobie ogólniejsze pojęcie, mała infrastruktura publiczna, którą będzie można 

finansować w ramach tzw. projektów twardych typowo inwestycyjnych za naszym pośrednictwem. 

Oprócz tego jest możliwość realizacji projektów dotyczących kształtowania świadomości 

Obywatelskiej głównie z zakresu ochrony środowiska, ochrony dziedzictwa kulturowego oraz 

szkolenia lokalnych liderów, włączenie społeczne osób w niekorzystnej sytuacji, jest to również 

bardzo ważny i nowy element, który będzie wspierany za pośrednictwem środków w dyspozycji 

lokalnej grupy działania. 

O tym powiem jeszcze szerzej za chwilkę, natomiast chciałabym jeszcze podkreślić, że w 

przyszłości od roku następnego wsparcie w ramach projektów realizowanych za naszym 

pośrednictwem będzie można uzyskać w 2 formach, czyli będzie to cały czas refundacja 

poniesionych kosztów dla projektów gminnych, które są realizowane z dziedziny infrastruktury, ono 

będzie miało formę cały czas refundacji poniesionych kosztów. Tutaj się nic nie zmienia do 

wysokości 500 000 zł, ogólnie na beneficjenta z tym, że tutaj gmina w naszym rozporządzeniu w 

naszej ustawie o rozwoju lokalnym nie ma limitowanego górnego poziomu dofinansowania. Także 



to nie dotyczy JST, a wsparcie w formie ryczałtu ryczałt oznacza to, że dotacja jest wypłacana, 

akonto przed realizacją projektu na pokrycie kosztów zatwierdzonych przez Zarząd Województwa 

będzie stosowana w przypadku 3 rodzajów operacji na założenie własnej działalności gospodarczej, 

rozwój pozarolniczych funkcji gospodarstw rolnych oraz na operacje grantowe. 

Wysokość wsparcia, intensywność pomocy, czyli udział środków własnych w stosunku do udziału 

dotacji w ramach umowy zawartej na dany projekt będzie posiadał następujące wartości 65% 

kosztów kwalifikowanych na inwestycje produkcyjne, czyli takie, które wiążą się zarobkowaniem, 

bez względu na to do jakiego działania zostaną zgłoszone. Czy to będzie założenie nowej firmy czy 

rozwój już istniejących, jeżeli będzie wykazywany przychód w projekcie dofinansowanie, wydaje się 

65% 35% wkład własny zawsze to będzie forma finansowa, jeżeli chodzi o wkład własny. W 

stosunku do wszystkiego wszystkich typów operacji. W zasadzie mamy obniżenie tych pułapów 

dofinansowań za wyjątkiem podmiotów publicznych. To te informacje jest pozytywna, ponieważ 

JST sytuacja się polepszy do tej pory stosujemy wskaźnik 63,63 dofinansowania do kosztów 

wykazanych w projekcie. Natomiast w przyszłości od roku 2023 będziemy stosować 75% kosztów. 

Z czego 55% będzie finansował budżet Unii Europejskiej, a 20 dokłada budżet państwa, pozostała 

udział, czyli 25% kosztów kwalifikowanych projektu to będzie wkład własny gminy. 

Operacje, które zostaną realizowane za naszym pośrednictwem, a będą dotyczyć rozwoju 

pozarolniczych funkcji gospodarstw rolnych otrzymają 85% dofinansowania wszystkie pozostałe do 

100% będą finansowane, czyli nawet i bez wkładu własnego. 

Szanowni Państwo, limit dla jednostek sektora finansów publicznych został opisany w ustawie jako 

40% środków, które którymi dysponuje lokalna grupa działania z uwagi na to, że nasz budżet na 

wyjściu wynosi 29 000 000 zł to niespełna około 11 000 000 zł będziemy mogli przeznaczyć na 

jednostki samorządu terytorialnego, czyli na projekty realizowane za pośrednictwem czy zgłoszone 

przez jednostki samorządu terytorialnego. Jest to jest to spora kwota tę chwilę oczekujemy na 

specyficzne na dokładne instrukcje ze strony Ministerstwa Rolnictwa dotyczące realizacji projektów. 

Jeszcze niecała wiedza jest nam przekazana. Natomiast oczekujemy na szczegóły, będziemy w 

najbliższym czasie planować ten budżet, czyli rozdysponowanie środków w ramach naszej 

dyspozycji, będziemy organizować spotkania branżowe, spotkania robocze, na które serdecznie 

zapraszamy wszystkich państwa, jak również wszystkich mieszkańców gminy Będzino, 



mieszkańców naszego obszaru. Wtedy będziemy dyskutować konkretnie, jakie operacje zapiszemy 

sobie w naszej strategii i przedstawimy do konkursu do zatwierdzenia przez Marszałka. Dzisiejsza 

nasza wizyta jest potrzebna ze względu na zaawizowanie sytuacji, że przystępujemy do planowania 

i bardzo państwa zapraszamy i zachęcamy do tego, aby włączyć się, żeby podpowiedzieć nam, 

jakie są potrzeby na stronie internetowej, jest aktywna ankieta diagnostyczna, zapraszam do jej 

wypełnienia. Tam można wskazać te obszary, które wg państwa są jeszcze nie doinwestowane, 

jakie są potrzeby, jak państwo to widzą? Co już jest zrobione? Co jeszcze potrzeba zrobić i każdy 

punkt widzenia zostanie przez nas przeanalizowany i postaramy się w taki sposób zaplanować 

budżet, aby jak najkorzystniej to zrealizować. Nowością, którą będziemy wdrażać, to jest 

Europejski Fundusz Społeczny Plus jest to Fundusz, proszę państwa, który jest całkiem inny niż do 

tej pory, to miało miejsce, ponieważ dotyczyć on będzie projektów całkowicie miękkich nie 

inwestycyjnych realizowanych w tej chwili przez głównie przez Wojewódzki Urząd Pracy, a na 

przyszłą perspektywę finansową przekazany został do dyspozycji lokalnych grup działania, aby być 

może one będąc bliżej społeczności lokalnej łatwiej te fundusze rozdysponują i zdiagnozują takie 

potrzeby. Budżet ten będzie wynosił około 13 000 000 zł, są to projekty typowo, miękkie nie 

można finansować kosztów, żadnych kosztów związanych z wyposażeniem doposażeniem, 

podmiotów, które wnioskuje inwestycyjnych, są to typowo koszty skierowane na aktywizację 

społeczną. Tutaj mamy beneficjenta końcowego osobę w niekorzystnej sytuacji na naszym 

obszarze wg definicji, którą podaje Marszałek, bo program ten jest zapisany w kiedyś nazywanym 

dokumencie Regionalny Program Operacyjny, a od niedawna są to Fundusze Europejskie na Rzecz 

Rozwoju Pomorza Zachodniego. Tam Marszałek opisał dokładnie ten program i co można w 

ramach niego realizować, określił tam grupy docelowe takich projektów, które tutaj będzie można 

zaliczyć, są to osoby przede wszystkim z niepełnosprawnościami, wykluczone społecznie, bierne 

zawodowo. Tutaj będziemy mogli zaliczyć również dzieci i młodzież, a wnioskować o to wsparcie, 

będzie mogło przede wszystkim JST i wszystkie jednostki podległe wszystkie instytucje związane z 

usługami społecznymi, czyli Gminne Ośrodki Kultury, Miejskie Ośrodki Kultury i inne związane z 

tego typu działalnością, instytucje rynku pracy, organizacje pozarządowe, instytucje związane z 

edukacją, przede wszystkim również będą mogły z tego korzystać, a projekty będą dotyczyły 

przede wszystkim przede wszystkim aktywizacji społecznej edukacyjnej i zdrowotnej 3 typy 

wyróżniamy. Co to mogło będzie, co to będzie mogło być np. terapie, różnego rodzaju warsztaty 



umiejętności społecznych, działalność świetlic środowiskowych będzie można np. zgłosić projekt 

polegający na wykształceniu kadry do obsługi świetlicy, zapewnić działalność świetlic w zakresie 

jakichś dodatkowych zajęć, organizacji różnego rodzaju inicjatyw na świetlicach. Oczywiście to nie 

może dotyczyć finansowanie kosztów podstawowej działalności, tylko dodatkowej działalności 

świetlic. Później warto podkreślić, że poradnictwo psychologiczne i psychospołeczne to jest temat 

ostatnio ważne i potrzebny w szczególności w szkołach. Jest to świetna okazja, żeby o czymś takim 

pomyśleć, pośrednictwo pracy, podnoszenie kwalifikacji, różnorakie kursy szkolenia też badania 

profilaktyczne dla i specjalistyczne dla pracowników, finansowanie terapii psychologicznych 

rodzinnych psychospołecznych dla osób i całych rodzin, więc wachlarz jest naprawdę szeroki 

budżet nie jest wcale taki mały. Będziemy państwa pytać i prosić o pomoc identyfikacji potrzeb, 

tak, żeby można było te 13 000 000 wydać efektywnie i potrzebnie dla naszych lokalnych 

społeczności. Będziemy zapraszać te osoby, które są związane ściśle z branżą usług społecznych z 

branżą edukacji, na spotkania, które będą warsztatowe i będą ściśle już identyfikowały te potrzeby 

i będą próbą wskazania w naszej lokalnej strategii rozwoju już konkretnych działań operacji, które 

później w następnym czasie, kiedy będzie już podpisana umowa z Marszałkiem będą mogły być 

wspierane z udziałem naszych środków. 

Jeśli są jakieś pytania do tej części. To bardzo proszę, bo z mojej strony to już wszystko. 

Zapraszam państwa bardzo do współpracy, zapraszam na stronę internetową. Jestem do państwa 

dyspozycji jest do państwa dyspozycji cały zarząd, całe biuro mamy wspaniałych pracowników 

bardzo otwartych, którzy zawsze odpowiadają na pytania i bardzo zapraszamy. 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Proszę jeszcze Pan Górniak. 

Piotr Górniak (Szef Zarządu Środkowopomorskiej Grupy Działania)  
Jeśli można, jeśli można jeszcze bardzo szybko, bo koleżanka przedstawiła bardzo bogate, ale to 

jest do dyskusji, co wybierzemy, jak wybierzemy, co jest ważne w tej chwili do państwo 

zwróciliście na pewno uwagę, że już przyszedł sprzęt do państwa sceny, namioty. Mam nadzieję, 

że ławki również ja to jest pierwsza część, będzie jeszcze druga, a więc jest bardzo dużo, są to 

solidne rzeczy naprawdę solidne rzeczy, dbajcie o to, bo to dla 15 gmin to kupić całe takie dla 15 



gmin. To nie jest, że tylko kilka dni wszystkie gminy zostały te pieniądze, które wydaliśmy ponad 

2 000 000 zł, to były takie pieniądze, jak to mu wydarte w ostatniej chwili mogą ich nie być, ale są 

ładnie to wykorzystujemy, myślę, że wszyscy samorządowcy, a i zarazem mieszkańcy z tego będą 

zadowoleni, bo ciągle brakuje nam na imprezach ław, stołów, namiotów o scenie już nie wspomnę, 

ale to ciągle jest brakujące, albo trzeba wynająć, albo trzeba dodatkowo dokupić, są to zakupione 

rzeczy z pieniędzy unijnych i będą do państwa dyspozycji. Co jeszcze ważnego tutaj mówiliśmy o 

koleżanka przedstawiła koncepcję, jak to będą pieniądze planowane, na co chcemy wydać 

Szanowni Państwo, Środkowopomorska Grupa Działania w zasadzie po pierwsze, tak jest 

największą lokalną grupą działania w województwie zachodniopomorskim. Od te wszystkie 

kadencje, które funkcjonowaliśmy została oceniona najwyżej w zachodniopomorskim zawsze 

dostawaliśmy wydatkowa fundusze po 2-2,500 000 zł, co poszło też w teren. I chcę powiedzieć, że 

ta kwota teraz, o której mówiliśmy ona na pewno będzie większa kwestia wykorzystania 

umiejętności wykorzystania to już właśnie leży po naszej stronie. Mówię naszej stronie mówię o 

gminach, mówię o aktywności społecznej, również o naszym stowarzyszeniu, będziemy to 

państwu, jak gdyby podawać po równej formie konkursowej. Gminy wiedzą, jak to wykorzystać te 

fundusze, robią to świetnie, więc nie powinno być kłopotów. Tutaj wspomniała pani dyrektor 

odnośnie biura chcę państwu powiedzieć, że naprawdę funkcjonuje ono w sposób bardzo fajny 

załoga jest tutaj pracownicy biura są wprawieni tutaj na czele z panią dyrektor i robią dobro 

robotę, a teraz szczególnie mają jej dużo, bo ta logistyka chociażby z dostawą tego sprzętu, który 

jest dowożony, no, np. stoły są spod Lublina, aż nie, ale to z konkursu tak to wynika trzeba było 

kupić dobre. Ja w miarę przyzwoitej cenie, w związku z tym musieliśmy o to zadbać i to jest istotne 

także tutaj duże dzięki dla biura dla załogi i za to wszystko, co poza tym również tutaj wspomniane 

było, że tam był zakup 1 dla starostwa. Zrobiony są to jest to taki sprzęt właśnie, który na 

potrzeby powiatu, ale zarazem jak powiatu no to i gminy jeszcze np. do tej do tych do tych 

powiedzmy symultanicznych tłumaczyć na jakieś wycieczki. Myślę państwo skorzystacie z tego 

sprzętu starostwa, bo po to jest właśnie, żeby korzystać z tego, co jest jeszcze tak koniec, aha 

bardzo ważna rzecz, bo mówimy o konsultacjach, my jeszcze wyślemy dodatkowo takie zachętę do 

wszystkich instytucji związanych właśnie z tą pomocą społeczną opieką społeczną, żeby 

uczestniczyli w udziale w tych ankietach, które są ukierunkowane, żeby potem nie było, a nie 

mamy szansy, bo i tego nie ma zapisane, bo nie będzie wszystko realizowane, ale będzie chyba to, 



co zostanie wybrane w wyniku konsultacji, ale też proszę wziąć pod uwagę taką, że np. urzędy 

pracy dysponują dużymi pieniędzmi na różne szkolenia. Formy tego, jak ciężko je przeprowadzić i 

mieć efekt tego, bo to, że przeprowadzić za jeszcze można, kto tam akurat były samorządowiec, 

mogę powiedzieć, że wyższą wiele lat byłem w radzie zatrudnienia w starostwie powiatowym, 

powiatowym urzędzie pracy i jak bardzo ciężko jest te pieniądze wykorzystać teraz nawet wiem, że 

są te pieniądze, bo mam kontakt z urzędami Sławnie i w Koszalinie i dwoją się i troją, żeby te 

pieniądze do czasu to było w ubiegłym roku, żeby można je jakiś sposób zamknąć i podsumować z 

efektem, bo to tak wydać to tak się wydaje fajnie, a potem trzeba to więcej robić. Także tutaj 

pójdziemy jeszcze właśnie taką informacją do wszystkich tych instytucji, żeby, żeby mogły, żeby 

mogły pracować. Zachęcam państwa do aktywności w tej sprawie. Jesteśmy do państwa dyspozycji 

jak już było powiedziane, jeśli jakieś są pytania, to spróbujemy odpowiedzieć, ale to nie jest to 

pierwsze spotkanie w sensie takim informacyjnym. No może już nie na sesji, bo tutaj to już byłoby 

za daleko idąca, niemniej jednak będą spotkania, będą szkolenia będą różne informacje. Proszę to 

śledzić, a w momencie, kiedy zostanie podpisana już ta te fundusze, że jest, że są już w Polsce do 

działań. Na pewno wiedza do was spłynie, a tutaj z przewodniczącą komisji rewizyjnej doskonale 

wie i w jakim kierunku te środki mogą pójść, to tyle z naszej strony bardzo dziękujemy państwu za 

możliwość. Zachęcam do współpracy było nam bardzo miło, a jeśli teraz pozwolicie, to tak po 

cichutku sobie wyjdziemy, że państwo już nie zajmować czasu, bo widzę, że z łączami to różnie 

bywa, żeby tak nie było, że wyjdziemy łączenie działają także dziękujemy pięknie. Życzę mi, 

wszystkiego dobrego do zobaczenia. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
To może ktoś ma jakieś pytania jeszcze do pana prezesa i pani dyrektor.  

Piotr Górniak (Szef Zarządu Środkowopomorskiej Grupy Działania)  
To zaczęło się. 

Proszę bardzo. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Ja mam pytanie. Szanowni Państwo, jaka jest oferta na dzisiaj dla rolników, bo my jesteśmy tu 

gminą rolniczą jest ze 400 rolników może indywidualnych, jaka na dzisiaj oferta dla rolników? 

I jeszcze drugie pytanie to na państwa stronie będą takie te spotkania to, gdzie będą państwa w 



biurze gdzieś tam w jakiejś sali czy tutaj gdzieś w gminach, jak macie państwo pytania, jak to na 

dzisiaj się odbywało do tej pory, to były zebrania, bo ja pierwszy raz powiem państwu, ja pierwsze 

słowa słyszę. 

Aleksandra Wołujewicz (Dyrektor Środkowopomorskiej Grupy Działania)  
Tak już mogę nasze biuro mieści się na ulicy Partyzantów 17 w Koszalinie to jest tam, gdzie park 

technologiczny Politechniki Koszalińskiej jest budynek koło KOWR-u i tam takie mniejsze spotkania 

zwykle realizujemy tam, ale oczywiście wszelkie informacje będą dostępne na naszej stronie 

internetowej z tym, że potrzebujemy jeszcze około myślę 2 miesięcy na zebranie wszystkich 

informacji, które nam będą potrzebne do organizacji takich spotkań, bo musimy mieć bardziej 

konkretne wiadomości ze strony Ministerstwa co do wytycznych na temat realizacji projektów w 

przyszłości. Na chwilę obecną, odpowiadając na pierwsze pytanie nie realizujemy wsparcia dla osób 

ubezpieczonych w KRUS. Jedynie w ramach 1 tylko branży produkcja artykułów spożywczych i 

napojów na tylko taką gałąź można było ubiegać się o wsparcie w ramach naszych środków. 

Zrezygnowano z tego na poziomie, jakby legislacji w kraju już od roku 2014, kiedyś robiliśmy 

wsparcia dla rolników, rzeczywiście w latach 7-13 było takie działanie różnicowanie w kierunku 

działalności nierolniczej. Szczerze mówiąc nie poszło ono najlepiej te środki było bardzo trudno 

wydać za pośrednictwem lokalnych grup, działania, dlatego że równolegle realizowała dokładnie 

takie samo działanie Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa i wszystkie osoby 

zainteresowane wsparciem wolały pójść tam niż do nas albo składali wnioski równolegle. Tam 

procedura szła szybciej, stąd my zostaliśmy z tymi środkami, na koniec musieliśmy je, że tak 

powiem kolokwialnie przeksięgowywać na inne działania. Stąd decyzja o ze strony zarządzających 

programem w kraju była taka, że teraz tego nie robimy, to się zmieniło, zostały wprowadzone 

zmiany do dokumentów, będziemy wspierać osoby ubezpieczone w krusie w przyszłości. Nie znam 

szczegółów. Nie wiem, jakie koszty na pewno trzeba mieć tutaj na uwadze to, że osoby 

ubezpieczone w KRUS-ie, zakładając działalność, jakby, prowadząc jakąś dodatkową działalność 

muszą pilnować tych kwestii podatkowych, aby pewnych progów nie przekroczyć, żeby nie 

przenieść się z automatu do ZUS-u. Nie wiem, czy to będzie stosowane w przyszłości, czy nie to 

wszystko jest wyjaśniane na tę chwilę na pewno te gospodarstwa agroturystyczne, których nie 

mogliśmy wspierać na tę chwilę i nowość, czyli zagrody edukacyjne i te gospodarstwa opiekuńcze 

będą bardzo mile widziane w przyszłości u nas. Takie 3 gałęzie, tylko w zasadzie na tę chwilę są 



widoczne w oparcie dla osób ubezpieczonych w KRUS. oczywiście nie ma przeszkód, żeby takie 

osoby dobrowolnie ubezpieczyły się w ZUS-ie i ubiegały się o dofinansowanie z zakresu tworzenia 

firmy na ogólne na ogólnopowszechnych zasadach. 

Piotr Górniak (Szef Zarządu Środkowopomorskiej Grupy Działania)  
Czekamy jeszcze, jak już wspomniała tutaj pani dyrektor, na te większym informacje pewniejszą, 

że to już są takie pieniądze. Tutaj Bruksela, jak gdyby już podpisała z Urzędem Marszałkowskim, te 

dokumenty, niemniej jednak, póki nie będzie rządowych decyzji, to proszę czekać, ale te pieniądze 

naprawdę są spore. Warto z nich korzystać tylko 1 warunek, trzeba jest świetnie rozliczyć potem 

kontynuować, bo z doświadczenia wiemy, że to różnie bywa, czasami było także podchodziło się do 

umowy, potem wycofywało się no i zaczynały się kłopoty pieniążki uciekały nam, a efektu nie było 

także, ale to jest przyszłość się szykuje nieco inna. Myślę, że tutaj też i władze nasze i europejskie 

zdają sobie sprawę, że specyfika rolnictwa to nie jest taka jak firmy, więc tu trzeba też to 

uwzględnić okej. Dziękujemy jeszcze raz.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Proszę pani wójt, proszę bardzo, pani Sylwia Halama. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo, ja również chciałam podkreślić, że współpracujemy ze Środkowopomorską 

Grupą Działania już od wielu lat na początku jeszcze z fundacją, kiedy pozyskiwaliśmy pierwsze 

środki, tak naprawdę się uczyliśmy ich pozyskiwać i je rozliczać. Później po przekształceniu ze 

stowarzyszeniem ta współpraca zawsze układała się świetnie. Też wiem, że wielu mieszkańców z 

naszej gminy skorzystało z możliwości pozyskania środków i na zakładanie działalności 

gospodarczej i na rozwój. I co ważne jest to, że pracownicy biura nie pozostawiają tych 

mieszkańców samych i na etapie realizacji projektu, bo uzyskać dofinansowanie to jest naprawdę 

ciężko napisać na normalnego mieszkańca, normalnej osoby fizycznej wniosek podpisać umowę o 

dofinansowanie i później, że to rozliczyć. To jest naprawdę duża batalia, a wiem, że pani dyrektor i 

pracownicy jak i cały zarząd wspierają wszystkich i nigdy nie postawili samych, samych sobie. Ja 

się bardzo cieszę, bo mieliśmy też teraz reaktywację 3 projektów, które były no niemalże nie do 

odzyskania, ale tu dzięki dużemu zaangażowaniu pani dyrektor udało nam się reaktywować naszą 



strefę edukacyjną przy szkole w Mścicach, a także ten projekt, który był związany z no powstają 

nowe strefy rekreacji dla dzieci na terenie gminy Będzino, co jest ważne i istotne. No i niezmiernie 

cieszę się z tego projektu koedukacyjnego, dzięki któremu nasze imprezy gminne na pewno 

zyskają, będą jeszcze lepsze w końcu będziemy mieć 2 porządne duże namioty, a jednolite 

wyposażenie. No i do tego jeszcze te scena naprawdę to jest świetne wyposażenie dla gminy, więc 

ja osobiście dziękuję za tą współpracę przez te wiele lat.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję bardzo, dziękuję bardzo, również i ogłaszam 15 minut przerwy. 

Przerwa 15 minut.  

Proszę państwa, proszę o uwagę wznawiamy obrady sesji po przerwie jesteśmy, w pkt 6 podjęcie 

uchwał jako pierwsza uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Będzino na rok 2023 omawiana 

dzisiaj na komisji budżetowej też. Ale, proszę bardzo, oddaję pani skarbnik pani Anecie Tomali-

Gajec, proszę bardzo. 

Anetta Tomala-Gajec (Skarbnik Gminy Będzino)  
Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado projekt uchwały Rady Gminy Będzino z dnia 

26 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2023 rok. W § 1 zwiększa się 

dochody budżetu Gminy Będzino na 2023 rok o kwotę 2 070 032 zł i 23 gr zgodnie z załącznikiem 

nr 1. W § 2 zwiększa się wydatki budżetu Gminy Będzino na 2023 rok o kwotę 2 070 032 zł i 23 gr 

zgodnie z załącznikiem nr 2. W § 3 po dokonanych zmianach budżet Gminy Będzino na 2023 rok 

zamyka się następującymi kwotami. Po stronie dochodów kwotą 52 026 788 zł 90 gr w tym 

dochody bieżące 48 124 842 zł 77 gr, dochody majątkowe to 3 901 946 zł i 13 gr, plan finansowy 

zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami w kwocie 

3 477 978 zł po stronie wydatków kwotą 60 626 265 zł i 53 gr w tym wydatki bieżące 

50 901 858 zł 29 gr, wydatki majątkowe 9 724 407 zł i 24 gr, plan finansowy zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami 3 477 978 zł. Deficyt w kwocie 

8 599 476 zł i 63 gr, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z emisji papierów 

wartościowych obligacji w kwocie 3 051 000 zł, niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczególnymi zadaniami wykonania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w 



kwocie 5 548 476 zł i 63 gr. W § 4 wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. W § 5 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Zachodniopomorskiego. 

Uzasadnienie. Wójt Gminy Będzino przedkłada w załączeniu projekt uchwały wprowadzającej 

następujące zmiany w budżecie Gminy Będzino na 2023 rok. Dokonuje się zwiększenia ogółem 

planu dochodów o kwotę 2 070 032 zł 32 gr zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały 

polegający na urealnieniu oraz wprowadzeniu do planu dochodów w 2023 roku otrzymanych 

środków wynikających z refundacji poniesionych wydatków związanych z budową PSZOK w 

miejscowości Będzino w kwocie 687 450 zł i 13 gr środki pochodzą ze Związku Miast i Gmin 

Dorzecza Parsęty refundacji poniesionych wydatków środki z programu Operacyjnego Rybactwo i 

Morze "Wakacje z rybami" cykl wydarzeń promujących rybackie dziedzictwo kulturowe na terenie 

Gminy Będzino w kwocie 33 199 zł, wpływu środków z ZUS na dofinansowanie pobytu dziecka w 

żłobku w kwocie 2800 zł wpływu środków na wypłatę rekompensat za odbyte ćwiczenia wojskowe 

w kwocie 10 367 zł 60 gr, wpłat na zakup węgla po cenach preferencyjnych w kwocie 875 759 zł 

50 gr. To jest dystrybucja związane z dystrybucją węgla, zapewnieniu środków na wypłatę 

świadczenia z art 13, to jest na zapewnienie zakwaterowania w ramach funduszu pomocy Ukrainie 

w kwocie 436 800 zł środków na pokrycie kosztów związanych z obsługą dodatku węglowego w 

kwocie 26 456 zł. Dokonuje się zwiększenia ogółem planu wydatków o kwotę 2 070 032 zł i 32 gr 

zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały polegające na urealnieniu planowanych 

wydatków w 2023 roku oraz zmian dokonanych na podstawie otrzymanych środków na realizację 

zadań. Zmian po stronie wydatków bieżących dokonano. W związku z dział 400 wytwarzanie i 

zaopatrywanie w energię elektryczną gaz i wodę 577 259 zł i 50 gr to jest zabezpieczenie środków 

na zakup licencji na dodatek elektryczną i koszty szkolenia pracownika oraz na pozostałą 

działalność związaną z dystrybucję węgla. Dział 600 transport i łączność 227 923 zł 13 gr to jest 

zabezpieczenie środków na wydatki związane z drogami wydatkami inwestycyjnymi m.in. na 

projekt budowy drogi w miejscowości Strzeżenice. Dział 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa 866 167 zł 60 gr to jest dotacja celowa z budżetu Gminy Będzino na zakup 

ciężkiego samochodu ratowniczo gaśniczego dla OSP Będzino w kwocie 416 000 zł, wypłatę 

rekompensat za utracone wynagrodzenie w związku z odbytymi ćwiczeniami wojskowymi w kwocie 



10 367 zł 60 gr, wypłatę świadczeń w ramach funduszu pomocy Ukrainie w kwocie 436 800 zł. 

Dział 801 oświata i wychowanie 67 426 zł wypłata środków dla szkoły podstawowej w Tymieniu na 

remont w związku z uszkodzeniem mienia budynku i wyposażenia oraz na wydatki inwestycyjne dla 

przedszkola w Będzinie na budowę placu zabaw. Dział 853 pozostałe zadania w zakresie polityki 

społecznej 26 456 zł Fundusz przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie lub dofinansowanie 

realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19, dodatek węglowych koszty związane z 

obsługą tego zadania. Dział 855 rodzina 2 800 zł wypłatę środków dla żłobka w Mścicach, w 

związku z otrzymaniem dofinansowania zatrzymanym dofinansowaniem ZUS. Dział 926 kultura 

fizyczna 5 000 zł to jest zabezpieczenie środków na zakup materiałów związanych z zawodami 

sportowymi organizowanymi przez szkołę w Gminie Będzino. Proszę wysoką radę o podjęcie 

uchwały, czy mają państwo jakieś pytania przepraszam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę bardzo, czy ktoś ma jakieś pytania? Co prawda, kto był obecny na komisji 

budżetowej, uchwała była omawiana. 

Chyba, że jeszcze jakieś nasunęły. 

Jeśli nie ma to przystępujemy do głosowania. 

A przepraszam, jeszcze proszę o opinię komisji budżet. Proszę pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo, komisja finansowo budżetowa miała spotkanie w dniu dzisiejszym pozytywnie 

opiniuje projekty zmiany na budżet na 2023 rok i prosi Wysoką Radę o podjęcie tej uchwały. Z 

tego miejsca. Też chciałam podziękować radnym, którzy się dzisiaj również pokazali na naszym 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Budżetowej jest wtedy większa możliwość rozmowy na tematy 

budżetowe. Dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, przystępujemy do głosowania.  

Głosowało 13 radnych, 13 głosów za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Jak tutaj jeszcze winny, jestem informacji, że pan Krawiec jest nieobecny, bo był umówiony u 

lekarza, pan Gosławski zaginął bez wieści nic nie wiem, na ten temat, także jest to też pewne 



naruszenie statutu. 

13 głosów za stwierdzam, że uchwała została podjęta. Proszę dziękujemy bardzo.  

Projekt nr 2 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023. Proszę tutaj 

oddaję głos, pani Wójt. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Panie Przewodniczący, wysoka Rado, w związku z tym, iż od 1 stycznia 2023 roku zostało 

podwyższone kryterium dochodowe ze 150% na 200%, niezbędna jest modyfikacja zapisów 

uchwały nr II/9/18 z 10 grudnia 2018 roku. I w związku z tym na podstawie art. 18 ust. 2, pkt 15 

ustawy z dnia 8 marca o samorządzie gminnym art. 8 ust. 2, art. 17 ust. 1 pkt 3 i 14 ustawy z dnia 

12 marca o pomocy społecznej, w związku z uchwałą nr 140 Rady Ministrów z dnia 15 października 

2018 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu posiłek w szkole i w domu 

na lata 2019-2023 i uchwałą nr 264 Rady Ministrów z dnia 28 grudnia 2022 roku zmieniającą 

uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu posiłek szkole i w domu na 

lata 2019-2023 Rada Gminy uchwala co następuje. § 1 podwyższa się do 200% kryterium 

dochodowy, o którym mowa w art 8, ust 1, pkt 1 i pkt 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o 

pomocy społecznej uprawniające do przyznania nieodpłatnej pomocy w ramach wieloletniego 

rządowego programu posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023 ustawionego uchwałą nr 140 

Rady Ministrów z dnia 15 października 2018 roku w szczególności dzieciom do czasu przyjęcia 

nauki w szkole podstawowej uczniom do czasu ukończenia szkoły ponadpodstawowej lub 

ponadgimnazjalnej osobom i rodzinom znajdujący się w sytuacjach wymienionych w art 7 ustawy z 

dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej, w szczególności osobom starszym chorym 

niepełnosprawnym w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. § 2 do wysokości 200% kryterium 

dochodowego, którym mowa w § 1 nie żąda się zwrotu wydatków za udzielone świadczenia w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. § 3 traci moc uchwała nr II/9/18 Rady Gminy w 

Będzinie z dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu 

udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu posiłek w szkole i w domu na 



lata 2019-2023. § 4 wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. § 5 uchwała wchodzi 

w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2023 roku. I proszę wysoką radę o 

podjęcie niniejszej uchwały. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, czy są jakieś pytania? 

Uchwała idzie w kierunku oczywiście, że większa grupa osób będzie mogła skorzystać z pomocy, 

jeśli nie ma pytań to przystępujemy do głosowania. 

Jeszcze 1 głos, Andrzeja Jóźwiaka nie widzę, jest. Jest. 

Dziękuję głosowało 13 radnych 13 głosów za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta projekt uchwały, kolejny nr 3 w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu 

będącego podstawę do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu dzieci i młodzieży i uczniów do 

placówek oświatowych, o których mowa w art 32 ust 6. Ja art 39 ust 4 i 4, a ustawy z dnia 

14 grudnia 2016 roku prawo oświatowe. Witam pana Tomasza Wirkusa, inspektora ds. oświaty. 

Proszę nam o przedstawienie tejże uchwały. 

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  
Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, pani Wójt.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Można siedzieć. 

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  
Uchwała dotyczy zmiany stawki, która jest podstawą do rozliczeń z rodzicami przewożącymi swoje 

niepełnosprawne dzieci do przedszkoli ośrodków lub też do szkół. Ta zmiana czy też podjęcia 

nowej uchwały w tak krótkim okresie czasu od podjęcia poprzedniej wynika z faktu, iż przyjęta 

przez nas stawka okazała się zbyt niska, rząd wprowadził 17 stycznia stawkę za przejechany 1 km 

samochodem o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm³ wysokości 1,15 zł, tymczasem w 

naszej uchwale, którą żeśmy ustalali na podstawie projektu rządowego rozporządzenia. Przyjęto 

stawkę 1,038, a nie może być ta stawka, którą będziemy rozliczać z rodzicami, nie może być niższa 

od tej przyjętej przez rząd, stąd konieczność wniesienia nowej uchwały, tudzież poprawienia starej 



i w § 1, w pkt 2 stawka 1,038 zł została zamieniona na1 zł i 15 gr to takie jest uzasadnienie tej 

uchwały, gdyż po prostu musimy dostosować się do zmienionych przepisów centralnych do 

rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 22 grudnia, które weszło w życie 17 stycznia 2023 

roku. 

To tyle dziękuję, bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Czyli stawka o pojemności do 900 cm³ bez zmian, zmieniła się tylko powyżej 900 cm³ pojemność 

silnika. 

I rozumiem, że to wchodzi zgodnie z zapisem 14 dni po ukazaniu się w Dzienniku Wojewody, tak? 

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  
Tak.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę czy ktoś z państwa ma jakieś pytania? 

Jeśli nie ma to przystępujemy do głosowania. 

Dziękuję głosowało 13 radnych, 13 głosów za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta. 

I kolejny projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność pełniącej obowiązki 

kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Oddaję głos, przewodniczącej Komisji Skarg i 

wniosków. Proszę o przedstawienie nam tejże uchwały. Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Dziękuję bardzo, uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność pełniącej Obowiązki 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Na podstawie art 18 punkt ustawy, 2 pkt 15 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2023 roku poz. 40) w związku z 

art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku kodeks postępowania administracyjnego (Dz.U. 

z 2022 roku poz. 2000, przepraszam poz. 2185) Rada Gminy w Będzinie uchwala, co następuje. Po 

rozpoznaniu skargi złożonej przez osobę x na działalność pełniącej obowiązki kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie, uznaje się skargę w części za zasadną z przyczyn 



określonych w uzasadnieniu do niniejszej uchwały wykonanie uchwały powierza się 

Przewodniczącemu Rady Gminy Będzino, zobowiązując go do przesłania skarżącemu niniejszej 

uchwały wraz z uzasadnieniem. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie w dniu 

21 listopada 2022 roku została złożona skarga pana x na działalność pełniącej obowiązki 

kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie w zakresie niedopatrzenia 

zrealizowania obowiązku wynikającego z art 36 z dnia 13 października 1998 roku o systemie 

ubezpieczeń społecznych. Skarga ta skarga była przedmiotem analizy Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji Rady Gminy Będzino w trakcie rozpatrywania skargi na posiedzeniu w dniu 12 grudnia 2022 

roku komisja zwróciła się do Zakładu Ubezpieczeń Społecznych w sprawie udzielenia informacji w 

przedmiocie złożonej skargi. Termin rozpatrzenia skargi z uwagi na czas oczekiwany na zajęcie 

stanowiska Zakładu Ubezpieczeń Społecznych został przedłużony do dnia 31 stycznia 2023 roku. W 

dniu 19 stycznia 2023 roku Komisja Skarg Wniosków i Petycji otrzymała pismo z Zakładu 

Ubezpieczeń Społecznych, w którym udzielona została odpowiedź dotycząca konsekwencji 

niezrealizowania obowiązków wynikających z art 36 z dnia 13 października 1998 roku o systemie 

ubezpieczeń społecznych, czyli przedmiotu złożonej skargi. Z pisma tego wynika, że na skutek 

niedopełnienia obowiązków wynikających z ustawy z dnia 13 października 1998 roku o systemie 

ubezpieczeń społecznych poprzez pełniącą obowiązki kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Będzinie nie zaistniały dla ubezpieczonego żadne negatywne konsekwencje. Na tej 

podstawie uznano, że doszło wprawdzie do naruszenia wskazanego wyżej przepisu ustawy o 

systemie ubezpieczeń społecznych, jednak nie spowodowało to żadnych negatywnych 

konsekwencji dla ubezpieczonego. Biorąc pod uwagę powyższą skargę uznaje się częściowo za 

zasadną. Zgodnie z dyspozycją artykułu art. 239 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku kodeks 

postępowania administracyjnego Rada Gminy w Będzinie informuje, że wskutek uznania skargi w 

części za zasadną, jeżeli skarżący ponowi ją bez wskazania nowych okoliczności, wówczas Rada 

Gminy w Będzinie może podtrzymać swoje stanowisko, nanosząc odpowiednią adnotację w aktach 

sprawy bez zawiadomienia o tym skarżącego. Bardzo proszę o podjęcie wyżej wymienionej 

uchwały. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, czy ktoś z państwa ma pytania. Proszę pan mecenas Sebastian Owczarzak. 



Sebastian Owczarzak (Radca Prawny)  
Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, Panie i Panowie radni, jako że zgodnie ze statutem Gminy 

Będzino organem, jakby nazewnictwo organu, który państwo obecnie reprezentujecie, to Rada 

Gminy Będzino, to chciałbym się upewnić, że w treści tej uchwały takie nazewnictwo widnieje, 

jeżeli nie należałoby to w tym momencie skorygować i głosować projekt uchwały w brzmieniu 

uwzględniającym nazewnictwo tego organu jako Rada Gminy Będzino, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Jest taki zapis. Jest tutaj w pouczeniu tego, trzeba wykreślić pani Magdo. 

Jeszcze raz pytam, czy są pytania? Jeśli nie ma przystępujemy do głosowania. 

Dziękuję głosowało 13 radnych, 13 głosów za podjęciem uchwały, stwierdzam, że uchwała została 

podjęta. 

I kolejna uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia statutu 

Gminy Będzino. Proszę o rekomendację, pan mecenas Sebastian Owczarzak. 

Sebastian Owczarzak (Radca Prawny)  
Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, Szanowna pani Wójt, panie Przewodniczący, Panie i 

Panowie, radni na jednej z poprzednich sesji podjęliście państwo uchwałę w przedmiocie 

wprowadzenia zmiany do statutu Gminy Będzino, dotyczyło dotyczyła ta zmiana ujednolicenia 

nazewnictwa organów gminy. Konsekwencją tego stanu rzeczy jest konieczność obwieszczenia o 

tekście jednolitym Statutu Gminy Będzino, jako że obwieszczenie nie może nastąpić w formie 

uchwały, ale decyzja o tym, aby obwieścić o tekście jednolitym już tak, w związku z powyższym 

istnieje na dzisiejszej sesji konieczność podjęcia uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego 

uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Będzino, której załącznikiem będzie obwieszczenie o 

tekście jednolitym tego statutu. Rekomenduję państwu podjęcie uchwały w przedstawionym przez 

panią Wójt brzmieniu, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, czy są pytania? Jeśli nie ma pytań, to przystępujemy do głosowania, proszę 

bardzo. 

Dziękuję, głosowało 13 radnych, 13 głosów za przyjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała 



została podjęta. No i mamy projekt ostatni na dzień dzisiejszy. Projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino. 

I tutaj na podstawie art 18 ust 2 punkt.  

Jeszcze raz, proszę państwa w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino na 

podstawie art 18 ust 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, to jest 

Dziennik Urzędowy z 2023 roku poz. 40 art. 8 ust 2 art 36 ustawy z dnia 21 listopada 2008 roku o 

pracownikach samorządowych to jest Dziennik Urzędowy z 2022 roku poz. 530 oraz rozporządzenia 

Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 roku w sprawie wynagrodzenia pracowników 

samorządowych Dziennik Urzędowy z 2021 roku poz. 1960. Rada Gminy uchwala co następuje. § 1 

ustala się następujące wynagrodzenie miesięczne dla Wójt Gminy Będzino Pani Sylwii Halama 

wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 10 000 zł, dodatek funkcyjny w kwocie 3000 zł, dodatek 

specjalny w wysokości 30% łącznie od wynagrodzenia zasadniczego i dodatków funkcyjnego. To 

jest w kwocie obecnie 3900 zł, dodatek za wysługę lat tutaj wg odrębnych przepisów. § 2 uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą od dnia 8 stycznia 2023 roku. Przedstawię państwu 

jeszcze uzasadnienie do tej uchwały. 

Zgodnie, z art 18 ust, 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminy to jest 

Dziennik Urzędowy z 2023 roku poz. 40 do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy ustalenie 

wynagrodzenia wójta burmistrza prezydenta miasta. Problematykę wynagrodzenia pracowników 

zatrudnionych na podstawie wyboru kompleksowo regulują przepisy ustawy z dnia 21 listopada 

2008 roku o pracownikach samorządowych to jest Dziennik Urzędowy z 2022 roku poz. 530 oraz 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 maja. 2018 roku w sprawie wynagrodzenia pracowników 

samorządowych Dz.U. z 2021 roku poz. 1960. W świetle powołanych wyżej przepisów 

poszczególne składniki wynagrodzenia winny mieścić się w następujących wielkościach 

wynagrodzenie zasadnicze 8200 do 10 250 zł dla gmin do 15 000 mieszkańców, załącznik nr 1 do 

wyżej wymienionego rozporządzenia i pierwsza tabela dodatek funkcyjny 2 520 do 3150 dla gmin 

do 15 000 mieszkańców, załącznik nr 1 do wyżej wymienionego rozporządzenia pierwsza tabela, 

dodatek specjalny w kwocie stanowiącej 30% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatków 

funkcyjnego, art 36 ust 3 ustawy o pracownikach samorządowych i § 6 w sprawie wynagrodzenia 

pracowników samorządowych. Dodatek za wieloletnią pracę maksymalnie 20% wynagrodzenia art 



38 ust 1 ustawy o pracownika samorządy i § 7 w sprawie wynagrodzenia pracowników 

samorządowych wysokość tego składnika wynagrodzenia wynika z mocy prawa w związku z 

powyższym nie wymaga ustalenia przez Radę Gminy, w związku z powyższym Rada Gminy 

zobowiązana jest podjąć uchwałę w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino.  

Także, jak państwo tutaj widzą w uzasadnieniu, że to wynagrodzenie mieści się też w widełkach i 

uważam, że na tę chwilę na takie wynagrodzenie pani wójt zasługuje, to było też przedmiotem 

dzisiejszych ustaleń na komisji budżetowej, i taka propozycja została złożona i w tej formie złożona 

przeze mnie też powyższa uchwała. Proszę o pytania dotyczące tejże uchwały? 

Jeśli nie ma pytań, to przystępujemy do głosowania, chyba że no jeszcze jakieś inne propozycje, 

bo to też. 

Widzę, że nie ma przystępujemy do głosowania. 

Lucyna Parol (Radna)  
To znaczy ja chciałam tylko powiedzieć, że faktycznie pani wójt zasługuje dzisiaj na takie pobory i 

mieści się tu w widełkach przewidzianych przez ustawę, więc jestem jak najbardziej za tym. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Głosujemy proszę państwa. Dziękuję głosowało 13 radnych, 13 głosów za podjęciem uchwały. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Dziękuję bardzo, kończymy pkt 6 i proponuje albo nie.  

Proszę państwa, ale zachowajmy dyscyplinę 5 minut przerwy oczywiście. 

Przerwa 5 min. 

Proszę o uwagę wznawiamy obrady sesji. 

Pkt 7 plany pracy komisji stałych Rady Gminy. Ja bardzo proszę, aby poszczególne komisje szybko 

przedstawiły swoje plany i tak zaczynamy od komisji rolnictwa i przemysłu. Proszę pan Piotr 

Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Dziękuję. Plan pracy Komisji Rolnictwa i Przemysłu Rady Gminy Będzino na rok 2023. Styczeń plan 

pracy komisji na 2023 rok luty marzec informacja z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego w 



2022 roku. Plany inwestycyjnej remontowe dotyczące dróg na terenie Gminy Będzino, kwiecień 

informacja z działalności delegatów do Izb Rolniczych oraz informacja dotycząca współpracy z 

Oddziałem Doradztwa Rolniczego. Maj-czerwiec pierwszy to jest analiza wykonania budżetu gminy 

na rok 2022, drugi punkt analiza raportu wójta o stanie gminy, trzeci punkt oferta wakacyjna dla 

dzieci i młodzieży, sierpień analiza wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2023 roku, wrzesień 

sytuacja rolnictwa i przemysłu na terenie gminy na podstawie sprawozdań przedstawicieli ODR i 

pracowników do spraw rejestracji podmiotów gospodarczych, październik prognoza ekonomiczna w 

świetle założeń społeczno gospodarczych na 2024 rok listopad pierwszy punkt omówienie stawek 

podatków i opłat lokalnych na 2024 rok, drugi punkt omówienie projektu budżetu na 2024 rok 

grudzień uchwalenie budżetu gminy na 2024 rok. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Proszę bardzo, Komisja Infrastruktury pani Eugenia Imbiorowska przewodnicząca. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Plan pracy, Komisji Infrastruktury technicznej Rady Gminy Będzino na rok 2023 z luty i marzec stan 

dróg gminnych powiatowych wojewódzkich i krajowych na terenie gminy planowane inwestycje i 

modernizacja w 2023 roku, informacja z działalności GZK w Będzinie, ale na to wygląda, że my 

chyba nie mamy dróg wojewódzkich. No właśnie u nas tak u nas w Gminie Będzino może będzie, 

kwiecień stan inwestycji gminnych, przegląd dróg gminnych. Maj-czerwiec, utrzymanie porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrona przeciwpożarowa, sprawozdanie z wykonania 

budżetu gminy na 2022 rok, analiza raportu wójta o stanie gminy, lipiec-sierpień ocena 

wykonywanych remontów oraz inwestycji w placówkach oświatowych omówienie wykonania 

budżetu za pierwsze półrocze 2023 roku, wrzesień październik założenia inwestycyjne do budowy 

na 2024 rok, założenia społeczno gospodarcze na 2024, listopad dyskusja nad propozycjami 

dochodów własnych gminy z tytułu podatków i opłat lokalnych, analiza propozycji opłat za wodę i 

ścieki w roku 2024, dyskusja nad projektem budżetu na 2024, grudzień uchwalenie budżetu gminy 

na 2024 rok. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, przewodniczącą Komisji Oświatowej panią Lucynę Parol. 



Lucyna Parol (Radna)  
Plan pracy Komisji Oświatowo-społecznej Rady Gminy Będzino. Plan pracy jest oparty na planie 

pracy Rady Gminy jest nim ściśle związany styczeń, luty plan pracy komisji na 2023 sprawozdanie 

pełnomocnika do spraw profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych, styczeń luty; 

kwiecień analiza działalności GOK oraz GBP w Będzinie analiza działalności GOPS w Będzinie; maj, 

czerwiec analiza wykonania budżetu gminy za rok 2022, wakacyjna oferta domów kultury szkół 

świetlic z komisji AA, analiza raportu wójta o stanie gminy; lipiec, sierpień ocena wykonywanych 

remontów oraz inwestycji w placówkach oświatowych i omówienie wykonania budżetu za pierwsze 

półrocze 2023; wrzesień omówienie sytuacji funkcjonowania placówek na terenie gminy szkoły 

przedszkola oraz Gminny Ośrodek Kultury. Październik dyskusja nad założeniami społeczno 

gospodarczymi na 2024 listopad omówienie podatków i opłat lokalnych na 2024, omówienie 

projektu budżetu i grudzień uchwalenie budżetu gminy na rok 2024 dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę bardzo. 

Komisja Skarg i Wniosków pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Dziękuję plan pracy Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Będzino na rok 2023 plan pracy 

ciągły pkt 1 bieżący rozpatrywanie skarg na działalność wójta, rady, a także kierowników gminnych 

jednostek, organizacyjnych; pkt 2 bieżące rozpatrywanie wpływających do rady wniosków i petycji; 

pkt 3 bieżące przygotowanie projektów uchwał oraz uzasadnień dotyczących rozpatrywania skarg i 

petycji, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, przewodnicząca Komisji Budżetowej pan Barbara Grudzień, proszę bardzo.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo, plan pracy Komisji Budżetowo-Finansowej Rady Gminy Będzino na rok 2023. 

Styczeń luty co ustalenie planu pracy w ogóle na rok 2023 marzec plany inwestycyjne i remontowe 

dotyczące dróg na terenie Gminy Będzino, informacja z działalności Gminnego Zakładu 

Komunalnego za 2022 rok, kwiecień informacja o stanie finansów Gminy Będzino, informacja z 

działalności GOPS za 2022 rok sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Gminnej 



Biblioteki Publicznej za 2022 rok, maj-czerwiec stan inwestycji gminnych, sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy za 2022 rok. Analiza raportu wójta o stanie gminy lipiec, sierpień analiza 

wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2023 roku, wrzesień inwestycje gminne w świetle 

pozyskanych środków z zewnątrz, październik założenia społeczno gospodarcze na 2024 rok oraz 

informacje o stanie Gminy Będzino. Listopad dyskusja nad stawkami podatków i opłat lokalnych w 

tym za wodę ścieki proponowanymi na rok 2024, omówienie projektu budżetu na 2024 rok, 

grudzień uchwalenie budżetu gminy na 2024 rok. No i oczywiście posiedzenia komisji finansowo 

budżetowej w zależności od potrzeb w każdym miesiącu, jeżeli taka potrzeba będzie, dziękuję 

bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę bardzo, przewodnicząca Komisji Rewizyjnej pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Plan pracy, Komisji Rewizyjnej na rok 2023, styczeń luty plan pracy komisji na rok 2023, marzec 

kwiecień analiza materiałów dotyczących raportu o stanie mienia i gminy. Maj czerwiec opinia w 

sprawie wykonania budżetu Gminy Będzino za 2022 rok, przygotowanie wniosku w sprawie 

absolutorium dla wójta gminy, analiza raportu wójta o stanie gminy; sierpień, wrzesień analiza 

wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2023 roku, poza tym poza pracą Komisja Rewizyjna poza 

planem Komisja Rewizyjna przeprowadza kontrolę zlecone przez Radę Gminy w Będzinie. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję to były plany wszystkich komisji stałych naszej rady, dziękuję za ich przedstawienie. 

Pkt 8 informacja wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 

Proszę udzielam głosu pani wójt pani Sylwii Halama. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo w okresie międzysesyjnym wykonywałam następujące czynności 30 grudnia 

został podpisany akt notarialny, gmina stała się właścicielem działki pod Domem Ludowym w 

Mścicach. Historyczna data ciężko było do tego dobrnąć. Cieszę się, że nam się udało jeszcze w 

starym roku. 3 stycznia spotkanie z przedstawicielami zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Będzinie, 9 stycznia uczestniczyłam w Szczecinie w naradzie z Wojewodą Zachodniopomorskim, 

11 stycznia spotkanie zastępcami Komendanta Miejskiego Policji w Koszalinie, 12 stycznia 



najważniejsza sesja w moim życiu, w której uczestniczyłam wiadomo. Podpisanie umowy na 

utwardzenie dróg gminnych miejscowości Pleśna, a także spotkanie w sprawie dalszej budowy 

światłowodu na terenie Gminy Będzino 13 stycznia udział gminnym przeglądzie świątecznym oraz 

podpisanie umowy na przebudowę drogi w Dworku, 16 stycznia podpisanie umowy o 

dofinansowanie modernizacji ujęcia wody oraz stacji uzdatnia wody w Dobrzycy, przebudowy 

budynku stacji uzdatniania, wody zagospodarowania terenu przy tej stacji, a także budowy sieci 

wodociągowej przesyłowej z Dobrzycy do Miłogoszczy i budowy sieci wodociągowej w Miłogoszczy 

wraz odgałęzieniami. 18 stycznia spotkania z dyrektorem Mieleńskiej Lokalnej Grupy Rybackiej. 

Uczestniczyłam także w tym dniu w walnym zebraniu Stowarzyszenia Sportowego Gminy Będzino, 

19 stycznia odbyła się narada robocza w sprawie współpracy polsko-francuskiej, a także 

uczestniczyłam w uroczystościach związanych z obchodami Dnia Babci i Dziadka w Wiejskim Domu 

Kultury w Dobrzycy, 20 stycznia odbyłam spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych, 

24 stycznia podpisałam umowę na wykonanie dokumentacji technicznej kompleksu przedszkolno-

żłobkowego w Będzinie i czas wykonania tej dokumentacji jest do końca września tego roku tego 

dnia również uczestniczyłam w zebraniu sołeckim sołectwa Będzino, 25 stycznia odbyłam spotkanie 

z dowódcą 8 Koszalińskiego Pułku Przeciwlotniczego, a także odbyłam spotkanie z dyrektorem 

Zakładu Gazowniczego w Koszalinie w tym czasie nadzorowałam realizację budżetu gminy, 

rozstrzygałam sprawę należące do moich kompetencji, spotykałam się z mieszkańcami z 

przedsiębiorcami, podjęłam zarządzenia głównie dotyczyły one zmian w budżecie gminy. Także 

ogłosiłam konkurs na Sekretarza gminy oraz kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Te 

konkursy przedłużyłam oferty składanie ofert do 10 lutego. W związku z dosyć sporym 

zainteresowaniem tym naborem. 

Także w tym czasie odbyła się rozstrzygnięcie przetargu na oświetlenie dróg gminnych były 2 

zadania do realizacji. Pierwsze to budowa oświetlenia na ulicy Klonowej w Mścicach, czyli 

odtworzenie tego oświetlenia, które już było i tutaj wygrał oferent w sumie jedno i drugie zadanie 

pierwsze to było właśnie Mścice ulica Klonowa drugie droga do banku i zakład oświetlenia dróg 

Ryszard Tomczyk z Karlina. To zadanie będzie realizował zadanie pierwsze, czyli droga ulica 

Klonowa wartość tego zadania to 48 903 zł 91 gr, zadanie drugie droga do banku 75 81,77 i tutaj 

realizacja jest 2 miesiące od podpisania umowy, także w dniu dzisiejszym dziękuję za przyjęcie 



zmian w budżecie na to, abyśmy mogli podpisać umowę na wykonanie drogi w Strzeżenicy, tutaj 

wartość samego projektu to 86 100 zł brutto i czas opracowania tego projektu do 20 lipca. 

Także w tym okresie pojawiły się wyniki wniosków o dofinansowanie asystent osoby, asystent 

osobisty osoby niepełnosprawnej, a także opieka wytchnieniowa wnioski złożone przez Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Będzinie obydwa uzyskały dofinansowanie pierwszy w wysokości 

150 000 zł, natomiast opieka wytchnieniowa 18 400 zł. I tu z moich aktywności, to wszystko 

proszę państwa o pytania. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Ja mam zapytanie odnośnie tych dróg, czyli kilka dróg w miejscowości Pleśnej podpisanie czy to 

jest chodzi o tą drogę do tych inwestycji na tych byłych naszych działkach, czy jeszcze jakieś w 

tym zakresie wchodzą drogi? 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Tak to są te 2 zadania, które były niezrealizowane w ubiegłym roku. Pierwsze dotyczy naszych 

działek, które były sprzedawane, to jest jedna część zadania druga część zadania to jest działka 

81/1 to jest ten teren w okolicy ośrodka Solar zaraz tym ośrodkiem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, czy ktoś jeszcze ma zapytania do wystąpienia pani wójt? 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
A ja chcę zapytać o czas realizacji. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę pani Imbiorowska, udzielam głosu. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Dziękuję bardzo, ja chcę zapytać o czas realizacji właśnie tych dróg w Pleśnej. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Czas realizacji tam był z tego, co pamiętam do 2 miesięcy. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Dziękuję pani wójt, chciałbym dopytać, jaka jest szansa, żeby ten światłowód w Dobrzycy, bo 

wiem, że duże zainteresowanie jest, żeby ten światłowód w tych studzienkach, gdzie został 

przeprowadzony, była możliwość prowadzenia do poszczególnych budynków. Czy jest w ogóle taka 

możliwość, bo mieszkańcy pytają o to, bo część niektórzy już mają. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dokładnie, ja tutaj, jeśli mogę to od razu takie pytanie z tym też związane chodzi o światłowód w 

kierunku Łubników, Przybyradz, bo skończyło się to w Mścicach na Kościelnej i dalej nikt nie 

potrafił odpowiedzieć co dalej tutaj z tym jest. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Może najpierw Dobrzyca, tutaj po zebraniach ostatnich które, w których uczestniczyłam duże 

zainteresowanie mieszkańców, było właśnie szczególnie miejscowości Dobrzyca. Tu część Będzino, 

Łekno rozmawialiśmy z panem przedstawicielem akurat z firmy Gawex i oni oczywiście muszą 

zbadać możliwości, czy takowe są, bo te studnia, które są przede wszystkim, czy one są drożne, to 

od tego należałoby zacząć. I przekazaliśmy tą informację i czekam na odpowiedź po ich wizji 

lokalnej, jak to będzie wyglądało, natomiast w kwestii budowy nowych sieci światłowodowych, to 

jak najbardziej firmy są zainteresowane, jednakże podczas, przede wszystkim realizacji przez nas 

zadań inwestycyjnych, kiedy będą wykopy prowadzonej wtedy oni jak najbardziej w tym czasie 

przyłączają się do takiej inwestycji. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, Pan Jóźwiak, proszę. 

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
Ja mam takie 2 pytania odnośnie spotkania z dyrektorem Oddziału Gazowniczego w Koszalinie jest 

spore zainteresowanie w niektórych miejscowościach odnośnie, gazyfikacją. Czy coś na ten temat 

pani wójt, więcej wie i drugie pytanie tutaj nie wiem, czy to jakaś tajemnica może wojskowa, ale 

tak spotkanie z dowódcą 8 Koszalińskiego Pułku Przeciwlotniczego, a także w sprawie utworzenia 

punktu kontaktowego HNS to jest w ogóle. 



Może pani coś powiedziała na ten temat, jeśli to nie tajemnica? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
To jaki stopień w wojsku? 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Oczywiście nie jest tajemnica spotkanie z dowódcą koszalińskiego pułku Przeciwlotniczego. No 

dotyczyło współpracy pomiędzy nami, tak jak państwo wiecie w szkołach jest za przedmiot 

edukacja dla bezpieczeństwa, więc w celu uatrakcyjnienia zajęć dla uczniów. Taką współpracę 

podejmujemy, poza tym jednym z zadań wójta jest obrona cywilna i ta współpraca ścisła pomiędzy 

wojskiem, a gminą jest. Jeżeli chodzi o spotkanie z dyrektorem Oddziału Gazowniczego. Tu 

przekazałam również wnioski mieszkańców, wpłynęło wpłynął wniosek mieszkańców miejscowości 

Dobrzyca, na którym było ponad 140 podpisanych osób, które byłyby zainteresowane 

podłączeniem do sieci gazowej. Także przekazałam tu informację z zebrania z mieszkańcami 

miejscowości Łekno, Kazimierz Pomorski, także Dworek, Popowo i tutaj jak najbardziej Zakład 

Gazowniczy takie zadania zrealizuje, ale tylko w sytuacji takiej, kiedy będą mieć efekt 

ekonomiczny, tak więc pan dyrektor obiecał mi, że to przeanalizują, przeliczą wskaźniki i też 

niezwłocznie dadzą nam odpowiedź również zasygnalizował, że jeżeli ten efekt wychodzi taki na 

granicy. To jest możliwa współpraca pomiędzy gminą, a zakładem gazowniczym w sposób taki, że 

np. gmina sfinansuje wykonanie projektu budowlanego. 

To jest taka rzecz, natomiast to zarządzenie to jest typowe zarządzenie, które wynika z działalności 

w ramach obrony cywilnej. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Tutaj przy omawianiu tego przesyłu gazu. Chciałbym dodać, że w Dobrzycy jest kilka instytucji 

nawet gminnych, ale również przedsiębiorców, gdzie są zainteresowani. I no nie ukrywajmy, że no 

chyba gaz teraz troszeczkę najtaniej wychodzi, no jest duże zainteresowanie właśnie wśród firm, 

żeby była możliwość podłączenia się do tego gazu. Pamiętam jakoś na początku podjęliśmy 

uchwałę o obniżeniu, jakby o zajęcie pasa drogowego, to też można, jakby przedstawić, że mam 

nadzieję, że oni wiedzą o tym, że mniejsza stawka jest niż kiedyś. 



Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Dokładnie wiedzą o tym też rozmawialiśmy i tutaj kwestia właśnie podłączenia firm jest kluczowa, 

bo wiadomo, że tutaj chodzi też o zużycie gazu, ale nie powiedział nie. Był naprawdę zaskoczone 

tą ilością osób zainteresowanych, ale prosił, żebyśmy jeszcze chwilę poczekali na odpowiedź. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę. 

Lucyna Parol (Radna)  
Pani wójt, mamy i tu momencik. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Nie są pewne wnioski. 

Lucyna Parol (Radna)  
Co do sprawozdania, więc mam pytanie jeszcze. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę.  

Lucyna Parol (Radna)  
Podpisanie umowy o dofinansowanie modernizacji ujęcia wody, jakiej wielkości to dofinansowanie? 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Dofinansowanie wysokości 2 800 000 wkład własny to jest koszt VAT-u, które musi ponieść gmina. 

To jest wniosek, który został złożony jeszcze za poprzedniego wójta, tak więc też chciałam o tym 

państwa poinformować, bo wiem, że gdzieś mi tam przypisują, że sobie wszystko biorę dla siebie. 

Lista rankingowa rzeczywiście była ogłoszona w kwietniu. Natomiast lista rankingowa to jest 

pierwszy etap realizacji, zanim jeszcze będzie podpisana umowa, ponieważ wiadomo później są 

wezwania do uzupełnień do poprawek, tak więc byliśmy dwukrotnie wzywani do uzupełnień i 

wyjaśnień w stosunku do tego wniosku. I po tym procesie do pierwsze uzupełnienia przyszły w 

sierpniu po tym, całym procesie doszło do podpisania umowy i termin realizacji tego zadania jest 2 

lata i będzie ono realizowane w formule zaprojektuj i wybuduj.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, jeśli nie ma kończymy pkt. 8 informacja wójta z działalności między sesjami. Pkt 9 

wolne wnioski i zapytania. Proszę pani Barbara Grudzień. 



Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję, pani wójt, ja oczywiście będę pytać się w dalszym ciągu pytałem się poprzedni i będę się 

pytać dalej co z drogą w Tymieniu, ale to takie 2 kwestie, na kiedy jest planowane łatanie tych 

wielkich dziur, na dzień dzisiejszy, bo tam są dziury, a szczególnie w tym na tym odcinku, gdzie 

wjeżdża się do tego dużego sklepu, nie mogę mówić, jakiego. Bo to są dosyć głębokie, są już 

połatane. Przepraszam bardzo wczoraj nie byłam w pracy, więc nie wiedziałam te największe, czyli 

nie wszystkie dziękuję bardzo. No pytam się, bo nie widziałam przedwczoraj. No i oczywiście 

interesuje mnie, jaki jest ten plan pracy tej drogi w Tymieniu i jeszcze 1 rzecz co z przystankiem, 

który został zniszczony przy 11, w kierunku Koszalina. Dziękuję. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
A więc cieszę się, że w kwestii tych dużych dziur się wyjaśniło, one zostały usunięte w kwestii drogi 

w Tymieniu, obecnie trwa przeprojektowanie tej drogi zgodnie z uwagami, które były wniesione. 

Planujemy, że w pierwszej połowie lutego będzie ogłoszony przetarg na realizację tego zadania, 

natomiast przystanek do zdarzenia doszło w grudniu. Tam w tej chwili prowadzona jest procedura 

z ubezpieczycielem, ponieważ sprawca uszkodzenia przystanku jest nam znany i jak tylko 

dostaniemy informację o ubezpieczyciela, że możemy, że dostaniemy zwrot środków, to od razu 

zamawiamy przystanek.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę pani Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Dziękuję pani wójt, mam pytanie co z przystankiem w Dobrym taka piękna zatoczka miał być 

przystanek i czy ten przystanek będzie.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Tak przystanek będzie on już jest zamówiony i już w ubiegłym roku był na stanie Gminnego 

Zakładu Komunalnego, jednak, że tam trzeba wykonać polbruk pod nim i zobowiązał się Gminy 

Zakład Komunalny, że do końca stycznia go zamontuje. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, pan Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Panie wójt, ja mam 2 sprawy 1 to dotyczącą rolników też jest taki właśnie zapotrzebowanie na 

odbiór tej foli rolniczej, mieliśmy podpisane z przedsiębiorcom z Parsowa taką takie porozumienie 

bezpłatne. Tu pani Agnieszka udało się to załatwić, ale na 3 lata mieliśmy te porozumienie i w 

zasadzie tylko w 1 roku w 2021 było odebrane, czyli na 3 lata 1 raz mieliśmy odebrane. 

Próbowaliśmy to trochę też pani Agnieszka pisała maile, osobiście była tam przedsiębiorca był, 

jakby nie wiem, może on oczekiwał też ja pani nie chciałem do głowy zawracać, można było 

jeszcze to w grudniu może załatwić. No nie było kontaktu z panem.  

Nie, upadła? 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Znaczy temat, znam i rzeczywiście w ostatnim okresie czasu pojawił się nabór z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska na odbiór tej folii, natomiast tam są kryteria te minimalne, które nie 

do końca być może będziemy w stanie spełnić, ale z tym panem ja się już też spotkałam, wstępnie. 

Tak więc jesteśmy po pieszych rozmowach, no i teraz mamy się zastanowić wspólnie, na ile 

jesteśmy tutaj razem współpracować w stanie i wówczas przeanalizujemy, czy będzie tam 

kosztowo powiedzieć korzystnie złożyć wniosek o dofinansowanie. Czy też z tym przedsiębiorcą się 

dogadać z tym, że to jeszcze nie na ten moment rozmowa, bo mamy się spotkać.  

Piotr Kołpacki (Radny)  
Przepraszam pani wójt. No rolnicy już stają się nerwowi. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Ja rozumiem na początku tego. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Jest tego trochę sporo, bo. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Na początku lutego jestem umówiona z panem i jak tylko podejmiemy decyzję to szybko działamy. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
I pani wójt, drugie pytanie jest odnośnie dróg w Słowienkowie. Ja do pani dzwoniłem kiedyś no te 



drogi, co są tam gdzieś do tego dofinansowania do tych płytówek, one są zaliczone, ale nie 

wiadomo, czy to, ale na dzień dzisiejszy one są praktycznie nieprzejezdne. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
One są zgłoszone do naprawy. Teraz jest bardzo dużo zgłoszeń, praktycznie wszędzie i ci nasi 

pracownice mamy ich, póki co tylko 4 robią co mogą. I proszę mi wierzyć, że mają harmonogram i 

działają, tak więc tutaj jak najbardziej też mają zgłoszenie w to miejsce, które pan mi wskazał. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Pani wójt jeszcze może dopowiem, my te drogi łatamy takim kruszywem, ono też tam 150-200 zł 

kosztuje. Tutaj jest praktycznie do pierwszego deszczu. Ja zauważam też, bo mieszkam blisko 

gminy Mielno, oni faktycznie też dobre kruszywo używają, walcem jeżdżą, ale to też jest na pół 

roku. To co remontują to i tak jest wypłukane dziury dalej. To jest takie może się zastanowić kogoś 

podpytać, jak może czymś innym to uzupełniać jakimś takim. No. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Mam nadzieję, że problem tej drogi zginie nam całkowicie do końca stycznia jest termin naboru 

wniosków w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i właśnie o tę drogę składamy, tak więc 

ja proszę państwa, już od 1 lutego trzymać mocno kciuki, żeby udało nam się to dofinansowanie 

pozyskać i zgodnie z wytycznymi programowymi do końca roku trzeba będzie tę drogę wykonać, 

więc liczę na to, że nam się uda i ten problemem zniknie całkowicie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Zawsze będzie taki problem, jeżeli droga nie będzie wyprofilowana, nie będzie rowów 

odprowadzających wodę, bo jeżeli woda stoi to żadne kruszywo tu nie pomoże i a to są już zabiegi 

bardzo kosztowny, to jakby robił nową drogę. Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos pani 

Najdzion. Proszę.  

Krystyna Najdzion (Radna)  
Dziękuję pani wójt, ja jeszcze mam taką sprawę, że w Strachominie hydrofornia i ta sieć wodna 

jest bardzo stara i też już by trzeba było. Ja nie mówię, że akurat teraz, ale pomyśleć 

przyszłościowo o tym dziękuję bardzo. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Jestem oczywiście, znany znana ta sprawa była wnoszona przez Gminę Zakład Komunalny do 



budżetu, ale wiadomo, że no nie byliśmy w stanie wszystkich przyjąć środków. Na ten moment 

bardzo dużym problemem jest stacja hydrofornia w Mścicach, gdzie w sezonie praktycznie my 

wody nie mamy. Czy no jest po prostu na niewydolna. I tutaj w pierwszej kolejności zrealizujemy 

to zadanie, jeżeli są środki zaoszczędzone, to będziemy wybierać kolejną, która jest w takim 

najgorszym stanie, ale tutaj wiem, że Zakład Komunalny zna ten problem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, pan Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
Pani wójtem, mam też takie 2 sprawy odnośnie placu zabaw w Kazimierzu Pomorskim prosiłbym o 

pilne rozebranie tego placu zabaw i elementów one są tam w sumie już spróchniałe istnieje 

niebezpieczeństwo, że coś może się wydarzyć złego. Także to jest 1 sprawa i druga sprawa tu w 

imieniu mieszkańców prosiłbym o wycięcie krzaków na drodze gminnej czy wzdłuż drogi gminnej 

przy cmentarzu w Łeknie to jest od strony zachodniej. Ja już kiedyś o tym mówiłem, ale bez 

odzewu dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę pan Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Ja pani wójt, 2 sprawy chciałbym się coś dowiedzieć na temat tej z zastoju tej wody Miłogoszczy 

tam, gdzie była remontowana droga, myślałem, że tam przepust jest zrobiony nie było mnie akurat 

przy tych pracach, tam jak wykonawca robił no, ale coś jest zatkane, bo woda stanęła i pojawił się 

problem przy długo trwających opadach. Tu ja zarówno przede wszystkim mieszkańcy chcieliby 

wiedzieć, jak to tam rozwiązać najszybciej ten problem, żeby znowu ta strasznie przyjeżdżała i nie 

pompowała, a w kwestii drogi i przycięcia drzew przydrożnych w Borkowicach naprzeciw posesji 18 

te lipy były przycięte podczas remontu tej drogi, ale już odbijają i wyższym sprzętem, tiry autobusy 

już zjeżdżają na środek drogi i nie ma tam możliwości minięcia się dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Proszę pani, Eugenie Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Dziękuję pani wójcie, ja chcę zapytać o ten PSZOK i o wywożenie tych wielkich gabarytów, 



ponieważ jest wielkie oburzenie w Stoisławiu, cały czas jednak mieszkańcy w to miejsce, gdzie było 

tam przeznaczone wyrzucają. I ja bym prosiła, żeby jakąś informację dla mieszkańców, jak to 

będzie wyglądało, czy to się da np. zrobić, żeby z tych właśnie bloków, gdzie to są te skupiska 

mieszkańców w blokach, czy byłaby możliwość odbioru. Ja w tej chwili chodziłam za podpisami, 

gdzie chcemy tam utworzyć znaczy, żeby powiat nam zrobił spowalniacz na tej drodze Powiatowej. 

I właśnie bardzo dużo głosów słyszałam, żeby po prostu coś z tym zrobić, bo niektórzy nie są w 

stanie po prostu dowieść tego także. To mam taką 1 sprawę, a drugą nasz przystanek, który jest 

bardzo brudny, zapisany brudny. I prosiłabym o zgłoszenie, żeby to po prostu nie wiem, gmina 

może go umyła czy nie wiem, co w ogóle z tym dalej zrobić, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Proszę pan Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny)  
Ja chciałbym tylko dopytać, czy udało się uzyskać jakąś informację od dyrektora Dróg Powiatowych 

odnośnie tej bariery energochłonnej w Popowie, która jest uszkodzona tam po kolizji czy po prostu 

czekają na kasę z ubezpieczalni, nie mam pojęcia. Dziękuję.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
To może po kolei Miłogoszcz i tutaj odwodnienia tu rzeczywiście problem był bardziej 

skomplikowany, niż wydawało się na początku prowadziliśmy rozmowy z KOWR-em, KOWR też 

prowadzi postępowanie po swojej stronie. No i wyszło, że to my jednak jesteśmy winni i 

odwodnienie musimy zrobić, więc Gminny Zakład Komunalny ma już koncepcję i to jest jedno z 

działań priorytetowych, który musi zrobić, jeżeli chodzi o PSZOK, to na najbliższej najbliższych 

komisjach przedstawimy państwu regulamin jego funkcjonowania będziemy rozmawiać, żeby tutaj 

dopasować jak najbardziej go pod potrzeby mieszkańców, jeżeli chodzi o kolejne wywozy czy 

pozostawienie wywozów czy zrobienia jak dodatkowych wozów spod nieruchomości mieszkańców. 

No to musimy się to liczyć z tym, że tutaj dojdzie do zwiększenia składki o odpłatności za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. No to jest temat, który musimy przedyskutować po 

prostu wspólnie i zobaczyć, na ile jesteśmy w stanie to zrealizować. Natomiast, jeżeli chodzi o 

barierkę, nic nie mówił o, na temat, o który pan pyta nic nie mówił pan dyrektor, ale 



prawdopodobnie będę widziała się znowu z niższym tygodniu, tak więc dopytam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę pan Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny)  
Ja bym się 2 sprawy poruszyć 1 sprawa, to jest doświetlenie przejścia dla pieszych przy szkole w 

Dobrzycy. Wiem, że w tamtym roku kierowaliśmy pismo do Zarządu Dróg Powiatowych i udało się 

wykonać 2 progi zwalniające w Stoisławiu bodajże i w Dobrym i tam również było skierowane. No 

akurat wtedy brakło pieniędzy, jakby pan dyrektor tak mówił dróg powiatowych, tam nie chodzi o 

wyniesienie progu, bo by pękało od tego budynki, ale doświetlenie i ewentualnie zamontowanie 

takiej tablicy wskazującej, z jaką prędkością, kto przejeżdża i to by rozwiązało temat, bo ludzie 

mieli taki hamulec na pewno by zwolnili, a druga sprawa tutaj chciałbym się odnieść właśnie do 

remontu tych dróg, że wiadomo, że najlepszą byłby asfalt albo płyty, bo sypanie tego kruszywa. No 

to dziś tam za każdym razem te deszcze, tak jak tutaj padło wypukują, ale no jest to jakiś 

cząstkowa poprawa tych warunków. No i to, co wysypiemy, jeżeli to jest dobrej jakości kruszywo, 

to już to zostaje i miałem przyjemność ostatnio jeździć z panem projektantem, który tą drogę tutaj 

ogląda właśnie tutaj, co ma być składane wniosek i zaobserwował, że no już jakaś tam częściowa 

podbudowa jest, bo to, co zostało wsypane. No to już, jakby jakieś tam parametry spełnia on na 

pewno trzeba będzie to uzupełnić, ale jakiś zalążek jest. Fajne, ostatnio takie w radiu jadąc do 

pracy, słyszałem, że mieszkańcy z funduszu sołeckiego przeznaczają i wtedy np. gmina dodatkowo 

też, jakby to uwzględnia i jeszcze kupuje tego budulca więcej zachęcając, żeby to po prostu 

większa ilość tych funduszy trafiała na poprawę jakości tych dróg, bo np. u nas spotkaliśmy się już 

z taką troszeczkę takim zdziwieniem mieszkańców, bo mówią no tak u nas z funduszu sołeckiego to 

przeznaczamy tyle na kruszywo, a inni robią sobie imprezy. 

Różnie to bywa no, ale może zachęcić, żeby też jednak no te drogi jest tych dróg, dużo do 

naprawy tak jakiś nie ma złotego środka, zdaje sobie z tego sprawę, ale tutaj wiadomo no 

przebudowa tych dróg rozwiąże sytuacji. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję rozumiem, że to nie była forma pytania, tylko taka refleksja. 



Sławomir Bryliński (Radny)  
Znaczy to drugie to tak to był taki mój wniosek, ale o to pierwsze mam prośbę pani wójta, jakby 

pani widziała się z panem z zarządu dróg powiatowych, to ewentualnie dopytać o to doświetlenie 

tego przejścia dla pieszych. I ten może tą tablicę taką. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Oczywiście dopytam i cały czas wnoszę jakieś nowe rozwiązania i od długiego okresu czasu, bo 

wiem, że już też wcześniej to było procedowane oświetlenie drogi w Strzeżenicy, nie oświetlenie 

tego tam przy przejściu dla pieszych zamontowania właśnie tego tej tablicy z prędkościomierza. 

Tak to jest oczywiście bardzo kosztochłonne i też rozmawiałam z panem dyrektorem, bo w tej 

chwili gdzieś w Sianowie coś takiego planuje, ma przetarg ogłoszony, tak więc jakie to będą 

koszty, zobaczymy i oczywiście, jeżeli gmina będzie współfinansowała takie zakupy, no to wtedy 

mamy większe szanse na realizację. No na pewno jest to słuszne to, co pan mówi ta realizacja w 

tym miejscu. Natomiast podejrzewam, że to nie jest sprawa, którą jesteśmy w stanie załatwić tak 

od ręki, ale oczywiście będę rozmawiać.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Teraz pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo.  

Otóż Panie Przewodniczący, proszę pozwolić, że będę zadawał pani wójt pytania, ja jest ich kilka i 

za po każdym pytaniu bym prosił o odpowiedź, żeby po prostu nie rozmydlić tego, co chcielibyśmy 

uzyskać w odpowiedziach. 

No to takie pierwsze pytanie w dniu dzisiejszym podjęliśmy zmiany w budżecie 1 dotyczyła 

przekazania kwoty 416 000. Na wóz ciężki ratowniczo, gaśniczy dla OSP Będzino czy te wszystkie 

środki, jakie mam na ten wóz już wystarczą, że, żeby go kupić bezpiecznie. Czy to jeszcze nie 

wystarczy? 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
To już wystarczy, ponieważ prawie miesiąc temu było otwarcia ofert i wpłyną ta oferta 

najkorzystniejsza i właśnie brakowało im kwotę strażakom kwotę, którą dzisiaj zabezpieczyliśmy, 

zabezpieczyliście państwo w budżecie i dzięki temu w dniu dzisiejszym mogą podpisać umowy z 



wykonawcą na wykonanie tego pojazdu. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję pani wójt. Dziękuję Panie i Panowie radni, no kamień z dni serca wreszcie będzie ten 

nowy wóz. Takie drugie pytanie zacznę może od tego, że wszyscy wiemy, że został pani dzisiaj nas 

poinformowała, że został podpisany, może została podpisana umowa na wykonanie projektu, 

kompleksu żłobkowo-przedszkolnego w Będzinie. Za to serdecznie dziękuję. Wiemy też, że dzięki 

pani pracy są składane wnioski bądź już są złożone na budowę owalnicy w Będzinie na budowę 

drogi Słowienkowo-Komory wiemy, że w budżecie są środki dogadała się pani z przedsiębiorcami i 

będzie kończona droga do banku i odbyłem taki objazd z panem zastępcą kierownika GZK z panem 

Jakubem i jest w Będzinie jedna taka droga to znaczy byśmy w wielu miejscach, ale tam to już 

naprawdę jest wielki problem jest działka nr 80-81 są nowo wybudowane domy w zjeździe. I tam 

jest pewna koncepcja na zrobienie tego i to dosyć za nieduże środki po prostu ci mieszkańcy, 

którzy tam są mają swoje 2 koparki. Jest tak taka hałda destruktu asfaltowego z banku. To jest 

właśnie ta nawierzchnia stara i to najprawdopodobniej jest nasza własność, byłaby możliwość 

wykorzystania tego do utwardzenia tej drogi. To jest droga gminna. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Tutaj pan, z którym pan jeździł z Gminnego Zakładu Komunalnego, on wie, o co chodzi? 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Tak wie, o co chodzi. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Jasne, jeżeli jest taka możliwość, to ja też będę z nim o tym rozmawiać. I jeżeli tylko uda się to jak 

najbardziej to zrealizujemy. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Rozumiem dziękuję bardzo, tam jeszcze tylko wspomnę, że, że oprócz tego tej drogi tam 

rozumieliśmy się w sprawie dokończenia drogi gminnej, również tam chodzi o 30 m wysypanie tam 

jakiś jakiegoś gruzu na osiedlu bloków. Chciałbym pani jeszcze podziękować za wsparcie do 

budowy zjazdu na osiedlu w Będzinie tam sołectwo przekazało z funduszu sołeckiego 4000. 

Chciałem podziękować za to, czyli ta kwota by nie wystarczyła i chciałem podziękować za to, że 

pani zobowiązała się wspomóc, to tutaj płytami jakimiś z odzysku. Jeszcze taka znaczy już nie będę 



więcej pytał tylko odnośnie oświetlenia dróg, robi się coraz jaśniej i można zauważyć, że te lampy 

zapalają się za wcześnie, biorąc pod uwagę to, że chcielibyśmy trochę zaoszczędzić, to warto by 

było może objechać w te miejscowości i o tą godzinkę później je włączać. Rano nie, ale wieczorem 

o rano też no to także można by tutaj było coś się przyjrzeć i jednak te lampy włączyć wcześniej i 

tyle, dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Proszę pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Pan Radny Baczyński, jakby już to moje pytanie zadał, ale też jestem za tym właśnie, bo ja 

ostatnio jadąc do Koszalina, 8:05 w Łęknie lampy się wszystkie palą, 8:15 we Mścicach połowa 

rano Słowienkowo godzina, szesnasta już się wszystkie lampy zapalają, 8, 8:05 też się jeszcze 

wszystkie rano palą, także ten problem. Ja myślę, żeby trzeba było wezwać nawet jakiegoś takiego 

fachowca, który by jakieś czujki zmierzchowe wszędzie, bo kiedyś. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Właśnie to działa na czujkach zmierzowych i jest taki pochmurny. Dzień nie załączaj. To, dlatego.  

Piotr Kołpacki (Radny)  
Ale to prawdopodobnie jest jakiś zegar, to nie są czujki zmierzchowe. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Zmierzchowe. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo, jeszcze tu chciałam zadać pytanie w sumie sołtys z Tymienia prosił, żeby tam 

przy tym przyjeździe na tzw. żużlówkę jest jakaś jakiś gruz nasz Gminny, żeby ten gruz 

wykorzystać i żeby tam te dziury na tej żużlówce większe po prostu wciąż wyrównać. To jest 

żużlówka. To jest tak od krzyża w kierunku Kładna za torami, tam, żeby po prostu to wyrównać, a 

przed torami jest tam jakaś kupka tego gruzu jakiegoś należy, że można byłoby tam to 



wykorzystać. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Proszę, kto jeszcze będziesz pytania w punkcie wolne wnioski? 

Jeśli nie ma dziękuję, kończymy ten punkt. 

Pkt 10 ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji planujemy, myślę, że to odbędzie się w lutym, nic 

takiego nie mamy. Mamy sprawozdanie z programu profilaktyki i problemów tych alkoholowych, 

niemniej jednak, chyba że jakieś nowe tam okoliczności wyskoczą, gdzie będzie konieczność 

zwołania sesji, to zwoła mi ówczesna, chyba że pani wójt jeszcze ma jakieś tutaj do dodatkowe 

potrzeby, gdzie by była konieczność wcześniejszego jakiegoś zwołania, czy? 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Na tę chwilę nieznane mi dodatkowe potrzeby, że bardzo coś nam w trakcie się pojawi. Natomiast 

jeszcze tylko jedno zdanie, chciałam powiedzieć i zaprosić i Państwa Radnych i wszystkich 

mieszkańców 15 lutego będzie działo lokalny punkt informacyjny funduszy europejskich od godziny 

9 do 11:30 albo do ostatniej osoby zainteresowanej w Gminnym Ośrodku Kultury w Będzinie. 

Zapraszam to chciałby skorzystać czy dowiedzieć się, jak można pozyskać środki na działalność na 

cokolwiek środki europejskie zachęcam, ponieważ te punkty, którzy jest kolejny raz kiedyś 

odbywają. I niestety zainteresowanie nim jest słabe, 15 lutego godzina dziewiąta Gminny Ośrodek 

Kultury w Będzinie serdecznie. Zapraszam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękujemy za tę informację, czy ktoś z państwa ma jakieś propozycje do porządku jakieś uwagi? 

Proszę pan Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Panie Przewodniczący, ja proponuję, jakby jakaś taka sesja była wyjazdowa. Nie wiem, marzec 

kwiecień to w maju, w maju to po prostu chciałbym, żebyście się państwo zainteresowali świetlicą 

w Dworku. 

Zobaczyć, stan jak ona wygląda na dzisiaj także przy okazji jakiejś wyjazdowej sesji, żeby to się 

odbyło.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Ja myślę, że nie muszą jechać wszyscy może pojechać Komisja Infrastruktury i też to obejrzeć. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Także, Pani Przewodnicząca, komisji już przyjęła to do wiadomości. 

Proszę państwa, jeśli nie mamy żadnych innych spraw. Dziękuję zamykam obrady sesji. 
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ZAWIADOMIENIE 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 r. poz. 40)

zwołuję 
LXXII sesję VIII kadencji Rady Gminy Będzino 

na dzień 26 stycznia 2023 r., o godz. 10:00. 

Miejscem obrad będzie sala narad Urzędu Gminy Będzino. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu:

1) Protokół Nr LXIII/2022 z dnia 30 sierpnia 2022 r.
2) Protokół Nr LXIV/2022 z dnia 30 września 2022 r.

4. Wolna trybuna.
5. Informacja Stowarzyszenia Środkowopomorska Grupa Działania dotycząca Lokalnej 

Strategii Rozwoju dla interwencji LEADER w ramach Planu Strategicznego dla Wspólnej 
Polityki Rolnej na lata 2023-2027.

6. Podjęcie uchwał:
a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Będzino na rok 2023;
b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LXX/384/22 Rady Gminy 

Będzino z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Będzino na 
2023 rok;

c) Projekt nr 3 –  Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu 
Gminy Będzino;

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino.
7. Plany pracy komisji stałych Rady Gminy.
8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej 

sesji.
9. Wolne wnioski i zapytania.
10.  Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji.
11.  Zamknięcie obrad.

Zgodnie z art. 25 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – pracodawca obowiązany jest zwolnić 
radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy.  
Projekty uchwał są dostępne pod adresem http://rada.bedzino.pl/kalendarz-posiedzen 
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PORZĄDEK OBRAD

(72) Sesja Rady Gminy Będzino

Data: 2023-01-26, godzina 10:00

Miejsce obrad: Urzęd Gminy Będzino, Sala narad, 76-037 Będzino 19

 

Porządek

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności1.
Porządek obrad i wnioski do porządku obrad2.
Przyjęcie protokołu3.

Protokół nr LXIII/2022 z dnia 30 sierpnia 2022 r.a.
Protokół nr LXIV/2022 z dnia 30 września 2022r.b.

Wolna trybuna4.
Informacja Stowarzyszenia Środowiskowa Grupa Działania dotycząca Lokalnej Strategii5.
Rozwoju dla inwestycji LEADER w ramach Planu Strategicznego dla Wspólnej Polityki Rolnej
na lata 2023-2027
Podjęcie uchwał6.

Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy będzino na rok 2023a.
Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celub.
udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu Posiłek w szkole i w
domu na lata 2019-2023
Projekt nr 3- Uchwała w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazduc.
będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i
uczniów do placówek oświatowych
Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność pełniącej obowiązkid.
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie
Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy Będzinoe.
Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzinof.

Plany pracy komisji stałych Rady Gminy7.
Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.8.
Wolne wnioski i zapytania9.
Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji10.
Zamknięcie obrad11.



(72) Sesja Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Porządek obrad

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-01-26 10:28:26

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 15

LICZBA OBECNYCH 15 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 0 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  26 stycznia 2023 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny Sebastian Owczarzak
Opracowany przez Anetta Tomala-Gajec 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 25 stycznia 2023 r. 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2023 rok 

Na podstawie art. 211, 212, 217, 235-236 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku ustawy o finansach 
publicznych (Dz. U. z 2022r. poz. 1634, poz. 1692., poz. 1725, poz. 1747, poz. 1768, poz. 1964, poz. 2414), 
art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40) oraz 
art. 111 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 
terytorium tego państwa (Dz. U z 2023 r. poz. 103),Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje:

§ 1. Zwiększa się dochody budżetu Gminy Będzino na 2023 rok o kwotę 2 070 032,23zł,
zgodnie z załącznikiem Nr 1. 

§ 2. Zwiększa się wydatki budżetu Gminy Będzino na 2023 rok o kwotę 2 070 032,23zł,
zgodnie z załącznikiem Nr 2. 

§ 3. Po dokonanych zmianach budżet Gminy Będzino na 2023 rok zamyka się następującymi kwotami:

1) po stronie dochodów kwotą 52 026 788,90zł, w tym:

- dochody bieżące 48 124 842,77zł,

- dochody majątkowe  3 901 946,13zł,

- plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami w kwocie
3 477 978,00zł.

2) po stronie wydatków kwotą 60 626 265,53zł, w tym :

- wydatki bieżące 50 901 858,29zł,

- wydatki majątkowe 9 724 407,24zł,

- plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami
3 477 978,00zł.

3) deficyt w kwocie 8 599 476,63zł,  który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z :

- emisji papierów wartościowych (obligacji) w kwocie 3 051 000,00zł,

- niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia
dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonania budżetu
określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 5 548 476,63zł

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym
Województwa Zachodniopomorskiego. 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: 01B03A6D-F008-4880-A034-9631A41D2485. Projekt Strona 1



Załącznik Nr 1 do Uchwały Nr .....
Rady Gminy Będzino
z dnia 26  stycznia 2022 r.

Dział Rozdział Paragraf Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie

400
Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną,
gaz i wodę

2 780 819,00 875 759,50 3 656 578,50

40095 Pozostała działalność 0,00 875 759,50 875 759,50

0840 Wpływy ze sprzedaży wyrobów 0,00 682 410,00 682 410,00

Urząd 0,00 682 410,00 682 410,00

0970 Wpływy z różnych dochodów 0,00 193 349,50 193 349,50

Urząd 0,00 193 349,50 193 349,50

750 Administracja publiczna 229 320,00 43 566,60 272 886,60

75095 Pozostała działalność 0,00 43 566,60 43 566,60

0970 Wpływy z różnych dochodów 0,00 10 367,60 10 367,60

Urząd 0,00 10 367,60 10 367,60

2057

Dotacja celowa w ramach programów finansowanych z
udziałem środków europejskich oraz środków, o których
mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w
ramach budżetu środków europejskich, realizowanych
przez jednostki samorządu terytorialnego

0,00 33 199,00 33 199,00

GMINA ORGAN 0,00 33 199,00 33 199,00

754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 0,00 436 800,00 436 800,00

75495 Pozostała działalność 0,00 436 800,00 436 800,00

2100
Środki z Funduszu Pomocy na finansowanie lub
dofinansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy
obywatelom Ukrainy

0,00 436 800,00 436 800,00

Urząd 0,00 436 800,00 436 800,00

853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 0,00 26 456,00 26 456,00

85395 Pozostała działalność 0,00 26 456,00 26 456,00

2180
Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na
finansowanie lub dofinansowanie realizacji zadań
związanych z przeciwdziałaniem COVID-19

0,00 26 456,00 26 456,00

Urząd 0,00 26 456,00 26 456,00

855 Rodzina 2 804 860,00 0,00 2 804 860,00

85516 System opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 221 860,00 0,00 221 860,00

0830 Wpływy z usług 221 760,00 0,00 221 760,00

GMINA ORGAN 0,00 2 800,00 2 800,00

BeSTia Strona 1 z 2
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ŻŁOBEK SAMORZĄDOWY W MŚCICACH 221 760,00 -2 800,00 218 960,00

900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 3 218 484,00 687 450,13 3 905 934,13

90026 Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami 0,00 687 450,13 687 450,13

6617
Dotacja celowa otrzymana z gminy na inwestycje i zakupy
inwestycyjne realizowane na podstawie porozumień
(umów) między jednostkami samorządu terytorialnego

0,00 687 450,13 687 450,13

GMINA ORGAN 0,00 687 450,13 687 450,13

Razem: 49 956 756,67 2 070 032,23 52 026 788,90

BeSTia Strona 2 z 2
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Załącznik nr 2 do Uchwały Nr.....
Rady Gminy Będzino
z dnia 26 stycznia 2023r.

Dział Rozdział Paragraf Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie

400
Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną,
gaz i wodę

2 543 000,00 877 259,50 3 420 259,50

40001 Dostarczanie ciepła 0,00 1 500,00 1 500,00

4300 Zakup usług pozostałych 0,00 1 200,00 1 200,00

Urząd 0,00 1 200,00 1 200,00

4700
Szkolenia pracowników niebędących członkami korpusu
służby cywilnej

0,00 300,00 300,00

Urząd 0,00 300,00 300,00

40095 Pozostała działalność 0,00 875 759,50 875 759,50

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 0,00 682 410,00 682 410,00

Urząd 0,00 682 410,00 682 410,00

4300 Zakup usług pozostałych 0,00 193 349,50 193 349,50

Urząd 0,00 193 349,50 193 349,50

600 Transport i łączność 7 054 813,67 227 923,13 7 282 736,80

60016 Drogi publiczne gminne 5 925 100,00 227 923,13 6 153 023,13

4270 Zakup usług remontowych 1 515 100,00 923,13 1 516 023,13

Urząd 15 100,00 923,13 16 023,13

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 1 740 000,00 227 000,00 1 967 000,00

Urząd 1 740 000,00 227 000,00 1 967 000,00

754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 805 600,00 863 167,60 1 668 767,60

75412 Ochotnicze straże pożarne 717 100,00 416 000,00 1 133 100,00

6230

Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub
dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów
inwestycyjnych jednostek nie zaliczanych do sektora
finansów publicznych

200 000,00 416 000,00 616 000,00

Urząd 200 000,00 416 000,00 616 000,00

75414 Obrona cywilna 8 000,00 10 367,60 18 367,60

3110 Świadczenia społeczne 0,00 10 367,60 10 367,60
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Urząd 0,00 10 367,60 10 367,60

75495 Pozostała działalność 0,00 436 800,00 436 800,00

3110 Świadczenia społeczne 0,00 436 800,00 436 800,00

Urząd 0,00 436 800,00 436 800,00

801 Oświata i wychowanie 21 958 687,72 67 426,00 22 026 113,72

80101 Szkoły podstawowe 12 032 592,21 36 226,00 12 068 818,21

4270 Zakup usług remontowych 150 000,00 36 226,00 186 226,00

SZKOŁA PODSTAWOWA IM. KARDYNAŁA IGNACEGO
JEŻA W TYMIENIU

15 000,00 36 226,00 51 226,00

80104 Przedszkola 5 879 544,00 31 200,00 5 910 744,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 100 000,00 31 200,00 131 200,00

PRZEDSZKOLE W BĘDZINIE 0,00 31 200,00 31 200,00

853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 0,00 26 456,00 26 456,00

85395 Pozostała działalność 0,00 26 456,00 26 456,00

4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 0,00 26 456,00 26 456,00

Urząd 0,00 26 456,00 26 456,00

855 Rodzina 3 356 759,00 2 800,00 3 359 559,00

85516 System opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 554 529,00 2 800,00 557 329,00

4220 Zakup środków żywności 50 000,00 2 800,00 52 800,00

ŻŁOBEK SAMORZĄDOWY W MŚCICACH 50 000,00 2 800,00 52 800,00

926 Kultura fizyczna 304 108,65 5 000,00 309 108,65

92695 Pozostała działalność 6 000,00 5 000,00 11 000,00

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 3 000,00 5 000,00 8 000,00

Urząd 3 000,00 5 000,00 8 000,00

Razem: 58 556 233,30 2 070 032,23 60 626 265,53

BeSTia Strona 2 z 2
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Uzasadnienie 

 
 

Wójt Gminy Będzino przedkłada w załączeniu projekt uchwały wprowadzającej następujące zmiany 
w budżecie gminy Będzino na 2023 rok: 

Dokonuje się zwiększenia ogółem planu dochodów o kwotę 2 070 032,32zł, zgodnie                                   
z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały, polegające na urealnieniu oraz wprowadzeniu                              do 
planu dochodów w 2023 roku otrzymanych środków wynikających z:  

- refundacji poniesionych wydatków związanych z budową PSZOK w m. Będzino w kwocie  687 450 ,13zł., 
środki pochodzą ze Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, 

- refundacji poniesionych wydatków, środki z Programu Operacyjnego „ Rybactwo i Morze” –„ Wakacje 
z rybami- cykl wydarzeń promujących rybackie dziedzictwo kulturowe na terenie Gminy Będzino, w kwocie 
33 199,00zł., 

- wpływu środków z ZUS na dofinansowanie pobytu dziecka w żłobku w kwocie 2 800,00zł., 

- wpływu środków na wypłatę rekompensat za odbyte ćwiczenia wojskowe w kwocie 10 367,60zł., 

- wpłat na zakup węgla po cenach preferencyjnych w kwocie 875 759,50zł., 

- zapewnieniu środków na wypłatę świadczenia z art. 13 to jest na zapewnienie zakwaterowania w ramach 
Funduszu Pomocy Ukrainie  w kwocie 436 800,00zł., 

- środków na pokrycie kosztów związanych z obsługą „dodatku węglowego” w kwocie 26 456,00zł. 

Dokonuje się zwiększenia ogółem planu wydatków o kwotę 2 070 032,32zł, zgodnie                                  
z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały, polegające na urealnieniu planowanych wydatków w 2023 roku oraz 
zmian dokonanych na podstawie otrzymanych środków na realizację zadań. 

Zmian po stronie wydatków bieżących dokonano w związku z: 

Dział 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 577 259,50zł 

Zabezpieczenie środków na zakup licencji na dodatek elektryczny i koszty szkolenia pracownika oraz na 
pozostałą działalność związaną z dystrybucją węgla. 

Dział 600 Transport i łączność  227 923,13zł 

Zabezpieczenie środków na wydatki związane z drogami, wydatkami inwestycyjnymi m.in. na projekt 
budowy drogi w miejscowości Strzeżenice 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 863 167,60 zł 

Dotacja celowa z budżetu Gminy Będzino na zakup ciężkiego samochodu ratowniczo- gaśniczego dla OSP 
Będzino w kwocie 416 000,00zł. Wypłatę rekompensat za utracone wynagrodzenie w związku z odbytymi 
ćwiczeniami wojskowymi w kwocie 10 367,60zł.Wypłatę świadczeń w ramach Funduszu Pomocy Ukrainie 
w kwocie 436 800,00zł. 

Dział 801 Oświata i wychowanie 67 426,00zł 

Wypłata środków dla Szkoły Podstawowej w Tymieniu na remont w związku z uszkodzeniem mienia 
(budynku i wyposażenia) oraz na wydatki inwestycyjne dla Przedszkola w Będzinie na budowę placu zabaw. 

Dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 26 456,00zł. 

Fundusz Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie lub dofinansowanie realizacji zadań związanych 
z przeciwdziałaniem COVID- 19- dodatek węglowy, koszty związane z obsługą tego zadania. 

Dział 855 Rodzina 2 800,00 zł 

Wypłatę środków dla Żłobka w Mścicach w związku z otrzymanym dofinansowaniem z ZUS. 

Dział 926 Kultura fizyczna 5 000,00zł 
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Zabezpieczenie środków na zakup materiałów  związanych z zawodami sportowymi organizowanymi przez 
szkoły w Gminie Będzino. 
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(72) Sesja Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Będzino na rok 2023

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-01-26 12:05:56

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 1

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec nieoddany

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  25 stycznia 2023 r. 
Zatwierdzony przez  Radca Prawny
Iwona Sumińska-Zugaj  

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 25 stycznia 2023 r. 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego 
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

Na podstawie Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. 
Dz.U. z 2023r. poz. 40), art. 8 ust. 2, art. 17 ust. 1 pkt 3 i 14 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 
społecznej (tj. Dz. U. z 2021r. poz. 2268 ze zm.) w związku z uchwałą Nr 140 Rady Ministrów z dnia 
15 października 2018r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w 
domu" na lata 2019-2023 i uchwałą nr 264 Rady Ministrów z dnia 28 grudnia 2022r. zmieniającą uchwałę 
w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 
Rada Gminy uchwala, co następuje: 

§ 1. Podwyższa się do 200% kryterium dochodowe, o którym mowa w art. 8 ust. 1 pkt 1 i pkt 2 ustawy
z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej, uprawniające do przyznania nieodpłatnej pomocy w ramach 
wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, ustanowionego uchwałą nr 
140 Rady Ministrów z dnia 15 października 2018r.  w szczególności: 

1) dzieciom do czasu podjęcia nauki w szkole podstawowej,

2) uczniom do czasu ukończenia szkoły ponadpodstawowej lub ponadgimnazjalnej,

3) osobom i rodzinom znajdującym się w sytuacjach wymienionych w art. 7 ustawy z dnia 12 marca 2004r.
o pomocy społecznej, w szczególności osobom starszym, chorym i niepełnosprawnym, w formie posiłku,
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci
produktów żywnościowych.”

§ 2. Do wysokości 200% kryterium dochodowego, o którym mowa w §1, nie żąda się zwrotu wydatków za
udzielone świadczenie w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych.” 

§ 3. Traci moc uchwała nr II/9/18 Rady Gminy w Będzinie z dnia 10 grudnia 2018r. w sprawie
podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego 
programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 5. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym
Województwa Zachodniopomorskiego, z mocą obowiązującą od dnia 01 stycznia 2023r. 
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(72) Sesja Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach
wieloletniego rządowego programu Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-01-26 12:10:13

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec nieobecny

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



 
Uzasadnienie 

Uchwała nr II/9/18 z dnia 10 grudnia 2018r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu 
udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu   "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019- 
2023 Rada Gminy w Będzinie  przyjęła uchwałę  w zakresie dożywiania. Uchwała została opublikowana 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z 2019r. pod poz. 337 i weszła w życie 
z dniem 01 stycznia 2019r. 

Uchwałą Nr 140 Rady Ministrów z dnia 15 października 2018r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 (M.P. z 2018r., poz. 1007) zmienioną 
uchwałą nr 264 Rady Ministrów z dnia 28 grudnia 2022 r. zmieniającą uchwałę w sprawie ustanowienia 
wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 (Monitor Polski z 2022 r., 
poz. 1287) która wchodzi w życie w dniu 1 stycznia 2023r., wprowadzono zmiany kryterium dochodowego 
z 150% na 200%. 

Podwyższenie kryterium dochodowego z 150% na 200%, o którym mowa w art. 8 ust. 1 ustawy z dnia 
12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2021r., poz. 2268 z późn. zm.), które zostało zweryfikowane 
w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 14 lipca 2021 r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów 
dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej (Dz. U. z 2021 r. poz. 1296), pozwoli na 
przyznawanie świadczenia znacznie większej ilości osób i rodzin ubiegającym się o tę formę pomocy w ramach 
wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Podjęcie niniejszej 
uchwały spowoduje polepszenie sytuacji potencjalnych adresatów w/w Programu. 

W związku z powyższym zasadnym jest uchylenie dotychczas obowiązującej uchwały i jej miejsce podjęcie 
uchwały uwzględniającej w swej treści aktualnie kwalifikujące do pomocy kryterium dochodowe zgodnie ze 
zmienioną uchwałą Rady Ministrów. 
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Projekt 

z dnia  25 stycznia 2023 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny 
Sebastian Owczarzak
Opracowany przez Tomasz Wirkus 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 25 stycznia 2023 r. 

w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą  do ustalenia zwrotu 
rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych, o których mowa 

w art. 32 ust.6 i art. 39 ust. 4 i 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe 

Na podstawie Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t. j. 
Dz. U. z 2023 r. poz. 40) i art. 39a ust. 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe (Dz. U. z 2021 r. 
poz. 1082; z 2022 r. poz. 655, poz. 1079, poz. 1116, poz. 1383, poz. 1700, poz. 1730, poz. 2089) w związku z § 
2 ust. 1 rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 25 marca 2002 r. w sprawie warunków ustalania oraz 
sposobu dokonywania zwrotu kosztów używania  do celów służbowych samochodów osobowych, motocykli 
i motorowerów niebędących własnością pracodawcy (Dz. U. z 2002 r. Nr 27, poz. 271; z 2004 r. Nr 237, poz. 
2376; z 2007 r. Nr 201, poz. 1462; z 2011 r. Nr 61, poz. 308 oraz z 2023 poz. 5) Rada Gminy Będzino uchwala, 
co następuje: 

§ 1. Określa się stawkę za 1 kilometr przebiegu pojazdu na:

1. 0,89 zł – dla samochodu osobowego o pojemności skokowej silnika do 900 cm3.

2. 1,15 zł – dla samochodu osobowego o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3.

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 3. Traci moc Uchwała Nr LVII/376/22 Rady Gminy w Będzinie z dnia 25 listopada 2022 r. w sprawie
określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów 
przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust.6 
i art. 39 ust. 4 i 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe (Dz. Urz. Woj. Zachodniopomorskiego 
2022.5723). 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym
Województwa Zachodniopomorskiego. 
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Uzasadnienie 

Ustawa z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (Dz. U. z 2021 r. poz. 1082 oraz z 2022 r. poz. 655, 
1079, 1116, 1383, 1700, 1730 i 2089) określa sposób obliczania kosztów jednorazowego przewozu 
dziecka/ucznia niepełnosprawnego do placówek oświatowych (art. 39a ust. 2) oraz wysokość stawki za 
1 kilometr przebiegu pojazdu i sposób jej określenia (art. 39a ust. 3). 

Stawka ta nie może być niższa niż określona w przepisach wydanych na podstawie art. 34a ust. ustawy 
z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym (Dz. U. z 2022 r. poz. 180 i 209). 

Od 17 stycznia 2023 roku nastąpiła zmiana wysokości stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdu, według 
których pracodawca pokrywa koszty używania pojazdów prywatnych (w tym np. samochodów) używanych 
przez pracowników do celów służbowych. 2 stycznia 2023 r. zostało opublikowane rozporządzenie Ministra 
Infrastruktury z 22 grudnia 2022 r. zmieniające rozporządzenie w sprawie warunków ustalania oraz sposobu 
dokonywania zwrotu kosztów używania do celów służbowych samochodów osobowych, motocykli 
i motorowerów niebędących własnością pracodawcy (Dz. U. z 2023 r. poz. 5). 

Podjęta 25 listopada 2022 r. Uchwała Nr LXVII/376/22 Rady Gminy w Będzinie określiła stawkę za 1 km 
przebiegu pojazdu na 1,038 zł dla samochodu osobowego o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3. 
Jest to stawka niższa niż określona w cytowanym rozporządzeniu, t. j. 1,15 zł. 

Wobec powyższego konieczne jest podjęcie nowej uchwały. 
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(72) Sesja Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 3 - Uchwała w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia
zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych,

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-01-26 12:13:49

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec nieobecny

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  25 stycznia 2023 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny
Sebastian Owczarzak 
Opracowany przez Rada Gminy Będzino 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 25 stycznia 2023 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność pełniącej obowiązki Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej 

Na podstawie  art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. 
poz. 40) w związku z art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2022 r. poz. 2000; poz. 2185), Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1. Po rozpatrzeniu skargi złożonej przez XX na działalność pełniącej obowiązki Kierownika Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie, uznaje się skargę w części za zasadną z przyczyn określonych 
w uzasadnieniu do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Będzino zobowiązując go do
przesłania Skarżącym niniejszej uchwały wraz z uzasadnieniem. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
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Uzasadnienie 

W dniu 21 listopada 2022 r. została złożona skarga Pana XX na działania pełniącej obowiązki Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie w zakresie niedopatrzenia zrealizowania obowiązku 
wynikającego z art. 36 ustawy z dnia 13 października 1998 r. o systemie ubezpieczeń społecznych (Dz. U. 
2022.1009). 

Skarga była przedmiotem analizy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Będzino. W trakcie 
rozpatrywania skargi na posiedzeniu w dniu 12 grudnia 2022 r. Komisja zwróciła się do Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych w sprawie udzielenia informacji w przedmiocie złożonej skargi. Termin rozpatrzenia skargi 
z uwagi na czas oczekiwania na zajęcie stanowiska ZUS został przedłużony do dnia 31 stycznia 2023 r. 

W dniu 19 stycznia 2023 r. Komisja Skarg Wniosków i Petycji otrzymała pismo z Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych znak:170000/2384418/2022, w którym udzielona została odpowiedź dot. konsekwencji 
niezrealizowania obowiązku wynikającego z art. 36 ustawy z dnia 13 października 1998 r. o systemie 
ubezpieczeń społecznych (Dz. U. 2022.1009), czyli przedmiotu złożonej skargi. Z pisma tego wynika, że na 
skutek niedopełnienia obowiązków wynikających z ustawy z dnia 13 października 1998 r. o systemie 
ubezpieczeń społecznych (Dz. U. 2022.1009) poprzez pełniącą obowiązki Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Będzinie nie zaistniały dla ubezpieczonego żadne negatywne konsekwencje. Na tej 
podstawie uznano, że doszło wprawdzie do naruszenia wskazanego wyżej przepisu ustawy o systemie 
ubezpieczeń społecznych, jednak nie spowodowało to żadnych negatywnych konsekwencji dla 
ubezpieczonego. Biorąc pod uwagę powyższe, skargę uznaję się częściowo za zasadną. 

POUCZENIE: 

Zgodnie z dyspozycją art. 239 ustawy z dnia z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 735 z późn.zm.) Rada Gminy w Będzinie informuje, że w skutek 
uznania skargi w części za zasadną, jeżeli Skarżący ponowi ją bez wskazania nowych okoliczności – wówczas 
Rada Gminy w Będzinie może podtrzymać swoje stanowisko (zaprezentowane powyżej) nanosząc 
odpowiednią adnotację w aktach sprawy – bez zawiadomienia o tym skarżącego. 
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(72) Sesja Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność pełniącej obowiązki Kierownika Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej w Będzinie

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-01-26 12:20:26

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec nieobecny

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  26 stycznia 2023 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawany Sebastian 
Owczarzak 
Opracowany przez Rada Gminy Będzino 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 26 stycznia 2023 r. 

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Będzino 

Na podstawie art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych 
innych aktów prawnych (Dz. U. z 2019 r. poz. 1461),Rada Gminy Będzino postanawia, co następuje: 

§ 1. 1. Ogłasza się jednolity tekst uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Będzino.

2. Ogłoszenie, o którym mowa w ust. 1, nastąpi w formie Obwieszczenia Rady Gminy Będzino z dnia
26 stycznia 2023 roku w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 
Będzino, zgodnie z brzmieniem załącznika do niniejszej uchwały. 

§ 2. Obwieszczenie, o którym mowa w § 1 ust. 2 podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym
Województwa Zachodniopomorskiego. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
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Załącznik Nr 1 do uchwały Nr .................... 

Rady Gminy Będzino 

z dnia 26 stycznia 2023 r. 

OBWIESZCZENIE NR 1/2023 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 26 stycznia 2023 r. 

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego  

uchwały Rady Gminy w Będzinie w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Będzino 

1. Na podstawie art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych 
innych aktów prawnych (Dz. U. z 2019 r. poz. 1461) ogłasza się w załączniku do niniejszego obwieszczenia 
jednolity tekst uchwały Nr LV/317/22 Rady Gminy w Będzinie z dnia 25 kwietnia 2022 roku w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminy Będzino (Dz. Urz. Woj. Zachodniopomorskiego z dnia 29 kwietnia 2022 r. 
poz. 1973), z uwzględnieniem zmian wprowadzonych uchwałą Nr LXVII/375/22 Rady Gminy w Będzinie 
z dnia 25 listopada 2022 roku w sprawie zmiany Statutu Gminy Będzino (Dz. U. Woj. Zachodniopomorskiego 
z 12 grudnia 2022 r. poz. 5722). 

2. Obwieszczenie wchodzi w życie z dniem ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego. 
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Załącznik do Obwieszczenia nr 1/2023 Rady Gminy Będzino z 26 stycznia 2023 roku 

STATUT GMINY BĘDZINO 
tekst jednolity 

Rozdział 1 
Postanowienia ogólne 

§ 1.
1. Gmina Będzino, zwana dalej "Gminą", jest wspólnotą samorządową tworzoną z
mocy prawa przez mieszkańców stale zamieszkujących w jej granicach
administracyjnych.
2. Ilekroć w Statucie Gminy Będzino jest mowa o:
1) Wojewodzie - należy przez to rozumieć Wojewodę Zachodniopomorskiego,
2) Ustawie, bez bliższego określenia - należy przez to rozumieć ustawę z dnia 8 marca
1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2021 roku, poz. 1372 z późn. zm.),
3) Radzie - należy przez to rozumieć Radę Gminy Będzino,
4) Przewodniczącym - należy przez to rozumieć Przewodniczącego Rady Gminy
Będzino,
5) Wójcie - należy przez to rozumieć Wójta Gminy Będzino,
6) Zastępcy Wójta - należy przez to rozumieć Zastępcę Wójta Gminy Będzino,
7) Skarbniku -należy przez to rozumieć Skarbnika Gminy Będzino,
8) Sekretarzu – należy przez to rozumieć Sekretarza Gminy Będzino,
9) Urzędzie - należy przez to rozumieć Urząd Gminy Będzino,
10) Regionalnej Izbie Obrachunkowej - należy przez to rozumieć Regionalną Izbę
Obrachunkową w Szczecinie,
11) Statucie - należy przez to rozumieć Statut Gminy Będzino,
12) Uchwale, bez bliższego określenia - należy przez to rozumieć uchwałę Rady
Gminy Będzino.

§ 2.
1. Gmina obejmuje obszar o powierzchni 166,20 km2.
2. Gmina obejmuje swym obszarem wsie: Barnin, Barninek, Będzinko, Będzino,
Borkowice, Dobiesławiec, Dobre, Dobre Małe, Dobrzyca, Dworek, Kazimierz
Pomorski, Kiszkowo, Kładno, Komory, Łekno, Łasin Koszaliński, Łopienica, Łubniki,
Mączno, Miłogoszcz, Mścice, Pakosław, Pleśna, Podamirowo, Podbórz, Popowo,
Przybyradz, Radomno, Skrzeszewo, Słowienkowo, Smolne, Stoisław, Strachomino,
Strzepowo, Strzeżenice, Śmiechów, Świercz, Tymień, Uliszki, Wiciąże Pierwsze,
Wierzchominko, Wierzchomino, Zagaje, Ziębrze.
3. Granice Gminy oznaczone są na mapie stanowiącej załącznik Nr 1 do Statutu.
4. Gmina posiada własny herb, flagę, chorągiew i sztandar ustanowiony przez Radę
Gminy uchwałą nr XXIX/142/97 z dnia 29 kwietnia 1997 roku, w sprawie
ustanowienia herbu gminy oraz form i sposobu jego używania. Herb Gminy stanowi
Załącznik nr 2 do Statutu.

§ 3.
1. Gmina posiada osobowość prawną.
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2. Gmina wykonuje zadania publiczne o znaczeniu lokalnym, nie zastrzeżone 
ustawami na rzecz innych podmiotów, w imieniu własnym i na własną 
odpowiedzialność. 
 

§ 4. 
1. Gmina wykonuje zadania własne przewidziane powszechnie obowiązującymi 
przepisami prawa w zakresie zaspokajania zbiorowych potrzeb wspólnoty 
samorządowej. 
2. Gmina wykonuje zadania publiczne nie zastrzeżone przez Konstytucję RP lub 
ustawy dla organów innych władz publicznych. 
3. Gmina  może  wykonywać  zadania  powierzone  z  zakresu  administracji  rządowej  
na  podstawie porozumień z organami tej administracji. 
4. Gmina  może  wykonywać  zadania  publiczne,  należące  do  innych  organów  
samorządu terytorialnego na podstawie zawieranych z tymi organami porozumień. 
 

§ 5. 
1. W celu wykonywania zadań Gmina może tworzyć jednostki organizacyjne, w tym 
spółki prawa handlowego lub przystępować do takich jednostek, współtworzyć lub 
przystępować do związków i porozumień międzygminnych, tworzyć lub 
przystępować do stowarzyszeń oraz zawierać umowy z innymi podmiotami, w tym 
organizacjami pozarządowymi. 
2. Gmina może prowadzić działalność gospodarczą wykraczającą poza zadania, o 
charakterze użyteczności publicznej wyłącznie w przypadkach określonych 
przepisami prawa. 
3. Tworzenie jednostek organizacyjnych, o których mowa w ust. 1 następuje w drodze 
uchwały Rady. 
 

§ 6. 
Organami Gminy są: 
1) Rada Gminy Będzino, 
2) Wójt Gminy Będzino. 
 

Rozdział 2 
Rada i jej komisje 

 
§ 7. 

1. Rada jest organem stanowiącym i kontrolnym w Gminie. 
2. W skład Rady wchodzi 15 radnych. 
3. Uchwały Rady zapadają zwykłą większością głosów, w obecności co najmniej 
połowy ustawowego składu Rady w głosowaniu jawnym, chyba że przepisy ustaw 
stanowią inaczej. 
4. Jeżeli projekt uchwały uzyskał w głosowaniu jednakową ilość głosów „za” i 
jednakową ilość głosów „przeciw”, oznacza to, że uchwała nie została podjęta. 
 

§ 8. 
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1. Rada wybiera ze swego grona Przewodniczącego i dwóch Wiceprzewodniczących
bezwzględną większością głosów w obecności, co najmniej połowy ustawowego
składu Rady, w głosowaniu tajnym.
2. Funkcji, o których mowa w ust. 1, nie można łączyć z członkostwem w Komisji
Rewizyjnej i w Komisji ds. skarg, wniosków i petycji.
3. Wyłącznym zadaniem Przewodniczącego jest organizowanie pracy Rady oraz
prowadzenie jej obrad. W przypadku nieobecności Przewodniczącego, jego zadania
wykonuje wyznaczony przez niego Wiceprzewodniczący.

§ 9.
1. Rada obraduje na sesjach zwoływanych przez Przewodniczącego zgodnie z
uchwalonym ramowym planem pracy rady, nie rzadziej jednak niż raz na kwartał.
2. W razie potrzeby Rada może dokonywać zmian i uzupełnień w planie pracy.

§ 10.
1. Miejscem odbywania sesji Rady jest siedziba organów gminy - Urząd Gminy
Będzino.
2. Przewodniczący Rady może zwoływać sesje wyjazdowe.
3. Sesję zwołuje Przewodniczący, a w razie jego nieobecności wyznaczony przez niego
Wiceprzewodniczący Rady.
4. Zawiadomienie o terminie, miejscu i proponowanym porządku obrad sesyjnych
oraz projekty uchwał przekazuje się radnym najpóźniej na 7 dni kalendarzowych
przed terminem obrad za pośrednictwem systemu informatycznego, oraz w wersji
papierowej.
5. Termin, o którym mowa w ust. 4 rozpoczyna bieg od dnia następnego po doręczeniu
powiadomień i nie obejmuje dnia odbywania sesji.
6. W razie niedotrzymania terminu, o którym mowa w ust. 4 Rada może podjąć
uchwałę o odroczeniu sesji i wyznaczyć nowy termin jej odbycia. Wniosek o
odroczenie sesji może być zgłoszony poprzez radnego tylko na początku obrad, przed
głosowaniem nad ewentualnym wnioskiem o zmianę porządku obrad.
7. Zawiadomienie o terminie, miejscu i przedmiocie obrad Rady musi być podane do
publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo przyjęty.
8. W razie konieczności zwołania sesji nadzwyczajnej, Przewodniczący obowiązany
jest zwołać sesję na dzień przypadający w terminie 7 dni od dnia złożenia wniosku.
Termin powiadomienia radnych o sesji może być krótszy, niż przewidziany w ustępie
4.
9. W zawiadomieniu o sesji należy podać porządek obrad i miejsce odbycia obrad
Rady oraz dołączyć projekty uchwał wraz z uzasadnieniem i inne niezbędne materiały
związane z porządkiem obrad.
10. Zawiadomienie o zwołaniu sesji połączone jest z informacją, że porządek obrad
oraz projekty uchwał są do odebrania (a w wyjątkowych przypadkach tylko do
wglądu) w biurze Rady lub w innym określonym miejscu.
11. Zgłoszenia mieszkańców Gminy do uczestnictwa w debacie nad raportem o stanie
Gminy, o której mowa w ustawie przyjmowane są w Urzędzie Gminy od dnia, w
którym zwołano sesję, na której ma być podjęta uchwała Rady w sprawie udzielenia
Wójtowi wotum zaufania.
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§ 11. 
1. Rada może odbywać wspólne sesje z radami innych jednostek samorządu  
terytorialnego, w szczególności dla rozpatrzenia i rozstrzygnięcia ich wspólnych 
spraw. 
2. Wspólne sesje organizują przewodniczący rad zainteresowanych jednostek 
samorządu terytorialnego. 
3. Zawiadomienie o wspólnej sesji podpisują wspólnie przewodniczący lub  
upoważnieni wiceprzewodniczący zainteresowanych jednostek samorządu 
terytorialnego. 
4. Koszty wspólnej sesji ponoszą równomiernie zainteresowane jednostki samorządu 
terytorialnego, chyba że radni uczestniczący we wspólnej sesji postanowią inaczej. 
5. Przebieg wspólnych obrad może być uregulowany wspólnym regulaminem  
uchwalonym  przed przystąpieniem do obrad. 
 

§ 12. 
1. Wójt obowiązany jest udzielić Radzie wszelkiej pomocy technicznej i organizacyjnej 
w przygotowaniu i odbyciu sesji oraz komisji Rady. 
2.  Osoby uczestniczące w sesji zajmują miejsca wskazane przez Przewodniczącego. 
3. Sesje Rady są jawne, chyba że przepis szczególny stanowi inaczej. 
4. Porządek obrad sesji Rady powinien zostać wyczerpany w zasadzie na jednym 
posiedzeniu. Na wniosek Przewodniczącego lub radnego Rada może postanowić o 
przerwaniu obrad i ich kontynuowaniu w innym terminie, na kolejnym posiedzeniu 
tej samej sesji. 
5. O przerwaniu obrad, zgodnie z ust. 4, Rada może postanowić w szczególności ze 
względu na brak możliwości wyczerpania porządku obrad lub konieczność  jego  
rozszerzenia,  potrzebę dostarczenia dodatkowych materiałów lub inne 
nieprzewidziane przeszkody uniemożliwiające  Radzie podejmowanie uchwał. 
6. W protokole obrad Rady odnotowuje się fakt przerwania obrad, o których mowa w 
ust. 5, imiona i nazwiska nieobecnych radnych oraz radnych, którzy bez  
usprawiedliwienia  opuścili  obrady  przed  ich zakończeniem. 
 

§ 13. 
1. Rada rozpoczyna obrady w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 

Rady. 
2. Radny potwierdza podpisem na liście obecności swoją obecność na sesji Rady  

i posiedzeniu komisji, lub w systemie elektronicznym. 
3. W przypadku, gdy liczba radnych obecnych na sesji zmniejszy się poniżej 

połowy ustawowego składu Rady, Przewodniczący nie przerywa obrad, 
niemożliwe jest jednak wówczas podejmowanie uchwał. 

4. Rada obraduje na podstawie przyjętego porządku obrad. Zmiany wprowadza 
się bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady. 

5. Porządek obrad każdej sesji powinien obejmować w szczególności: 
1) otwarcie sesji, powitanie, stwierdzenie kworum; 
2) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
3) przedstawienie porządku obrad; 
4) wolną trybunę 
5) podjęcie uchwał; 
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6) Ustną informację Wójta o działaniach w okresie międzysesyjnym informacja 
powinna zawierać wykaz odbytych spotkań wraz z opisem czego dotyczyły i 
podjętych działań, wykonanie uchwał, informacje o przeprowadzonych 
przetargach i odpowiedzi na zapytania z poprzednich sesji i interpelacje 
Radnych 

7) wolne wnioski i zapytania; 
8)  zamknięcie sesji. 

      6. Przepisy pkt 5 ust. 2,4,6 i 7 nie dotyczą sesji zwołanej w trybie § 10 ust. 8.  
 

§ 14. 
1. Przewodniczący prowadzi obrady sesji zgodnie z uchwalonym porządkiem obrad, 
otwierając i zamykając dyskusje nad każdym z punktów porządku. 
2. Radny nie może zabierać głosu bez zezwolenia Przewodniczącego. 
3. Przewodniczący może zabierać głos w każdej chwili obrad. 
4. Przewodniczący może udzielić głosu osobom zaproszonym na sesję Rady. 
5. Przewodniczący czuwa nad sprawnym przebiegiem obrad, zwłaszcza w 
odniesieniu do wystąpień radnych i innych osób uczestniczących w sesji. Czas 
wystąpienia mówcy wynosi maksymalnie pięć minut, jednak w uzasadnionych 
przypadkach Przewodniczący może wyrazić zgodę na przedłużenie wypowiedzi oraz 
na ilość wypowiedzi. 
6. Jeżeli treść lub sposób wystąpienia albo zachowanie radnego albo osób 
uczestniczących w sesji lub czas wystąpienia zakłóca porządek obrad lub powagę sesji, 
Przewodniczący po zwróceniu uwagi, może odebrać mu głos. Fakt ten odnotowuje się 
w protokole sesji. 
7. Przewodniczący, po uprzednim zwróceniu uwagi, może nakazać opuszczenie sali 
obrad Rady osobom będącym publicznością, które swoim zachowaniem zakłócają 
porządek obrad lub naruszają powagę sesji. 
 

§ 15. 
1. Przewodniczący udziela głosu radnym na sesji, w kolejności zgłoszeń. 
2. Radni składają interpelacje dotyczące spraw, o istotnym znaczeniu dla Gminy. 
3. Zapytanie składa się w sprawach aktualnych problemów Gminy, a także w celu 
uzyskania informacji, o konkretnym stanie faktycznym. 
4. Radny może składać interpelacje i zapytania na sesji lub w okresie międzysesyjnym. 
5. Zapytania i interpelacje, radny kieruje na piśmie do Wójta za pośrednictwem 
Przewodniczącego Rady. 
6. Treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi podawana jest do 
publicznej wiadomości ustnie na kolejnej sesji przez publikację w Biuletynie Informacji 
Publicznej na stronie internetowej, oraz w systemie elektronicznym. 
7. Przewodniczący udziela głosu poza kolejnością w sprawie wniosków formalnych, 
w szczególności dotyczących: 
1) stwierdzenia kworum, 
2)zmiany lub uzupełnienia porządku obrad, 
3) zakończenia dyskusji i podjęcia uchwały, 
4) sposobu głosowania, 
5) zamknięcia listy mówców lub kandydatów, 
6) ograniczenia czasu wystąpień, 
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7) zarządzenia przerwy, 
8) odesłania projektu uchwały do komisji lub projektodawcy, 
9) sprecyzowania wniosku poddanego pod głosowanie, 
10) przestrzegania regulaminu obrad, 
11) przeliczenia głosów, 
12) zgłoszenia autopoprawki do projektu uchwały lub jego wycofania, 
8. Wnioski w sprawach formalnych Rada rozstrzyga niezwłocznie po ich zgłoszeniu. 
 

§ 16. 
1. Przewodniczący zamyka dyskusję po wyczerpaniu listy mówców, w razie potrzeby 
może zarządzić przerwę w celu umożliwienia właściwej komisji lub Wójtowi zajęcia  
stanowiska  wobec zgłoszonych wniosków albo przygotowania poprawek w 
rozpatrywanym projekcie uchwały lub innym dokumencie. 
2. Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący rozpoczyna procedurę głosowania. Po 
zarządzeniu głosowania można zabrać głos tylko w celu zgłoszenia i uzasadnienia  
wniosku  formalnego  o  sposobie  lub  porządku głosowania. 
3. Przy głosowaniu wniosków, w pierwszej kolejności Przewodniczący poddaje pod 
głosowanie wniosek najdalej idący, który wyklucza potrzebę głosowania pozostałych 
wniosków. Ewantualny spór, co do tego, który z wniosków jest najdalej idący 
roztrzyga Przewodniczący obrad. 
 

§ 17. 
1. Z inicjatywą uchwałodawczą mogą wystąpić: 
1) co najmniej 5 radnych, 
2) Przewodniczący Rady, 
3) Komisja Rady, 
4) Klub radnych, 
5) Wójt, 
6) komitet inicjatywy uchwałodawczej występujący z obywatelską inicjatywą 
uchwałodawczą, 
7) jeden radny, nie częściej niż raz na kwartał,  
2. Projekty uchwał opiniują właściwe komisje Rady. 
3. Projekty uchwał zgłoszone przez podmioty wymienione w ust. 1 z wyjątkiem pkt. 5 
wymagają zaopiniowania przez Wójta, jeżeli rodzą skutki finansowe. 
4. Przewodniczący przekazuje projekty uchwał właściwym komisjom i Wójtowi, 
wyznaczając odpowiedni termin do wyrażenia opinii. Termin wydania opinii:  
od 7 do 30 dni od dnia jej doręczenia. Termin ustalany jest każdorazowo przez 
Przewodniczącego Rady w zależności od złożoności sprawy. 
5. Projekt uchwały winien być poddany pod głosowanie na kolejnej sesji liczonej od 
daty wyrażenia opinii, o których mowa w ust. 4. 
6. Projekty uchwał są opiniowane, co do ich zgodności z prawem przez radcę 
prawnego działającego na rzecz Gminy. 
 

§ 18. 
1. Projekt uchwały powinien określać w szczególności: 
1) tytuł uchwały, 
2) podstawę prawną, 
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3) postanowienia merytoryczne, 
4) w miarę potrzeby określenie źródła finansowania realizacji uchwały, 
5) określenie organu odpowiedzialnego za wykonanie uchwały, 
6) ustalenie terminu obowiązywania uchwały 
2. Projekt uchwały powinien zostać przedłożony Radzie wraz z uzasadnieniem oraz 
informacją o skutkach finansowych.  
 

§ 19. 
1. Uchwały Rady podpisuje Przewodniczący Rady 
2. W razie nieobecności Przewodniczącego uchwały podpisuje Wiceprzewodniczący 
prowadzący sesję. 
3. Uchwały poza postanowieniami proceduralnymi są sporządzane w formie 
odrębnych dokumentów. 
 

§ 20. 
1. Podjętym uchwałom nadaje się kolejne numery, podając cyframi rzymskimi numer 
sesji, cyframi arabskimi numer uchwały oraz rok podjęcia uchwały, z zachowaniem 
ciągłości numeracji w czasie kadencji. Uchwałę opatruje się datą posiedzenia, na 
którym została podjęta. 
2. Wójt ewidencjuje oryginały uchwał w rejestrze uchwał i przechowuje je wraz z 
protokołami z sesji Rady. 
3. Wójt przekazuje uchwały do realizacji odpowiednim podmiotom. 
 

§ 21. 
1. W głosowaniu jawnym głosowania odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie  i  utrwalenie  imiennego  wykazu  głosowań  radnych,  
a  gdy  nie  jest  to  możliwe  z  przyczyn technicznych przeprowadza się głosowanie 
imienne zgodnie z § 23. ust 2. 
2. Głosowanie jawne przeprowadza Przewodniczący. 
3. Do obliczenia głosów w głosowaniu jawnym Przewodniczący może wyznaczyć do  
pomocy Wiceprzewodniczącego. 
4. Wyniki głosowania jawnego odnotowuje się w protokole sesji. 
5. Wyniki głosowania jawnego ogłasza Przewodniczący. 
 

§ 22. 
1. Głosowanie tajne przeprowadza się w przypadkach określonych w ustawach. 
2. W głosowaniu tajnym radni głosują na kartach opatrzonych pieczęcią Rady. 
3. Głosowanie tajne przeprowadza komisja skrutacyjna w składzie co najmniej 
trzyosobowym wybrana przez Radę spośród radnych. Komisja skrutacyjna wybiera 
przewodniczącego komisji. 
4. Kart do głosowania nie może być więcej niż radnych obecnych na sesji. 
5. Przewodniczący komisji skrutacyjnej ogłasza wyniki głosowania tajnego 
niezwłocznie po ich ustaleniu. 
6. Z głosowania tajnego komisja skrutacyjna sporządza protokół, który stanowi 
załącznik do protokołu sesji, zawierający: 
1) datę i przedmiot głosowania, 
2) skład komisji skrutacyjnej, 
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3) ilość radnych obecnych na sesji, 
4) liczbę wydanych kart do głosowania, 
5) liczbę kart wrzuconych do urny, 
6) liczbę głosów  
7) stwierdzenie ważności głosowania. 
8) wynik głosowania 
 

 
§ 23. 

1. Głosowanie imienne stosuje się zgodnie z art. 28a ust. 5 i art. 28b ust. 4 Ustawy. 
2. Głosowanie imienne jest to rodzaj głosowania jawnego, radnych kolejno 
wyczytywanych przez Przewodniczącego i wypowiedzenie przez nich słów „za” albo 
„przeciw”, albo „wstrzymuję się”, co zostaje odnotowane w protokole obrad. 
 

§ 24. 
1. Głosowanie zwykłą większością głosów oznacza, że przyjęty zostaje wniosek, który 
uzyskał największą liczbę głosów. Głosów nieważnych lub wstrzymujących się nie 
dolicza się do żadnej z grupy głosujących. 
2. Głosowanie bezwzględną większością głosów oznacza, że przyjęty zostaje wniosek, 
który uzyskał wynik, o wartości większej niż 50% ustawowego składu rady (tj. 
minimum 8 głosów „za”). 
 

§ 25. 
1. Z przebiegu sesji Rady sporządza się protokół. 
2. Protokół z sesji powinien w szczególności zawierać: 
1) numer, datę i miejsce odbywania sesji, godzinę jej rozpoczęcia i zakończenia oraz 
wskazywać numery uchwał, imię i nazwisko przewodniczącego obrad i protokolanta, 
2) stwierdzenie prawomocności posiedzenia, 
3) imiona i nazwiska nieobecnych członków Rady, 
4) odnotowanie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji, 
5) ustalony porządek obrad, 
6) przebieg obrad, który jest zapisywany w punktach z określeniem czasu nagrania 
(rejestracji). Punkty zawierają chronologiczny i hasłowy przebieg sesji min. tytuł 
uchwał, a w szczególności treść wystąpień albo ich streszczenie, teksty zgłoszonych, 
jak również uchwalonych wniosków, 
7) imienny przebieg jawnego głosowania, a w przypadku tajnego głosowania 
informację o liczbie głosów: „za”, „przeciw”, „wstrzymujących” oraz głosów 
nieważnych,   
8) podpis Przewodniczącego obrad i osoby sporządzającej protokół 
3. Załącznikami do protokołu są między innymi nagrania z sesji, teksty przyjętych 
przez Radę uchwał, listy obecności oraz inne dokumenty złożone lub wytworzone w 
trakcie sesji na piśmie. 
4. Protokół z sesji udostępnia się do publicznej wiadomości na stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej gminy oraz w Urzędzie Gminy bezpośrednio po jego 
sporządzeniu, lecz nie później niż 7 dni przed kolejną sesją Rady Gminy. 
5. W trakcie obrad lub od momentu udostępnienia do publicznej wiadomości, ale nie 
później niż na najbliższej sesji radni mogą zgłaszać pisemne poprawki lub 
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uzupełnienia do protokołu, przy czym o ich uwzględnieniu roztrzyga Rada Gminy po 
wysłuchaniu protokolanta i przesłuchaniu nagrania z przebiegu sesji. 
6. Obrady Rady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 
obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej  
na stronie internetowej przez okres trwania kadencji Rady i 14 miesięcy po jej 
zakończeniu. 
7.Wszystkie nagrania sesji muszą być archiwizowane zgodnie z instrukcją 
kancelaryjną.   
 
 
 

§ 26. 
Obsługę Rady i jej komisji zapewnia pracownik Urzędu Gminy (Biura Rady) 
wyznaczony przez Wójta. 
 

§ 27. 
1. Rada, w drodze uchwały, może powoływać ze swojego grona stałe i doraźne  
komisje  do określonych zadań, określając przedmiot ich działania oraz skład 
osobowy. 
2. Komisje podlegają Radzie w całym zakresie swojej działalności, przedkładają jej 
swoje plany pracy  
3. Pracą każdej komisji kieruje przewodniczący wybierany przez członków komisji. 
Komisja może również wybrać wiceprzewodniczącego. 
4. Radny może być członkiem tylko jednej komisji stałej, z wyjątkiem członkostwa w 
Komisji rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
5. Propozycje składu osobowego komisji oraz zmian w tym składzie przedstawia 
Radzie Przewodniczący na wniosek zainteresowanych radnych, klubów radnych lub 
komisji. 
 

§ 28. 
1. Komisja obraduje w obecności co najmniej połowy swojego składu. 
2. W posiedzeniach komisji, oprócz jej członków, mogą uczestniczyć: Przewodniczący, 
radni nie będący członkami komisji, Wójt, Zastępca Wójta, przedstawiciele klubu  
radnych  lub  inne osoby,  o  ile  na  mocy  przepisów szczególnych nie jest wyłączona 
jawność obrad. 
3. Przewodniczący komisji może zaprosić na jej posiedzenie osoby, których obecność 
jest uzasadniona ze względu na przedmiot rozpatrywanej sprawy. 
4. Komisja może zapraszać na swoje posiedzenia pracowników Urzędu Gminy 
merytorycznie odpowiedzialnych za rozpatrzenie sprawy. 
5. Komisja może zapraszać na posiedzenia kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy, dyrektorów instytucji kultury, a także pracowników tych jednostek. 
6. Posiedzenia komisji są utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 
dźwięk.  
7. O transmitowaniu obrad komisji decyduje jej Przewodniczący. 
8. Do posiedzeń komisji stałych stosuje się odpowiednio przepisy o posiedzeniach 
Komisji Rewizyjnej. 
9. Wykonując swe zadania Komisja jest uprawniona do: 
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1) otrzymywania od Wójta, pisemnego wniosku z uzasadnieniem lub projekt uchwały 
z uzasadnieniem, 
2) otrzymywania od Wójta, dodatkowych informacji w formie ustnej i pisemnej 
3) wglądu w dokumenty będące w posiadaniu Urzędu Gminy i jednostek 
organizacyjnych podlegających Gminie wraz z możliwością uzyskania kopii 
potwierdzonych zapisem „za zgodność z oryginałem”, 
4) zapraszania osób zainteresowanych, 
5) przeprowadzenia wizji lokalnej, 
10. Wójt obowiązany jest dostarczyć Komisji pisemne informacje oraz dokumentację, 
o której mowa w ust. 9 pkt. 1-3 najpóźniej na 3 dni przed terminem posiedzenia 
Komisji lub wyjątkowych sytuacjach na zasadzie określonej przez Przewodniczącego 
Komisji.       

§ 29. 
1. Komisje podejmują rozstrzygnie ̨cia w formie wniosków i opinii, zwykłą większością 
głosów w obecności co najmniej połowy jej składu, w głosowaniu jawnym. W 
przypadku równej liczby głosów decyduje głos przewodniczącego komisji. 
2. Opinia komisji w tematach niebędących projektem uchwały może być 
przedstawiona przez Przewodniczącego komisji pozostałym radnym.  
 

§ 30. 
1. Rada powołuje ze swego grona następujące komisje stałe: 
       a)  komisję budżetowo - finansową; 

b)  komisję infrastruktury technicznej; 
c) komisję oświatowo - społeczną; 
d) komisję rolnictwa, przemysłu i turystyki 
e) komisję rewizyjną; 
f) komisję skarg, wniosków i petycji.  

2. Komisja stała działa zgodnie z rocznym planem pracy zatwierdzonym przez  Radę. 
Rada może dokonywać zmian w zatwierdzonym planie pracy komisji. 
 

§ 31. 
1. Zakres działania, kompetencje oraz skład osobowy komisji doraźnej określa Rada w 
uchwale o powołaniu takiej komisji. 
2. Uchwała o powołaniu komisji doraźnej określa termin, w którym komisja ma 
wykonać powierzone jej zadania. 
3. Z upływem terminu, o którym mowa w ust. 2, komisja ulega rozwiązaniu. 
4. Do komisji doraźnych stosuje się odpowiednio przepisy Statutu dotyczące komisji  
stałych, z uwzględnieniem ust. 1. 
 

§ 32. 
1. Komisje Rady mogą odbywać wspólne posiedzenia. 
2. Komisje Rady mogą podejmować współpracę z odpowiednimi komisjami innych 
gmin, zwłaszcza sąsiadujących, a nadto z innymi podmiotami, jeśli jest to uzasadnione 
przedmiotem ich działalności. 
3. Komisje wypracowują opinie oraz wnioski i przekazują je Radzie. 
4. Pracami komisji obradujących wspólnie kieruje przewodniczący komisji wybrany 
spośród obecnych członków poszczególnych komisji.  
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§ 33. 

1. Rada powołuje Komisję ds. skarg, wniosków i petycji w celu rozpatrzenia skarg na 
działania Wójta i gminnych jednostek organizacyjnych. 
2. W skład Komisji ds.  skarg, wniosków i petycji wchodzą radni, w tym  
przedstawiciele  wszystkich klubów. 
3. Komisja proceduje w sposób uwzględniający zasady i terminy rozpatrywania skarg, 
wniosków i petycji przewidziane w odrębnych przepisach, w szczególności w 
przepisach Działu VIII ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2021 r., poz. 735 z późn. zm.) oraz ustawy z dnia 11 lipca 
2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r., poz. 870). 
4. Skargi i wnioski wnosi się pisemnie, pocztą elektroniczną oraz ustnie do protokołu. 
5. Petycje wnosi się pisemnie lub pocztą elektroniczną. 
6. Skargi, wnioski i petycje składa się na adres: Urząd Gminy Będzino, Biuro Rady, 
Będzino 19; 76-037 Będzino. 
7. Skargi, wnioski i petycje wniesione bez podania imienia i nazwiska (nazwy) oraz 
adresu wnoszącego pozostawia się bez rozpoznania. 
8. Posiedzenia Komisji odbywają się niezwłocznie po przekazaniu skargi, wniosku lub 
petycji przez Przewodniczącego Rady.  
9. Komisja prowadzi postępowanie mające na celu wyjaśnienie sprawy, w tym w 
szczególności: 
1) zapoznaje się z wyjaśnieniami osoby na którą złożono skargę, 
2) zasięga w miarę potrzeby dodatkowych opinii i wyjaśnień. 
10. Komisja rozpatruje wpływające do Rady skargi, wnioski i petycje kierując się 
zasadami legalności, obiektywizmu i rzetelności oraz przygotowuje w tej sprawie 
projekt uchwały albo stanowisko odnośnie rozpatrzenia wniosku. 
11. Rozpatrzenie skargi, wniosku lub petycji przez komisję obejmuje: analizę treści, 
przeprowadzenie czynności wyjaśniających, ustalenie stanowiska komisji. 
12. Z przeprowadzonych czynności komisja sporządza protokół, a okoliczności w nim 
wskazane stanowią podstawę przygotowania projektu uchwały Rady w sprawie 
skargi, wniosku lub petycji. 
13. Komisja proceduje w sposób umożliwiający Radzie zachowanie ustawowych 
terminów rozpatrywania skarg, wniosków i petycji. 
14. Członek Komisji podlega wyłączeniu z udziału w rozpoznawaniu skargi jeżeli 
dotyczy ona jego lub jego małżonka, a także krewnych, powinowatych lub osoby 
pozostającej z nim we wspólnym pożyciu. 
15. Skargi, wnioski i petycje ogłaszane są po ich wpływie w BIP Gminy Będzino po ich 
rozstrzygnięciu podlegają wraz ze złożoną dokumentacją wpisowi do rejestru skarg, 
wniosków i petycji prowadzonego przez Biuro Rady. 
 

§ 34. 
1. Radni mogą tworzyć kluby radnych. 
2. Klub może utworzyć co najmniej 3 radnych. 
3. Przynależność radnych do klubów jest dobrowolna. Radny może być członkiem 
tylko jednego klubu. 
4. Klub ulega rozwiązaniu z mocy prawa, jeżeli liczba członków spadnie poniżej 3 
radnych. 
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§ 35. 

1. Utworzenie klubu radnych należy zgłosić Przewodniczącemu na piśmie w ciągu 30 
dni od daty zebrania założycielskiego. 
2. Zgłoszenie utworzenia klubu radnych powinno zawierać: 
1) imię i nazwisko przewodniczącego klubu, 
2) listę członków klubu z  określeniem  funkcji  wykonywanych  w  klubie  oraz  
własnoręcznym  podpisem członka klubu, 
3) nazwę klubu - jeżeli klub ją posiada. 
3. Działalność klubów radnych nie może być finansowana z budżetu Gminy. 
4. Kluby radnych działają zgodnie z uchwalonymi przez siebie regulaminami. 
Regulamin klubu nie może być sprzeczny ze Statutem Gminy. 
5. Przedstawiciele klubów mogą przedstawiać stanowiska klubów we wszystkich  
sprawach  będących przedmiotem obrad Rady. 
6. Obsługę kancelaryjną kluby zapewniają we własnym zakresie. 
7. Przewodniczący Klubu zobowiązany jest do zgłoszenia na piśmie. 
Przewodniczącemu Rady zmiany liczby członków, oraz rozwiązania  Klubu w ciągu 
7 dni od zmian. 
 

§ 36. 
1. Działalność organów Gminy jest jawna. Sesje Rady i Komisji są jawne, chyba że 
przepis ustawy stanowi inaczej. 
2. Informacje o mających się odbyć Sesjach Rady  i posiedzeniach  Komisji  umieszcza  
się  na  tablicy ogłoszeń w Urzędzie oraz na stronie internetowej gminy, co najmniej 
na 3 dni przed posiedzeniem. Nie dotyczy to   sesji   nadzwyczajnej o której mowa w 
§   10 ust. 8 w takiej  sytuacji informację o sesji umieszcza się niezwłocznie po jej 
zwołaniu. 
3. W uzasadnionych przypadkach możliwy jest krótszy termin wywieszenia 
informacji. 
4. Mieszkańcy Gminy mają prawo wglądu do dokumentów wynikających z 
wykonywania zadań publicznych w tym protokołów posiedzeń organów gminy i 
komisji Rady w pokoju biura Rady. Dokumenty należy przeglądać i korzystać z nich 
w biurze Rady w obecności odpowiedniego pracownika Urzędu ds. obsługi Rady lub 
innego wyznaczonego przez Wójta pracownika.  
 

Rozdział 3 
Zasady i tryb działania Komisji Rewizyjnej 

 
§ 37. 

Komisja działa na postawie ustawy i Statutu. 
 

§ 38. 
Komisja podlega wyłącznie Radzie. 
 

§ 39. 
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1.W skład Komisji Rewizyjnej wchodzą radni, w tym przedstawiciele wszystkich 
klubów, z wyjątkiem radnych pełniących funkcje Przewodniczącego i 
Wiceprzewodniczących Rady. 
2. Komisja działa w oparciu o roczne plany pracy, które przedstawia Radzie do 
uchwalenia. 
3. Komisja podejmuje kontrole zgodnie z planem pracy uchwalonym przez Radę. 
4. Rada może zlecić Komisji przeprowadzenie kontroli o charakterze doraźnym. 
5. Rada zlecając Komisji przeprowadzenie kontroli określa zakres i przedmiot kontroli 
oraz termin jej przeprowadzenia. 
 

§ 40. 
1. Rada wybiera w głosowaniu jawnym członków Komisji Rewizyjnej w liczbie od 3 
do 5. Pracą Komisji kieruje jej przewodniczący wybierany spośród członków Komisji 
na jej pierwszym posiedzeniu. 
2. Przewodniczący Komisji: 
1) organizuje pracę Komisji, 
2) zwołuje posiedzenia i kieruje obradami Komisji, 
3) składa Radzie sprawozdania z działalności Komisji, które stanowią osobny punkt 
porządku obrad. 
 

§ 41. 
1. Posiedzenia Komisji zwoływane są przez Przewodniczącego Komisji w miarę 
potrzeb. 
2. Przewodniczący Komisji zobowiązany jest zwołać Komisję na pisemny wniosek 1/2 
ogólnej liczby członków Komisji. 
3. W wyjątkowych wypadkach posiedzenie Komisji może zwołać Przewodniczący 
Rady. 
4. W posiedzeniach Komisji mogą uczestniczyć eksperci zaproszeni na wniosek 
Komisji, za zgodą Przewodniczącego Rady. 
5. Komisja Rewizyjna może na zlecenie Rady lub po powzięciu stosownych uchwał 
przez wszystkie zainteresowane komisje, współdziałać w wykonywaniu funkcji 
kontrolnej z innymi komisjami Rady, w zakresie ich właściwości rzeczowej. 
6. Współdziałanie może polegać w szczególności na wymianie uwag, informacji i 
doświadczeń dotyczących działalności kontrolnej oraz na przeprowadzeniu 
wspólnych kontroli. 
7. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej może zwracać się do przewodniczących innych 
komisji Rady o oddelegowanie w skład zespołu kontrolnego radnych mających 
kwalifikacje w zakresie tematyki objętej kontrolą. 
8. Przewodniczący Rady zapewnia koordynację współdziałania poszczególnych 
komisji w celu właściwego ich ukierunkowania, zapewnienia skuteczności działania 
oraz unikania zbędnych kontroli. 
9. Komisja podejmuje rozstrzygnięcia w formie stanowisk, opinii i wniosków zwykłą 
większością głosów, w obecności co najmniej połowy składu Komisji w głosowaniu 
jawnym. W przypadku równej liczby głosów "za" i "przeciw" decyduje głos radnego 
prowadzącego posiedzenie Komisji. 
10. Udział w głosowaniu biorą wyłącznie członkowie Komisji. 
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§ 42. 
Przedmiotem działania Komisji jest w szczególności: 
1) kontrola działalności Wójta: 
a) formalna i merytoryczna ocena realizacji zadań Wójta, o których mowa w art. 30 
ust. 1 i 2 ustawy, 
b) ocena form i zakresu nadzoru sprawowanego przez Wójta nad działalnością 
gminnych jednostek organizacyjnych, 
2) kontrola działalności gminnych jednostek organizacyjnych, w zakresie: 
a) realizacji zadań statutowych, 
b) wykorzystania środków finansowych, 
c) sposobu gospodarowania powierzonym mieniem gminnym; 
3) kontrola działalności jednostek pomocniczych gminy; 
4) wyrażanie opinii w sprawach: 
a) wniosków złożonych przez co najmniej 1/4 ustawowego składu Rady o 
przeprowadzenie referendum w sprawie odwołania Wójta z innej przyczyny niż 
nieudzielenie absolutorium, 
b) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy, sprawozdania finansowego i 
informacji o stanie mienia komunalnego za dany rok, 
5) występowanie z wnioskiem do Rady w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 
absolutorium Wójtowi. 
 

§ 43. 
Komisja przeprowadza kontrolę w oparciu o następujące kryteria: 
1) legalności; 
2) gospodarności; 
3) rzetelności; 
4) celowości. 
 

§ 44. 
Przewodniczący Rady na wniosek Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej zawiadamia 
Wójta oraz kierownika jednostki kontrolowanej o zamiarze przeprowadzenia kontroli 
co najmniej na 3 dni przed terminem kontroli. 
 

§ 45. 
1. Kontrole przeprowadza Komisja Rewizyjna w pełnym składzie lub wyłoniony 
spośród członków Komisji zespół kontrolny, nie mniejszy niż połowa składu Komisji. 
2. Członkowie zespołu kontrolnego działają na podstawie imiennego upoważnienia 
do przeprowadzenia kontroli wystawionego przez Przewodniczącego Komisji. 
3. W upoważnieniu winny być wyszczególnione: termin, przedmiot oraz zakres 
kontroli w kontrolowanej jednostce. 
4. Czynności kontrolne wykonywane są w dniach oraz godzinach pracy 
kontrolowanego podmiotu. 
5. Kontrolujący obowiązani są przed przystąpieniem do czynności kontrolnych okazać 
kierownikowi kontrolowanego podmiotu upoważnienia, o których mowa w ust. 2. 
 

§ 46. 
Komisja (zespół kontrolny) uprawniona jest do: 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: 080A94F5-4284-43C9-8361-D80C4DB50F28. Projekt Strona 14



 15 

1) wstępu do pomieszczeń oraz innych obiektów jednostki kontrolowanej; 
2) wglądu do akt i dokumentów znajdujących się w kontrolowanej jednostce i 
związanych z jej działalnością w obecności pracownika wyznaczonego przez 
kierownika kontrolowanej jednostki; 
3) zabezpieczenia dokumentów oraz innych dowodów; 
4) wnioskowania do Przewodniczącego Rady o powołanie biegłego do zbadania 
spraw będących przedmiotem kontroli; 
5) żądania od pracowników kontrolowanej jednostki ustnych i pisemnych wyjaśnień 
w sprawach dotyczących przedmiotu kontroli; 
6) przyjmowania oświadczeń od pracowników kontrolowanej jednostki. 
 

§ 47. 
1. Kierownik jednostki kontrolowanej jest zobowiązany do zapewnienia 
kontrolującym odpowiednich warunków i środków niezbędnych do sprawnego 
przeprowadzenia kontroli. 
2. Podczas dokonywania czynności kontrolnych członkowie Komisji (zespołu 
kontrolnego) są zobowiązani do przestrzegania: 
1) przepisów o bezpieczeństwie i higienie pracy obowiązujących na terenie 
kontrolowanej jednostki; 
2) przepisów o postępowaniu z wiadomościami zawierającymi informacje niejawne w 
zakresie obowiązującym w jednostce kontrolowanej; 
3) przepisów dotyczących innych tajemnic określonych w ustawach. 
3. Działalność Komisji (zespołu kontrolnego) nie może naruszać obowiązującego w 
jednostce kontrolowanej porządku pracy, w tym kompetencji organów sprawujących 
kontrolę służbową. 
 

§ 48. 
Zadaniem Komisji (zespołu kontrolnego) jest: 
1) rzetelne i obiektywne ustalenie stanu faktycznego; 
2) ustalenie nieprawidłowości i uchybień oraz skutków i przyczyn ich powstania jak 
również osób odpowiedzialnych za ich powstanie; 
3) wskazanie przykładów dobrej i sumiennej pracy. 
 

§ 49. 
Komisja Rewizyjna przedstawia wyniki kontroli, zawarte w protokole kontroli, 
kierownikowi jednostki kontrolowanej. 
 

§ 50. 
Protokół kontroli podpisują członkowie Komisji Rewizyjnej (zespołu kontrolnego) i 
kierownik jednostki kontrolowanej. 
 

§ 51. 
1. Kierownikowi jednostki kontrolowanej przysługuje prawo zgłoszenia, przed 
podpisaniem protokołu kontroli, umotywowanych zastrzeżeń, co do ustaleń 
zawartych w protokole. 
2. Zastrzeżenia należy zgłosić na piśmie w terminie 7 dni od dnia otrzymania 
protokołu kontroli. 
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3. W razie zgłoszenia zastrzeżeń, o których mowa w ust. 1 Komisja Rewizyjna (zespół 
kontrolny) obowiązana jest dokonać ich analizy, w miarę potrzeby podjąć dodatkowe 
czynności kontrolne, a w przypadku stwierdzenia zasadności zastrzeżeń zmienić lub 
uzupełnić odpowiednią część protokołu kontroli. 
4. W razie nieuwzględnienia zastrzeżeń w całości lub w części Komisja Rewizyjna 
(zespół kontrolny) przekazuje na piśmie swoje stanowisko zgłaszającemu 
zastrzeżenia. 
 

§ 52. 
1. Kierownik jednostki kontrolowanej może odmówić podpisania protokołu kontroli, 
składając w terminie 7 dni od dnia jego otrzymania pisemne wyjaśnienie tej odmowy. 
2. W razie zgłoszenia zastrzeżeń termin do zgłoszenia wyjaśnienia o odmowie 
podpisania protokołu liczy się od dnia przekazania zgłaszającemu zarzutu do 
stanowiska Komisji Rewizyjnej w sprawie zarzutów. 
3. O odmowie podpisania protokołu kontroli i o złożeniu wyjaśnienia Komisja 
Rewizyjna (zespół kontrolny) czyni wzmiankę w protokole. 
 

 
§ 53. 

 Protokół z kontroli Komisja Rewizyjna przekazuje Przewodniczącemu Rady, Wójtowi 
oraz kierownikowi jednostki kontrolowanej. 

§ 54. 
Komisja Rewizyjna może występować do organów Gminy w sprawie wniosków o 
przeprowadzenie kontroli przez Regionalną Izbę Obrachunkową, Najwyższą Izbę 
Kontroli lub inne organy kontroli. 
 

§ 55. 
1. Członek Komisji Rewizyjnej podlega wyłączeniu z udziału w kontroli, jeżeli 
przedmiot kontroli może dotyczyć praw i obowiązków jego albo jego małżonka, 
krewnych lub powinowatych. 
2. Członek Komisji może być również wyłączony z udziału w kontroli, jeżeli zachodzą 
okoliczności mogące mieć wpływ na jego bezstronność. 
3. O wyłączeniu członka Komisji z udziału w kontroli rozstrzyga Komisja Rewizyjna. 
4. Z wnioskiem o wyłączenie może wystąpić do przewodniczącego Komisji 
bezpośrednio zainteresowany członek Komisji oraz kierownik kontrolowanej 
jednostki. 
5. Od decyzji Komisji w sprawie wyłączenia z udziału w kontroli, osoby wymienione 
w ust. 4 mogą odwołać się do Rady. Rozstrzygnięcie Rady w tej mierze jest ostateczne. 
 

§ 56. 
 1. Komisja Rewizyjna składa sprawozdanie ze swej działalności, w pierwszym 
kwartale kolejnego roku kalendarzowego oraz nie później niż miesiąc przed upływem 
kadencji. 
2. Sprawozdanie powinno zawierać: 
1) liczbę, przedmiot, miejsca, rodzaj i czas przeprowadzonych kontroli; 
2) wykaz najważniejszych nieprawidłowości wykrytych w toku kontroli; 
3) wykaz rozstrzygnięć podjętych przez Komisję Rewizyjną; 
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4) wykaz analiz kontroli dokonanych przez inne podmioty wraz z najważniejszymi 
wnioskami, wynikającymi z tych kontroli. 
3. Komisja Rewizyjna może zostać zobligowana do złożenia odrębnego sprawozdania 
ze swej działalności po podjęciu stosownej uchwały Rady, określającej przedmiot i 
termin złożenia sprawozdania. 
 

Rozdział 4 
Zasady dostępu i korzystania przez obywateli 

z dokumentów Rady, Komisji i Wójta 
 

§ 57. 
Obywatelom udostępnia się dokumenty w zakresie ustalonym w ustawach. 
 

§ 58. 
Protokoły z posiedzeń Rady i komisji oraz innych gremiów Gminy podlegają 
udostępnieniu po ich formalnym przyjęciu – zgodnie z obowiązującymi przepisami 
prawa i Statutem. 
 

 
§ 59. 

1. Dokumenty z zakresu działania Rady i Komisji Rady oraz Urzędu udostępnia się w 
dniach i godzinach pracy Urzędu lub w inny sposób i w formie wskazanej we wniosku 
o udostępnienie informacji.  
2. Dokumenty z zakresu działania Wójta oraz Urzędu udostępnia pracownik 
wyznaczony przez Wójta w dniach i godzinach pracy Urzędu lub w inny sposób i w 
formie wskazanej we wniosku o udostępnienie informacji.  
 

§ 60. 
1. Z dokumentów wymienionych w § 59 można sporządzać notatki, odpisy i wyciągi, 
fotografować je lub kserować. 
2. Realizacja uprawnień określonych w ust. 1 może odbywać się wyłącznie w budynku 
Urzędu i w asyście pracownika Urzędu. 
3. Sporządzanie odpisów i kserokopii dokumentów dokonywane jest na koszt osoby 
zainteresowanej. 
 

§ 61. 
Uprawnienia, o których mowa w § 59 do § 60, podlegają ograniczeniu: 

1) w przypadku wyłączenia jawności na podstawie ustaw, 
2) do spraw indywidualnych z zakresu administracji publicznej, o ile ustawa nie 

stanowi inaczej niż art. 73 Kodeksu postępowania administracyjnego, 
3) gdy informacje publiczne stanowią prawem chronione tajemnice. 

 
Rozdział 5 

Wójt 
 

§ 62. 
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1. Organem wykonawczym Gminy Będzino jest Wójt Gminy Będzino. 
2.  Wójt w drodze zarządzenia powołuje i odwołuje swojego zastępcę. 
 

§ 63. 
1. Wójt wykonuje uchwały Rady Gminy i zadania Gminy określone przepisami prawa, 
kieruje bieżącymi sprawami Gminy oraz reprezentuje ją na zewnątrz. 
2.  W realizacji zadań własnych Gminy Wójt podlega wyłącznie Radzie Gminy. 
 

§ 64. 
1. Wójt wykonuje zadania przy pomocy Urzędu Gminy. 
2. Wójt jest kierownikiem Urzędu Gminy. 
3. Organizację i zasady funkcjonowania Urzędu Gminy określa Regulamin 
Organizacyjny Urzędu Gminy, nadany przez Wójta Gminy w drodze zarządzenia. 
4. Wójt może powierzyć prowadzenie określonych spraw Gminy w swoim imieniu 
Zastępcy Wójta lub Sekretarzowi Gminy. 
5. Wójt, jako kierownik Urzędu Gminy, wykonuje uprawnienia zwierzchnika 
służbowego w stosunku do pracowników urzędu oraz kierowników gminnych 
jednostek organizacyjnych. 
6. Wójt podejmuje rozstrzygnięcia w szczególności w formie zarządzeń, postanowień 
i decyzji administracyjnych. 
2. Zarządzeniom nadaje się kolejne numery, podając cyframi arabskimi kolejne  
numery porządkowe  oraz rok podjęcia zarządzenia.  Z początkiem każdego roku  
numeracje zarządzeń  zaczyna się  od  nr  1. Zarządzenie opatruje się tytułem. 
3. Podjęte zarządzenia publikuje się w Biuletynie Informacji Publicznej w terminie 7 
dni od ich podpisania. 
 

Rozdział 6 
Biuro Rady 

 
§ 65. 

1. Biuro Rady wykonuje zadania organizacyjno-techniczne związane z działalnością 
Rady i jej komisji. 
2.  Biuro Rady jest wyodrębnionym w strukturze Urzędu Gminy samodzielnym 
stanowiskiem pracy podlegającym bezpośrednio Sekretarzowi Gminy. 
3.  Biuro Rady w szczególności: 
1)  administruje korespondencją wpływającą do Rady i koordynuje obieg 
korespondencji, 
2)  załatwia sprawy związane z podróżami służbowymi radnych, 
3)  prowadzi kalendarz spotkań Przewodniczącego Rady, 
4)  zapewnia obsługę techniczno-organizacyjną sesji Rady i posiedzeń komisji, w tym 
sporządza protokoły z sesji, udostępnia informację publiczną z tego zakresu, udziela 
informacji interesantom, a także prowadzi ewidencję pieczęci Biura, 
5) prowadzi rejestry oraz przechowuje oryginały: uchwał, protokołów z sesji i 
posiedzeń komisji, interpelacji, wniosków radnych, skarg mieszkańców oraz 
korespondencji, 
6) współuczestniczy w wytwarzaniu wszelkiej dokumentacji merytorycznej 
powstającej w wyniku prac Rady i jej komisji oraz archiwizuje tę dokumentację. 
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Rozdział 7 

Jednostki organizacyjne Gminy 
 

§ 66. 
1. Jednostki organizacyjne Gminy tworzy się w celu wykonywania zadań Gminy. 
2. Jednostki organizacyjne Gminy tworzy, przekształca i likwiduje oraz wyposaża w 
majątek Rada. 
3. Organizację i zasady funkcjonowania jednostek organizacyjnych Gminy określają  
regulaminy organizacyjne i statuty chyba, że przepisy ustaw stanowią inaczej. 
 

Rozdział 8 
Jednostki pomocnicze Gminy. 

 
§ 67. 

1. Na terenie Gminy Będzino tworzy się następujące sołectwa, jako jednostki 
pomocnicze: 
1) Barnin/Zagaje; 
2) Będzinko;  
3) Będzino; 
4) Dobiesławiec (Barninek, Podamirowo, Radomno); 
5) Dobre (Dobre Małe, Świercz); 
6) Dobrzyca; 
7) Kiszkowo (Dworek); 
8) Kładno (Pleśna); 
9) Komory; 
10)Łopienica/Łasin Koszaliński (Wiciąże Pierwsze); 
11) Łekno (Mączno, Kazimierz Pomorski); 
12) Mścice (Łubniki, Przybyradz); 
13) Popowo (Pakosław, Ziębrze); 
14) Skrzeszewo; 
15) Słowienkowo; 
16) Smolne (Podbórz); 
17) Stoisław; 
18) Strachomino; 
19) Strzepowo; 
20) Strzeżenice; 
21) Śmiechów/Borkowice (Miłogoszcz); 
22) Tymień; 
23) Uliszki; 
24) Wierzchominko; 
25) Wierzchomino. 
 

§ 68. 
1. O utworzeniu, połączeniu i zniesieniu sołectwa rozstrzyga Rada, w drodze uchwały, 
po przeprowadzeniu konsultacji z mieszkańcami Gminy na podstawie złożonego 
przez zainteresowanych wniosku, zawierającego w szczególności; 
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1) uzasadnienie, 
2) projekt statutu sołectwa określający organizację i zakres działania sołectwa, 
3) określenie granic sołectwa, 
4) listę osób popierających, podpisaną przez co najmniej 51% mieszkańców 
zamieszkujących na obszarze danego sołectwa. 
2. Inicjatorem utworzenia, łączenia, podziału lub zniesienia sołectwa mogą być 
mieszkańcy obszaru, który dana jednostka obejmuje lub ma obejmować, albo organ 
gminy. 
3. Przy tworzeniu, łączeniu, podziale i znoszeniu sołectw należy dążyć do tego, aby 
sołectwo obejmowało obszar możliwie jednorodny ze względu na układ osadniczy i 
przestrzenny oraz więzi społeczne i gospodarcze zapewniające zdolność 
wykonywania zadań należących do samorządu mieszkańców sołectwa. 
4. Konsultacje z mieszkańcami przeprowadza się w trybie określonym przez Radę 
Gminy. 
4. Uchwała Rady w sprawie określonej w ust. 1 powinna być podjęta nie później niż 
do końca III kwartału roku poprzedzającego jej obowiązywanie. 
 

§ 69. 
1. Organem uchwałodawczym w sołectwie jest zebranie wiejskie, obejmujące 
wszystkich mieszkańców mających prawo głosowania. 
2. Organem wykonawczym w sołectwie jest sołtys wspomagany przez radę sołecką. 
3. Tryb i zasady wyboru sołtysa, członków rady sołeckiej oraz zasady zarządzania i 
korzystania z mienia gminnego określa statut sołectwa uchwalony przez Radę Gminy. 
 
 

§ 70. 
1. Sołectwa nie tworzą własnych budżetów. 
2. Zadania i potrzeby sołectw pod względem rzeczowym i finansowym realizowane 
są w ramach budżetu Gminy. 
3. Organy sołectw składają do Wójta przedmiotowe propozycje do planu budżetu  
zgodnie z obowiązującą procedurą uchwalania budżetu Gminy. Przysługuje im także 
prawo składania wniosków w innych sprawach. 
 

§ 71. 
Sołtys może uczestniczyć w sesjach Rady. 
 

Rozdział 9 
Postanowienia końcowe 

 
§ 72. 

Zmian w Statucie dokonuje Rada w trybie właściwym dla jego uchwalenia. 
 

§ 73. 
Wójt informuje mieszkańców Gminy o treści statutu i jego zmianach poprzez 
zamieszczenie stosownych komunikatów na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy oraz 
umieszczeniu treści Statutu na stronie internetowej Urzędu Gminy Będzino, oraz w 
Biuletynie Informacji Publicznej. 
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§74.
W sprawach nie uregulowanych w Statucie mają zastosowanie przepisy Ustawy oraz 
inne przepisy powszechnie obowiązujące. 
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Uzasadnienie 

Postanawia się o ogłoszeniu tekstu jednolitego Statutu Gminy Będzino uwzględniającego wszystkie zmiany 
obowiązujące od czasu uchwalenia pierwotnej treści aktu, które nastąpi w formie Obwieszczenia Rady Gminy 
Będzino podlegającego publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego. 
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(72) Sesja Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-01-26 12:22:50

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec nieobecny

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  25 stycznia 2023 r. 
Opracowany przez Rada Gminy Będzino 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 25 stycznia 2023 r. 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino 

Na podstawie  art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 
z 2023 r. poz. 40), art. 8 ust. 2,  art. 36 ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach samorządowych (t.j. 
Dz. U. z 2022 r. poz. 530) oraz rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 r. w sprawie 
wynagradzania pracowników samorządowych (Dz. U. z 2021 r. poz. 1960),  Rada Gminy uchwala, co 
następuje: 

§ 1. Ustala się następujące wynagrodzenie miesięczne dla Wójt Gminy Będzino – Pani Sylwii Halamy:

- wynagrodzenie zasadnicze w kwocie –  ………………… zł; 

- dodatek funkcyjny w kwocie – ………………… zł;

- dodatek specjalny w wysokości 30% łącznie od wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego tj.
w kwocie obecnie  -  ………. zł; 

- dodatek za wysługę lat - wg odrębnych przepisów

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, z mocą od dnia 8 stycznia 2023 r.

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
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Uzasadnienie 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t. j. Dz.U. z 2023 
poz.40.) – do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy ustalenie wynagrodzenia wójta (burmistrza, 
prezydenta miasta). Problematykę wynagradzania pracowników zatrudnionych na podstawie wyboru 
kompleksowo regulują przepisy ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach samorządowych (t. j. 
Dz. U. z 2022 r. poz. 530.) oraz rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 18 maja 2018 r, w sprawie 
wynagradzania pracowników samorządowych (Dz. U. z 2021 r. poz. 1960). 

W świetle powołanych wyżej przepisów poszczególne składniki wynagrodzenia winny mieścić się 
w następujących wielkościach: 

-wynagrodzenie zasadnicze – 8.200,00 zł – 10.250,00 zł dla gmin  do 15 tyś. mieszkańców (załącznik nr 1 do 
w/w rozporządzenia 1 tabela), 

-dodatek funkcyjny – 2.520,00 zł – 3.150,00 zł dla gmin do 15 tyś. mieszkańców (załącznik nr 1 do w/w 
rozporządzenia 1 tabela), 

-dodatek specjalny – w kwocie stanowiącej 30% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 
funkcyjnego (art. 36 ust. 3 ustawy o pracownikach samorządowych i § 6 w sprawie wynagradzania 
pracowników samorządowych), 

-dodatek za wieloletnią pracę – maksymalnie 20% wynagrodzenia zasadniczego  (art. 38 ust. 1 ustawy 
o pracownikach samorządowych i § 7 w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych) wysokość tego 
składnika wynagrodzenia wynika  z mocy prawa w związku z powyższym nie wymaga ustalenia przez Radę 
Gminy. 

W związku z powyższym Rada Gminy zobowiązana jest podjąć uchwałę w sprawie wynagrodzenia Wójta 
Gminy Będzino. 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
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(72) Sesja Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-01-26 12:28:52

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec nieobecny

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24
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Sesja Rady Gminy Będzino, 26 stycznia 2023 r. 

Informacja Wójta Gminy z działalności 

w okresie od 29.12.2022 r. do 26.01.2023 r. 

 

30 grudnia  – podpisanie aktu notarialnego - nieodpłatne nabycie przez Gminę Będzino od 

Spółdzielni Eksploatacyjnej „Jedność” w Mścicach, prawa własności nieruchomości gruntowej 

oznaczonej numerem działki 267/108 o powierzchni 0,4854ha położonej w obrębie ewidencyjnym 

Mścice w Gminie Będzino, 

3 stycznia – spotkanie z przedstawicielami Zarządu OSP Będzino, 

9 stycznia – udział w naradzie z Wojewodą Zachodniopomorskim, 

11 stycznia – spotkanie z Zastępcami Komendanta Miejskiego Policji w Koszalinie, 

12 stycznia – udział w LXXI (71) Sesji Rady Gminy Będzino 

                     - podpisanie umowy na utwardzenie dróg gminnych w m. Pleśna, 

                    - spotkanie w sprawie dalszej budowy światłowodu na terenie Gminy, 

13 stycznia – udział w Gminnym Przeglądzie Świątecznym, 

                   - podpisanie umowy na przebudowę drogi w Dworku, 

16 stycznia – podpisanie umowy o dofinansowanie  modernizacji ujęcia wody oraz stacji 

uzdatniania wody w Dobrzycy, przebudowa budynku stacji uzdatniania wody, zagospodarowanie 

terenu przy stacji uzdatniania wody, budowa sieci wodociągowej przesyłowej z Dobrzycy do 

Miłogoszczy, budowa sieci wodociągowej w miejscowości Miłogoszcz wraz z odgałęzieniami do 

granic nieruchomości, 

18 stycznia – spotkanie z Dyrektorem MLGR, 

                   - udział w zebraniu walnym Stowarzyszenia Sportowego Gminy Będzino, 

19 stycznia – narada robocza w sprawie współpracy polsko-francuskiej, 

                    - udział w uroczystości z okazji Dnia Babci i Dziadka, 

20 stycznia – spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych,  

24 stycznia – podpisanie umowy na wykonanie dokumentacji technicznej kompleksu 

przedszkolno –  żłobkowego                   w Będzinie, 

                    - udział w zebraniu sołeckim sołectwa Będzino, 

25 stycznia – spotkanie z Dowódcą 8.Koszalińskiego Pułku Przeciwlotniczego 

                   - spotkanie z dyrektorem oddziału gazowniczego w Koszalinie  

 

Ponadto w ww. okresie nadzorowałam realizację budżetu Gminy, rozstrzygałam sprawy należące 
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do moich kompetencji, wynikające z przepisów prawa. W tym okresie odbywałam spotkania z 

mieszkańcami gminy i przedsiębiorcami.   

Podjęłam 14 zarządzeń: 

- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok; 

-.w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia postępowania pn. Oświetlenie dróg gminnych 

- liczba zadań 2; 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 

- w sprawie ogłoszenia naboru na wolne stanowisko urzędnicze Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Będzinie; 

- w sprawie ogłoszenia naboru na wolne kierownicze stanowisko urzędnicze Sekretarz Gminy 

Będzino; 

- w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań własnych Gminy Będzino z 

zakresu wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu na rok 2023; 

- w sprawie powołania komisji konkursowej do otwartego konkursu ofert na realizację zadań 

własnych Gminy Będzino z zakresu wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu na 

rok 2023; 

- w sprawie układu wykonawczego budżetu gminy Będzino na 2023 rok; 

- w sprawie planu finansowego na 2023 rok dla zadań z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych jednostce samorządu terytorialnego odrębnymi ustawami oraz wielkości 

dochodów związanych z realizacją tych zadań, które podlegają przekazaniu do budżetu państwa 

- w sprawie zasad przyznawania jednorazowego stypendium za wyniki w nauce i osiągnięcia 

sportowe przez szkoły podstawowe na terenie Gminy Będzino oraz jednorazowego stypendium 

specjalnego Wójta Gminy Będzino w roku 2023; 

- w sprawie zmiany Zarządzenia Nr 390/2023 WÓJTA GMINY BĘDZINO z dnia 12 stycznia 

2023 r. w sprawie ogłoszenia naboru na wolne kierownicze stanowisko urzędnicze Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie; 

- w sprawie zmiany Zarządzenia Nr 391/2023 WÓJTA GMINY BĘDZINO z dnia 12 stycznia 

2023 r. w sprawie ogłoszenia naboru na wolne kierownicze  stanowisko urzędnicze Sekretarz 

Gminy Będzino; 

- w sprawie utworzenia punktu kontaktowego HNS w celu wsparcia pobytu i działań wojsk 

sojuszniczych na terenie gminy Będzino w ramach wsparcia przez państwo gospodarza 

 

             Wójt Gminy Będzino 

                 Sylwia Halama 
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